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داننده مصطفی 
 اگر به وزیر و معاونان وزارت بهداشــت برنمی خورد و 
ما را متهم به ســیاه نمایی و بــازی در زمین دیگران 
متهم نمی کنند، می توانم از جنابان شان سوال کنم که 

این چه وضع واکسیناسیون پیران شهر است؟
تصاویری که از ازدحام شدید مردم در پارک هنرمندان 
تهران منتشر شد، واقعا وحشتناک بود. چرا مردم برای 
دریافت دوز دوم واکســن، با این همه نابسمانی روبرو 

شوند؟
والا در صــف مرغ و گوشــت هــم اینگونــه ازدحام 
عجیب اســت چه برسد در صف دریافت واکسن! وسط 
ســخنرانی ها هــر روزه در مورد صادرات واکســن به 
جهــان و البته مدیریت، کمی هم به فکر سروســامان 

دادن به وضعیت اسف بار واکسن زدن مردم باشید.
واقعــا برنامه ریزی برای اینکه مــردم بدون صف به 
مراکز دریافت واکســن مراجعه کنند ســخت اســت؟ 
نمی شــد در یک برنامه مدون و بر اساس شماره ملی 
یا هر راهکار دیگری به افراد بالای 70 ســال خبر داد 

که برای زدن واکسن مراجعه کنند؟
واکسیناسیون 

گرفتــن کرونا که هیــچ! گویا همه بیخیال شــده ایم 
و مســائل دیگر مهم تــر از این ویــروس زبان نفهم 
اســت. اما حداقل احترام این افراد را نگه می داشتید. 
چند ســاعت ایســتادن در یک محوطه گــرم، بدون 
هیچ امکاناتی بــرای این افراد بســیار خطرناک تر از 

کروناست.
در همین روزها تصاویری از واکسیناسیون افراد مسن 
در کشورهای دیگر در شبکه های اجتماعی پخش شد 
که زمین تا آسمان با تصاویری که این روزها از ایران 
در حال پخش است، تفاوت داشت. حالا نمی دانم آنها 
چگونــه می خواهنــد مدیریت ما را الگــوی خود قرار 

دهند؟
البته ناگفته نمانــد که تاحدودی در دوز اول، وضعیت 
واکسن زدن به ســامان بود و بسیاری از افراد مُسن، 
بــدون مشــکل واکســن زدن اما حالا به هــر دلیلی 
وضعیت خوب نیســت و افراد بالای 70 ســال برای 

دریافت دوز دوم واکسن اذیت می شوند.
آنها انتظــار ندارند که برای دریافت واکســن هم در 
صف بایســتند و یا بخواهند با کسانی جز و بحث کنند 
تا نوبت شــان از راه برســد. آنها سال هاست که برای 
زندگی بهتر جنگیده اند و شــاید دیگر توانی نداشــته 
باشــند که برای دریاقت دوز واکسن آن را خرج کنند.

اگر هنوز واکسن نیســت، می شد با یک تماس تلفنی 
و یــا حتی پیامکی به مردم اطلاع داد که نوبت شــما 
عقب افتاده اســت و یا در این زمان به خانه بهداشت 
مراجعه کنید. وقتی مردم بر اســاس تاریخی که شما 
به آنها اعلام کرده اید به محل واکسیناسیون می روند 
و بــا آن صحنه روبرو می شــوند، یعنی یک جای کار 

می لنگد.
حرف زدن کار آسانی است. می شود هزار ادعا کرد اما 
مردم عملکرد را نگاه می کنند. پس بهتر است به جای 
حرف زدن، هرچه ســریع تر فکری بــه حال وضعیت 
واکسیناســیون مردم کنید تا وضع از آنچه هست بدتر 
نشــود.  خیلی صریح بگوبید مشــکل کجاست. اتفاقا 
مردم درک می کنند، یا هســت و نابســامان است یا 
نیســت.  اگر نیست خوب بگوبید نیامده و نداریم و هر 

وقت آمد، خبرتان می کنیم. به همین سادگی!

صادرات مدیریت  پیش کش آقای وزیر!

دولت مکلف
 به تولید 8 هزار مگاوات برق 

هسته ای است

 با کدام منطق اقتصادی 
صفر از پول ملی حذف 

می شود؟

لزوم استفاده از ظرفیت های 
 معدنی منطقه و حضور

 در عرصه های بین المللی

 جزئیات اعطای
  کارت رفاهی

 تا ۷ میلیون تومان به مردم
وزیر نیرو گفت: ســهم برق هســته ای در سبد 
انرژی کشــور تا ســال ۱۴۲0، ۸۴00 مگاوات 
تعیین شده است.رضا اردکانیان در جلسه علنی 

امروز مجلس شورای اسلامی در...

مستخدمین حسینی گفت: با حذف صفر از پول 
ملی هیچ تغییری در بهبود شــرایط اقتصادی 
کشور ایجاد نمی شود و متوجه می شویم که در 

قدرت خرید مردم هم هیچ تاثیری ندارد و...

 وزیــر صنعت، معدن و تجارت با اشــاره به 
نقش حوزه معادن و صنایع معدنی در اقتصاد 
و توسعه متوازن در کشور، خواستار راه اندازی 

بخش تخصصی برای فعالیت های ...

بانک مرکزی »شــیوه نامه اعطــای کارت رفاهی و 
تامین مالی زنجیره تولید« را به ۵ بانک عامل ابلاغ 
کرد.بانک مرکزی در راســتای حمایت از معیشت و 

افزایش قدرت خرید اقشار مختلف جامعه و...

دیگر از امضاهای طلایی در 
سازمان محیط زیست خبری 

نیست
رییس ســازمان محیط زیســت از شفاف شدن 
این ســازمان و حذف امضاهای طلایی خبر داد 
و گفت: دیگر نیازی نیســت نیروهای اطلاعاتی 

با واسطه و غیر مستقل عمل کنند.

احتمال حضور اصلاح طلبان در کابینه رئیسی  وجود دارد
تحلیل غفوری فرد از انتخابات و میزان آرای نامزدها

 امکان سنجی ساخت ۴ میلیون واحد مسکونی در ۴ سال در گفتگو با رییس انجمن انبوه سازان استان تهران

 آیا می توان سالیانه یک میلیون مسکن در کشور ساخت؟

نیو صدر: پس از چندین رکورد شکنی مختلف بخاطر 
گرما، دمای هوا در مناطقی از خاورمیانه به بالای ۵0 
درجه رســیده؛ با حضور یک موج گرمایی دما در این 
منطقه تقریبا ۱0 درجه بالاتر از نرمال است و به نوعی 

خاورمیانه پخته شده است.
به گزارش واشنگتن پســت، این موج گرمایی باعث 
شــده که دمای هوا در ده ها کشور در خاورمیانه یا با 
رکوردهای قبلی برابر شــود یا حتی شکسته شوند. به 
طوری که دمای پنج کشور به بالای ۵0درجه رسید. 
موج گرمایی در حالی خاورمیانه را درگیر کرده که هنوز 
یک ماه تا رسیدن دما به میزان اوج سالیانه خود مانده 
اســت.در محیطی که با تاثیرهای تغییراقلیم انسانی 
شــکل گرفته است، این داســتان ها از گرمای شدید 
در حال تکراری شــدن هستند. خاورمیانه هم اکنون 

یکی از گرم ترین مناطق کره زمین است که با شرایط 
خشک آب وهوایی دمایش به سادگی حدود ۴0درجه 
می رسد.دو هفته پیش دمای هوا در سویهان، شهری 
کوچک در شرق ابو ظبی به ۵۱ درجه سلسیوس رسید 
و چند روز بعد این عدد به ۵۲درجه شد. به گفته اتین 
کاپیکیان، کارشناس هواشناسی شرکت »متئوفرانس« 
رکورد دمای این شــهر مربوط به دمای ۵۱درجه در 
سال ۲0۱7 میلادی بود و امسال این رکورد شکسته 
شــد. همچنین این گرمترین دمایی است که در ماه 
ژوئن امارات در تاریخ خود دیده است.در دیگر مناطق 
هم وضعیت به این شکل است، دمای شهر »امیدیه« 
در استان خوزستان ایران هم ۵۱ درجه شد. همچنین 
در شهر »جهرا« در کویت هم دما به بالای ۵0درجه و  

حداکثر به حدود ۵0.۹ درجه رسید.

رئیــس شــورای ائتلاف نیروهــای انقلاب 
پیــروزی آیت الله رئیســی را مکمل مجلس 
یازدهم دانســت و نوشت: این پیروزی زمینه 
ســاز همکاری مثبت و هم افزایی ســازنده 
مجلس و دولت در گره گشــایی از مشکلات 

مردم است.
به گزارش خبرگزاری مهــر، غلامعلی حداد 
عادل رئیس شورای ائتلاف نیروهای انقلاب 
به مناســبت انتخابات ۲۸ خرداد بیانیه ای با 

عنوان »فردا روز دیگری است« صادر کرد.
حدادعادل در این بیانیه آورده است: انتخابات 
۲۸ خــرداد را نباید پیروزی بخشــی از ملت 
بر بخشــی دیگر یا پیروزی یک فرد یا یک 
جریان سیاسی در کشور محسوب کرد، بلکه 
آن را باید پیروزی ملت ایران بر دشمنان ملت 

دانست.
وی خواســته مردم را »کارآمدی بیشــتر«، 
»مبارزه با فساد«، »رفع تبعیض« و »گسترش 
عدالت دانســت و ضمن اینکه پیروزی سید 
ابراهیم رئیســی را مکمــل مجلس یازدهم 
دانســت، آن را زمینه ســاز همکاری مثبت 
و هم افزایــی ســازنده مجلــس و دولت در 
گره گشایی از مشکلات مردم به شمار آورده 

است.

رئیس شــورای ائتــلاف با تاکیــد بر اینکه 
»شــورای ائتلاف ســازوکاری برای وحدت 
همه نیروهای جبهه انقلاب اسلامی است و 
به هیچ حزب و تشــکل خاصی تعلق ندارد« 
نوشت: نتایج حاصل از این انتخابات به روشنی 
از اعتماد قاطبه رأی دهندگان به »شــورای 
ائتلاف نیروهای انقلاب اســلامی« به عنوان 
یک نهاد سیاسی گسترده و در خدمت مردم 
حکایت می کند, شورای ائتلاف این اعتماد را 
سرمایه ای ارزشمند و توفیق بزرگی برای خود 

می داند.
متن کامل این بیانیه به شرح ذیل است:

بسم الله الرحمن الرحیم
»فردا روز دیگری است«

ملت شریف ایران؛
همزمان با میلاد مبارک امام هشتم حضرت 
رضا علیه السلام، انتخاب آیت الله سیدابراهیم 
به عنوان هشــتمین رئیس جمهور  رئیســی 
اسلامی ایران را به شــما مردم آگاه و بصیر 

تبریک می گوئیم.
انتخابات بیست وهشــتم خــرداد یک هزار و 
چهارصــد را نباید پیروزی بخشــی از ملت 
بر بخشــی دیگر یا پیروزی یک فرد یا یک 
جریان سیاسی در کشور محسوب کرد، بلکه 

آن را باید پیروزی ملت ایران بر دشمنان ملت 
دانست؛ دشــمنانی که از »آزادی و استقلال 
جمهوری اســلامی« ســیلی خورده اند و از 
حضور ملت پای صندوق های رأی به وحشت 
می افتند. آنچه در بیست وهشتم خرداد اتفاق 
افتاد دقیقاً نقطه مقابل آرزوهای شوم طراحان 
و مجریان کودتای بیست وهشــتم مرداد بود. 
این حضور سرنوشت ساز، بی گمان، آثار ژرف و 
شگرف داخلی و منطقه ای و بین المللی مهمی 

به سود ملت ایران در پی خواهد داشت.
روح سیاسی حاکم بر حضور مردم در انتخابات 
اخیر »مطالبه جدی مردم برای تغییر و تحول« 
بود و این حقیقــت در مواضع و بیانات همه 
نامزدها در تبلیغــات و مناظره های انتخاباتی 
نیز آشکار بود. مردم خواهان کارآمدی بیشتر، 
مبارزه با فســاد و رفع تبعیض و گســترش 
عدالت بودند و هســتند؛ و از رئیس جمهوری 
که با اراده خــود انتخاب کرده اند انتظار دارند 
نسبت به بهبود وضعیت معیشتی و اقتصادی 

آنان اهتمام بلیغ داشته باشد.
اکنــون که ملت قــدم به میدان نهــاده و با 
انتخاب آیت الله رئیســی چشــم به »فردایی 
دیگر« دوخته است، همه باید دست در دست 
هم و با روحیه ای جهادی و نگاهی انقلابی به 

همان اندازه که مطالبه گر هستیم حمایت کننده 
نیز باشیم.

انتخابات بیست وهشتم خرداد علاوه بر انتخاب 
انتخاب  برای  نیکویی  رئیس جمهور، فرصت 
اعضای شــوراهای اسلامی شهر و روستا در 
سراسر کشور و نیز در بعضی از شهرها انتخاب 

نمایندگان مجلس و مجلس خبرگان نیز بود.
شورای ائتلاف نیروهای انقلاب اسلامی که 
نهادی برخاسته از تجربه سیاسی و اجتماعی 
چهل ودو ســاله پس از انقلاب و مخصوصاً 
تجربه های چند سال اخیر است، خدا را شاکر 
است که توانسته با پشتیبانی از نامزدی آیت الله 
رئیسی و تلاش برای پیروزی ایشان به وظیفه 
دینی، ملی و سیاسی خود عمل کند. شورای 
ائتلاف پیــروزی آیت الله رئیســی را مکمل 
مجلس یازدهم می داند و آن را زمینه همکاری 
مثبت و هم افزایی ســازنده مجلس و دولت 
در گره گشایی از مشــکلات مردم محسوب 

می کند.
انتخابات بیست وهشــتم خــرداد ۱۴00 نه 
فقط پیروزی نامزد مورد نظر شورای ائتلاف 
برای ریاســت جمهوری بود کــه به پیروزی 
هشــتاد درصد از نامزدهای معرفی شده برای 
شوراهای اسلامی شــهرها انجامید؛ آنچنان 

که در بســیاری از شــهرها و مراکز استان ها 
نظیر تهــران و اصفهان و مشــهد، همه، یا 
اکثــر نامزدهای متعلق شــوراهای ائتلاف و 
نیز نامزدهای میان دوره ای مجلس و مجلس 
خبرگان توانســتند رأی مثبت اکثریت قاطع 

رأی دهندگان را کسب کنند.
نتایج حاصــل از این انتخابات به روشــنی 
از اعتماد قاطبه رأی دهندگان به »شــورای 
ائتلاف نیروهای انقلاب اســلامی« به عنوان 
یک نهاد سیاسی گسترده و در خدمت مردم 
حکایت می کند. شــورای ائتلاف این اعتماد 
را ســرمایه ای ارزشمند و توفیق بزرگی برای 
خود می داند و بدان افتخــار می کند و توجه 
دارد که حفظ این اعتماد به اندازه کســب آن 
اهمیت دارد و همت و تلاش می طلبد. برای 
حفظ این اعتماد لازم اســت چه در دولت و 
چه در شهرداری ها، مسئولان انقلابی و مؤمن 
و پاکدســت و کارآمد و کوشا انتخاب شوند تا 

طعم شیرین خدمت را به مردم بچشانند.
شــورای ائتلاف ضمن تشــکر صمیمانه از 
تــلاش همه خواهــران و برادرانــی که در 
شــوراهای ائتلاف سراســر کشــور فعالیت 
انتخاباتی داشته اند، بر این نکته تأکید می کند 
که لازم است برای رسیدن به »فردایی دیگر« 

به افزایش آگاهی و بصیرت خود و دیگران و 
نیز توسعه تشکیلاتی و تحکیم و انسجام آن 
همت گماریم؛ و به خاطر بسپاریم که شورای 
ائتلاف سازوکاری برای وحدت همه نیروهای 
جبهه انقلاب اسلامی است و به هیچ حزب و 

تشکل خاصی تعلق ندارد.
وظیفه همه ما در سراســر کشــور این است 
که با فراموش کردن بعضی از ســوءتفاهم ها 
و نامهربانی ها و بداخلاقی هایی که در جریان 
انتخابات مشاهده شد از همه نیروهای انقلاب 
دعوت کنیم تا زیر چتر واحد و گسترده شورای 
ائتلاف گرد هم آیند و به مجلس و دولتی که 
خود در انتخاب آنها سهیم بوده اند مدد رسانند؛ 
باشــد که در آینده ای نه چندان دور به فضل 
الهی با نیرویی برخاسته از ایمان و تشخیصی 
برخاسته از تقوی و بصیرت و اخلاص و همتی 
الهام گرفته از ایثارگران و شهیدانی همچون 
شهید قاسم سلیمانی بتوانیم به آرمان های امام 
راحــل )ره( و رهنمودهای حیات بخش مقام 
معظم رهبری جامه عمل بپوشانیم و فردای 

دیگر و بهتری پدید آوریم؛ ان شاءالله.
غلامعلی حدادعادل

رئیس شورای ائتلاف نیروهای انقلاب 
اسلامی

گزارش ناسا از گرما در منطقه
 با خشن ترین موج گرمایی تاریخ 

روبرو هستیم!
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حداد عادل:

 پیروزی رئیسی زمینه ساز همکاری مجلس و دولت است

یک کارشناس مسائل بین الملل با تاکید بر این 
که مذاکرات برجامــی و هر چه که به توافق 
رسید باید مورد حمایت قرار گیرد، گفت: به نظر 
می رسد مذاکره کنندگان در تلاش هستند که 
قبل از ۲۴ تیر ماه یعنی زمان توافق برجام آن را 
به نتیجه برسانند و دو طرف هم تمایل دارند تا 

زودتر به نتیجه برسد.
حســن بهشــتی پور در گفت وگو با ایسنا در 
ارزیابی خود نسبت به روند مذاکرات برجامی در 
وین گفت: واقعیت این است که مدتهاست در 
کلیات به توافق رسیدند تقریبا از جلسه سوم به 
بعد جزییات طول کشیده که اکنون هم هیات 
های مذاکره کننده به پایتختهای خود برگشته 

تا بررسی های بیشتر را انجام دهند.
وی معتقد است: دو طرف باید امتیاز دهند و از 
بخشی از خواسته های خود بگذرند تا به توافق 

برسند.
این کارشناس مسائل بین الملل خاطر نشان 
کرد: این که نتیجه این مذاکرات در کدام دولت 

نهایی شــود تفاوتی نمی کند چون این مساله 
و تصمیم گیری در مورد آن در سطح شورای 
عالی امنیت ملی و مقامــات عالی باید انجام 
شود.بهشتی پوردر ادامه یکی از دلایل طولانی 
شدن مذاکرات را غیر مستقیم بودن آن دانست 
که ایران ابتدا با ۱+۴ باید گفت وگو کند بعد آنها 
نتایج صحبتها را به آمریکا اطلاع دهند، معتقد 
است:  اگر روش مستقیم انتخاب می شد شاید 

زودتر به نتیجه می رسید.
وی خاطــر نشــان کــرد: به نظر می رســد 
مذاکره کنندگان در تلاش هســتند تا قبل از 
۲۴ تیــر ماه یعنی زمان توافق برجام مذاکرات 
را به نتیجه برسانند و دو طرف هم تمایل دارند 
که این کار زودتر به نتیجه برسد زیرا از سوی 
دیگر تمدید توافق ایران با آژانس هم به پایان 

می رسد.

این کارشناس مسائل بین الملل همچنین بیان 
کرد: برجام مهمترین مســاله سیاست خارجی 
مــا بود اما به کــف خیابان آمد و به وســیله 
افراد مختلف در مورد آن بحث شــد در حالی 
که مسائل سیاست خارجی ابتدا باید در سطح 
کارشناسی  مورد بررسی قرار گیرد و در سطح 
مسئولین هم تصمیم گیری و تصمیم سازی 
شــود نه این که عده ای آن را وجه المصالحه 

کارهای جناحی قرار دهند.
وی تصریح کرد: بــا توجه به فضای جدیدی 
که در کشور حاکم شده باید هر چه توافق شد 
۸0 میلیون نفر جمعیت کشــور از آن حمایت 
کنند. نه ایــن که بخواهیم آن را برای تصفیه 
حسابهای جناحی قرار دهیم. باید به منافع ملی 
توجه کنیم.وی در پایان اظهار کرد: بار اصلی 
تحریم ها را مــردم عادی تحمل می کنند. و 
هر چه زودتر تحریم ها برداشــته شود خدمت 

بزرگی است.

یک کارشناس مسائل بین الملل مطرح کرد:

تلاش مذاکره کنندگان برجامی برای توافق نهایی تا قبل از ۲۴ تیر
قالیباف:

 مشکلات مردم را باید بدون توجه
 به گرایش های سیاسی حل کنیم

رئیس مجلس شورای اســلامی گفت: مردم با شرکت در انتخابات، مسئولیت ما را 
بیشتر کردند و ما هم وظیفه داریم بدون تقسیم جامعه و گرایش بندی های سیاسی، 

مشکلات آنها را حل کنیم.
بــه گزارش خبرگزاری مهر، محمدباقر قالیباف در جریان بازدید از فاز ۱ و ۲ کارخانه 
واکسن »کوو ایران برکت« و در جمع مدیران و مسئولان بنیاد برکت انقلاب اسلامی، 
گفت: این افتخار بزرگ و کار ملی و عظیمی که به دست جوانان تربیت شده در مکتب 
امام و مکتب جهاد و شهادت و مکتب حاج قاسم سلیمانی خلق شده، بی شک جای 
تقدیر و تشکر دارد.وی با بیان اینکه این حماسه با وجود همه محدودیت ها و تحریم ها، 
کشور ما را در میان معدود کشورهای دنیا قرار داده است که توانسته تکنولوژی تولید 
واکسن را از صفر به دست بیاورد، افزود: این جوانان »ما می توانیم« را معنا کرده اند و 
امروز این دستاورد موجب شده است هم افرادی که از توان و تمکن مالی برخوردارند 
از آن بهره مند شوند و هم کسانی که در مناطق دورافتاده و روستایی دچار محدودیت 
هستند، از آن بهره مند شوند و تا پایان پاییز این واکسن در اختیار همه قرار می گیرد 
تا ان شاء الله این واکسن ایرانی هم جان مردم را نجات دهد و هم نان مردم را.رئیس 
مجلس شــورای اسلامی با بیان اینکه من باور دارم که این کشور با یک برنامه پنج 
ساله در همین شرایط سخت تحریمی می تواند به ثبات و آرامش برسد، گفت: البته 
باور این موضوع برای خیلی ها سخت است، اما با توکل به خدا و اراده واقعی، این کار 
شدنی است و بی شک عزت و بخشش با خداست که تُعِزُّ مَنْ تَشَاءُ وَتُذِلُّ مَنْ تَشَاءُ.

قالیباف ادامه داد: امروز شاهد بودیم رزمنده ۱۶ ساله ما در سپاه خراسان که روزی در 
سرمای زیر صفر درجه، می جنگید، در میدان علمی جهاد می کند و همان افتخارات 
را خلق کرده است و من معتقدم خدای دوران دفاع مقدس، خدای اقتصاد نیز هست، 
اما ما بنده های خوبی نیســتیم و فرق بین خدا و کدخدا را قائل نبودیم و ارادت ما به 
کدخدا بیشتر از خدا بود، وگرنه همان حماسه هایی که در دفاع مقدس خلق شد، امروز 

نیز قابل خلق است.
وی ادامه داد: اگر یک جوان با اخلاص ایستادگی کند و کارش را درست انجام دهد، 
کار نشــد ندارد و »ما می توانیم« تفسیر می شود.رئیس مجلس شورای اسلامی در 
بخش دیگری از سخنان خود تاکید کرد: ملت با شرکت در انتخابات، مسئولیت ما را 
بیشتر کرد و ما وظیفه داریم بدون تقسیم جامعه و گرایش بندی های سیاسی با افتخار، 
خدمتگزار مردم باشیم و مسائل اقتصادی نظیر بورس، اشتغال، ازدواج و معیشت را با 

وجود همه سختی ها با همدلی و همکاری بین قوا و کمک مردم حل کنیم.
قالیباف تصریح کرد: ما خدمتگزار مردم با هر سلیقه ای هستیم و وظیفه خود می دانیم 
چه برای کســانی که در انتخابات شرکت کردند و چه برای کسانی که در انتخابات 
شرکت نکردند، نوکری کنیم.وی در پایان با تبریک میلاد امام رضا )ع( گفت: تقارن 
میلاد باسعادت ثامن الحجج با این جلسه علمی و بابرکت را به فال نیک می گیریم و 
به جوانان و همچنین بزرگان و زحمت کشان بنیاد برکت و ستاد اجرایی فرمان امام 

خداقوت و عرض خسته نباشید می گویم.



حسن غفوری فرد از اعضای جبهه پیروان 
خط امام و رهبری از احتمال حضور اصلاح 
طلبان در کابینه رئیســی روایت می کند و 
می گوید: بســیاری از اصلاح طلبان هم از 

ایشان حمایت کردند.
میزان پایین مشــارکت مردم در انتخابات 
ریاســت جمهوری و پیشــی گرفتن آراء 
باطله بر آراء کاندیداهای ریاست جمهوری 
به غیر از ابراهیم رییســی، چه پیامی دارد؟ 
آیا رأی اعتراضی بوده یا کاندیدای مطلوب 
این ۴ میلیون نفر در میدان حضور نداشته 

یا ...
حسن غفوری فرد از سیاستمداران اصولگرا 
در گفــت و گو با خبرگــزاری خبرآنلاین، 
می گوید؛ »پیــام آراء باطله ایــن بوده ما 
حاضریم، رأی می دهیم، شرکت می کنیم، 
انتخابات  شهروند این کشور هستیم برای 
ارزش قائل هستیم اما با هیچ کدام از این 

کاندیداها موافق نیستیم«
او از احتمال حضور اصلاح طلبان در کابینه 
رئیســی روایت می کنــد و گریزی نیز به 
رأی محسن رضایی در چند انتخابات اخیر 
می زند و معتقد اســت سقف رأی رضایی 

همینقدر است.
از  تحلیل شما  فرد!  *آقای غفوری 
انتخابــات و نتیجه حاصله و میزان 

مشارکت چیست؟
در واقــع این انتخابات، از نظر مشــارکت 
رأی دهندگان، ظاهرا نســبت به انتخابات 
قبلــی، پایین تر بــود به بیــان دیگر در 
انتخابات قبلی، متوسط مشارکت حدود ۶۳، 
۶۲ درصد بوده اســت اما در این انتخابات 
۴۹ درصد بــود یعنی، ۱0، ۱۵ درصد کمتر 
بوده است اما با توجه به شرایط انتخابات، 
این انتخابات یکی از موفق ترین انتخابات 

در طول ۴۲ سال انقلاب بوده است.
مــردم درباره کرونا بســیار نگران بودند و 
در خانــه ماندند و در اجتماعات شــرکت 
نمی کردنــد و ایــن حتمــا روی تعــداد 
شرکت کنندگان تاثیر داشته است. نکته دوم 
اینکه بنده عضو هیئــت اجرایی انتخابات 
بود و بسیاری از جاها، تعرفه نرفته و حتی 
در برخی جاها گفتند که تا ســاعت ۱0 و 
نیم، رأی گیری آغاز نشــده است، در شعبه 
باز نشده و مردم در خیابان بودند. این هم 
تاثیر منفی داشته است و از مشکلاتی بود 
که به طور دائم به ما گزارش می شــد و ما 

هم در حد امکان پیگیری می کردیم.
نکته ســوم این اســت که علاوه بر کرونا 
که نگرانی بســیاری ایجاد کرده، بسیاری 
از مردم دچار مصائب و مشکلات اقتصادی 
شــده اند  اعم از اینکــه کارگران به ویژه 
کارگــران فصلی بســیاری بیکار شــدند، 
بســیاری از این شــغل ها و افــراد دچار 
مشــکلات اقتصادی بسیار شــدند طبیعتا 

این افراد هم انگیزه زیادی برای شــرکت 
در انتخابات نداشتند.

شایعات بسیار زیادی علیه شخص 
آقای رئیسی مطرح می کردند

عوامــل خارجی هم بســیار زیــاد بودند 
منافقین، صهیونیســت ها و بی بی ســی 
و غیــره تاثیرگذار بودند چراکــه مردم را 
به شــرکت نکردن در انتخابات تشــویق 
می کردند و شــایعات بســیار زیادی علیه 
شــخص آقای رئیسی مطرح می کردند که 
مردم دلسرد شوند و به ایشان رأی ندهند.

اگــر مجموعه ایــن عوامــل را ببینیم از 
نگاه بنده، این انتخابــات، علی رغم همه 
مشــکلات، انتخاباتی شایان بود و حماسه 
مردم حماسه بسیار بزرگی بود. به گونه ای 
که بسیاری منافقین بسیار عصبانی بودند و 
به رأی دهندگان ایرانی در  خارج از کشور 
فحاشــی و اهانت می کردند و حتی کتک 
کاری می کردنــد. بنابراین با در نظرگرفتن 
مجموعــه این اتفاقات، کســانی که رأی 
دادند با انگیزه بالایی بودند آنهایی هم که 
رأی ندادند به خاطر شــرایط بود. به رغم 
همه اینها، من از همه مردم ایران تشــکر 
می کنم چه آنهایی که شرکت کردند و چه 
آنهایی که در انتخابات شرکت نکردند چه 
آنهایی که به آقای رئیسی رأی دادند و چه 

آنهایی به آقای همتی رأی دادند.
بر این باورم که لازم اســت تحلیل دقیقی 
صورت گیرد و اثر این عوامل را بررســی 
کرد بنده یک زمانی یادداشــت دادم شاید 
تعداد زیادی از این مشاغل از هستی ساقط 
شدند مثلا دست فروش ها و همه شغل ها 
به ویژه در ایام عید فشار اقتصادی را تحمل 
کردند با توجه به این مسائل، این انتخابات، 
درخشــان ترین انتخابات بود به رغم همه 
توطئه های فراوانی که دستگاه های خارجی 

و منافقین و گروهک ها داشتند.
*آراء باطله در این دور از انتخابات 

سهم بالایی به خود اختصاص داده 
بود، مشخصا پیام آراء باطله از نگاه 

شما چه بود؟
پیامشــان این بود که مــا حاضریم، رأی 
می دهیم، شــرکت می کنیم، شهروند این 
کشور هســتیم برای انتخابات ارزش قائل 
هســتیم اما با هیچ کدام از این کاندیداها 
موافق نیســتیم به هر حال عده ای با هیچ 
کدام از این 7 کاندیدا موافق نبودند ممکن 
است نامزد مورد نظرشان را پیدا نکردند و 

این به حق است.
محســن  آراء  درباره  *نظرتــان 
رضایی چیســت با توجه به اینکه 
با  تفــاوت چندانی  او  آراء  ســبد 

دوره های قبل نداشته است...
بنــده بر این باورم که ســقف رأی آقای 
محســن رضایی همین حدود است بنده 
شخصا  موافق ورود ایشان نبودم ایشان 
فرمانــده محترم نظامــی و قهرمان ملی 
بوده و هســتند، خدمات فراوانی هم در 
طــول دوران مقدس انجــام دادند یکی 
دو بــار هم کــه با من مشــورت کردند 
من اصــلا موافق حضور ایشــان نبودم 
چراکــه فکر می کنم ایشــان در جاهای 
دیگر می توان موفق تر باشد دبیر مجمع 
مهمی  بســیار  جایگاه  نظام،  تشــخیص 
اســت. اگر ایشــان در همان ســپاه می 
ماندند و در حــوزه فرماندهی افتخار می 
آفریدند بســیار موفق تــر بودند. در این 
دوره هم که شــرکت کردند سقف رأی 
این وعده هایی  بود.با  اندازه  شان همین 
که می دادند بنده چنــدان موافق نبودم 
باید  یارانــه بدهد  کســی که می خواهد 
به تصویــب مجلس برســد یعنی رئیس 
جمهــور نمی تواند مبلــغ یارانه را تعیین 
کنــد آقای احمدی نژاد هم که انجام داد 
مدتها در دولت و ســازمان برنامه بررسی 
شــد و همچنین مدتها در مجلس بررسی 

شد این گونه نبود که صبح از خواب بلند 
شود و یارانه را ســه برابر یا بیست برابر 

کند.
برای همین حقوقدانان می گویند که تنها 
وظیفه ای که رئیــس جمهور طبق قانون 
اساسی دارد این اســت که مجری برنامه 
های مستقیم مجلس شود اگر این مسئله 
مدنظر قرار گیرد باید گفت که بســیاری از 
وعده ها غیر منطقی اســت یا اینکه گفته 
می شد ســربازی اجباری حذف می کنند 
این در حالی اســت که سربازی در اختیار 

فرمانده کل قوا است نه قوای سه گانه.
به نظر می رســد مردم، محسن رضایی 
را بــه عنوان قهرمان ملی قبول دارند و 
یادگاری خوبی از دوران جنگ هســتند 
و خواهند بود اما ســقف رأی ایشــان 
همین اندازه اســت با اینکه بنده موافق 
ایشان حضور  اما  نبودم  ایشــان  حضور 
پیدا کردند و تشــخیص دادند و ۳۱ جلد 
کتاب برنامه تهیه کردند و تلاش خوبی 
هــم کردند در مناظــرات خوب و قوی 
ظاهر شدند اخلاق را رعایت کردند و از 
بعضی بداخلاقی هــا کاملا بری بودند.

مناظره ایشــان خــوب و اخلاقی بود. 
ممکن اســت فردی خلبان خوبی باشد 
اما معلم خوبی نباشــد یــا حتی راننده 
خوبی نباشــد این بدین معنا نیست که 
رانندگی مشــکل دارد یا معلمی. برخی 
برای بعضی شغل ها مناسب تر هستند. 
آقــای رضایی به عنوان یــک فرمانده 
نظامــی می توانســت موفق تر باشــد 
و به کشــور خدمت کند اما تشــخیص 
ایشان بود و در انتخابات شرکت کردند 
و تا پایان رقابــت کردند. در نتیجه هم 
به آقای رئیســی تبریک گفتند انشــالله 
کنند. در جاهای مختلف خدمت  بتوانند 

چقدر  شــاخص  چهره های  *نبود 
در این مشارکت تاثیرگذار بوده  و 

شــورای نگهبان در این مشارکت 
پایین چه مسئولیتی دارد؟

من این را قبــول ندارم که آراء پایین بوده 
اســت بلکه با توجه به شــرایط، مشارکت 
بسیار بالا هم بوده است بنده بر این باورم 
که ما مشــارکت  70 درصدی هم داشتیم 
اما شرایط الان بسیار متفاوت از قبل است 
با این شرایط داخلی و خارجی، مخالفم که 
میزان آراء پایین بوده است بلکه بسیار بالا 
بوده اســت وقتی مردم ۲ شب می آیند و 
رای می دهند در کجای دنیا چنین چیزی 
را ســراغ دارید؟ تاکنون در کجا دیده شده 
که مردم در این شرایط بیایند بعد از ساعت 
۲ شــب، رای بدهند. نبایــد این کارهای 
انجام شــده را دســت کم گرفت حماسه، 

حماسه بسیار بزرگی بوده است.
برخی از مردم در خارج از کشور کتک می 
خوردند و فحش می شنیدند. بنابراین مردم 
با این شرایط رأی می دادند به رغم اینکه 
ممکن بود از ســوی منافقین مورد اذیت و 
آزار قرار بگیرند. با توجه به شرایط داخلی و 
تبلیغات بسیار مسموم رسانه های خارجی 
و حتی برخی از رســانه های داخلی، بنده 
سطح مشارکت را بالا می بینم و به پایین 

بودن آن معتقد نیستم.
در  منتخب  جمهور  رئیس  *وظیفه 
قبال آراء باطله و خاموش چیست؟

آقای رئیســی گفتند کسی که انتخاب می 
شــود رئیس جمهور همه مردم اســت چه 
آنهایی اصلا رای ندادند چه آنهایی که رأی 
ســفید دادند چه آنهایی که به رقبای ایشان 
و دوستان ایشان اعم از قاضی زاده، همتی 
و رضایی رأی دادند. رئیســی رئیس جمهور 
همه آنها اســت و مانند پــدری برای همه 
فرزندان خانواده اســت و در سخنانش هم 
اشاره کرد. ایشان طبق قانون رئیس جمهور 
۸۵ میلیونب هســتند و همــان طور که در 
مقابل کسانی که به ایشان رأی دادند وظیفه 
دارد در مقابل آراء ســفید یا کســانی که به 
رقیب ایشان رأی داد نیز وظیفه دارد و بین 

آنها کوچکترین تمایز و تفاوتی وجود ندارد.
آقای  کابینه  از  تــان  بینی  *پیش 
رئیسی چیست؟ یکدست اصولگرا 

یا... 
خبری دراین باره ندارم آقای رئیســی باید 
در این باره اظهار نظر کنند. ایشــان گفتند 
که از همه نیروها اســتفاده می کند به نظر 
مــن احتمال دارد کــه از نیروهای اصلاح 
طلب هم اســتفاده کند. بسیاری از اصلاح 
طلبان هم از ایشان حمایت کردند. ایشان 
نماینده کل کشــور هستند الان هم که به 
ویژه رئیس جمهور شدند نماینده کل کشور 
هستند و از هر کســی که بتواند خود را با 
برنامه ایشان هماهنگ کند استفاده خواهند 

کرد.

  

تحلیل غفوری فرد از انتخابات و میزان آرای نامزدها

احتمال حضور اصلاح طلبان در کابینه رئیسی  وجود دارد 

اخبار

نماینــده مــردم شبســتر در مجلس با بیــان اینکه 
جمهوری اســلامی ایران در طول ۴۲ ســال گذشته 
۳۸ انتخابات برگزار کرده و این نشانه مردم سالاری 
دینی اســت، گفت: قوای ســه گانه در ایران متحد، 
هم فکر و بدون اندکی اختلاف شده اند، باید بهترین 

عملکرد را در حل مشکلات مردم داشته باشند.
جعفر راســتی در گفت وگو با ایســنا گفــت: خدا را 
شاکریم که میزان مشــارکت مردم در این انتخابات 
از انتخابات یازدهمین دوره مجلس شــورای اسلامی 
بیشــتر بود. امام خمینی )ره( جملــه ای دارند که به 
نظــرم حجت را در مــورد مردم ایــران تمام کرده 
اســت. ایشان می فرمایند مردم ما بهتر از مردم زمان 

پیامبر)ص( و امام اول شیعیان)ع( هستند.
این عضو کمیســیون کشــاورزی، آب، منابع طبیعی 
و محیط زیســت مجلس به مشــکلات اقتصادی و 
معیشتی مردم اشاره کرد و گفت: این انتخابات نشان 
داد که مردم هنوز پای آرمان های خود ایســتاده اند. 
جمهوری اســلامی ایران، تا به حــال ۳۸  انتخابات 
برگزار کرده اســت. هیــچ کجای دنیــا نمی توانید 
کشــوری را پیدا کنید که در عرض ۴۲ سال ۳۸ بار 
انتخابات برگزار کند. ایــن اتفاق، مصداق بارز مردم 

سالاری دینی است.
نماینده مردم شبستر در مجلس یازدهم، افزود: تمام 
ارکان قدرت در ایران از آراء مردم ناشــی می شــود. 

اگر در همین انتخابات هــر نماینده فکر و عقیده ای 
رأی می آورد، ریاست جمهوری به او تعلق می گرفت. 
آقایــان همتــی و مهرعلیــزاده به عنــوان نماینده 
اصلاح طلبان هر فعالیتی که خواســتند، انجام دادند. 
فعالیت هایی که در بسیاری از کشورهای دموکراتیک 
اتفــاق نمی افتد.وی ضمــن ابراز امیــدواری برای 
موفقیت دولت سیزدهم اظهار کرد: ان شاءالله دولت 
جهادی جِوانِ حزب اللهیِ متخصص با همکاری قوه 
مققنه گره مشکلات مردم را باز کند. الان مسئولان 
هیچ بهانه ای ندارند. سه قوه در ایران متحد، هم فکر 
و بدون اندکی اختلاف شــده اند بنابراین باید بهترین 

عملکرد را در حل مشکلات مردم داشته باشند. 

 راستی: سه قوه همفکر شدند
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارسیاست

چالش نارسایی اراده سیاسی 
در تحقق حقوق شهروندی

نقره کار وکیل دادگستری
یک کارشناس مســائل حقوقی گفت: در نگاه آسیب 
شناســانه به تحقق حقوق شهروندی در دولت یازدهم 
و دوازدهم باید موانع حقوق شــهروندی را شــناخته 
و دولت هــای آتی را به ســمت مانــع زدایی از حقوق 

شهروندی سوق داد.
محمد صالح نقره کار در گفت وگو با ایسنا، در رابطه با 
اینکه حمایت از حقوق شهروندی یکی از شعارهای دولت 
روحانی بوداین موضوع چقدر محقق شد، عنوان کرد: در 
تحلیل عملکرد دولت ها در زمینه حقوق شهروندی دو 
رویکرد متمایز »تحلیل تاریخی مچ گیرانه« و »تحلیل 
اســتنتاجی راه حل گرایانه« قابل ارزیابی است. اساسا 
تحولات حکمرانی در عصر جهانی شــدن با شاخصه 

شهروند مداری صورت بندی می شود.
وی در ادامه تصریح کرد: شهروندی مدرن با حق - ادعا 
شناخته می شود برخلاف شهروندی سنتی که با تمکین 
- تکلیف عجین شده بود. دولت ها خود را مجبور دیدند 
ادبیات متناســبی را با اقتضای زمانه حاضر نسبت به 
شهروندان اتخاذ کنند. از این رو سندهای هنجارین در 
مقام شناسایی حق ها و تعیین تکالیف برای قدرت داران 
رو به کثرت نهاد و دولت ها با اراده انشــائی حق بنیاد، 
مبادرت به انتشار اسناد حقوق بشر و شهروندی نمودند.

این کارشناس مسائل حقوقی یادآور شد: از مگنا چارتا 
تا منشــور کبیر گرفته تا اعلامیه حقوق بشــر فرانسه 
۱7۸۹ و اعلامیه اســتقلال آمریکا )ویرجینیا( در حوزه 
بیــن الملل از یک طرف و در نظام هنجاری داخلی، از 
متمم قانون اساسی مشروطه و فصل سوم و اصل سوم 
قانون اساسی جمهوری اسلامی و ماده واحده حمایت 
از آزادی های مشروع و حقوق شهروندی و موازین آیین 
دادرسی کیفری سال ۱۳۹۲ تا منشور حقوق شهروندی 
دولــت یازدهم همه یک مخرج مشــترک دارند و آن 
شناسایی، تضمین و توسعه حقوق شهروندی بوده است.

نقــره کار افزود: مهمتر از شناســایی حق ها توســط 
حکمروایان، بحث تضمیــن حق و ایجاد ضمانت اجرا 
برای آن است. رادیکال ترین دولت ها هم در حوزه نظام 
هنجارین و قاعده گذاری حقوق شهروندی خست نشان 
نمی دهند، لکن مجادله اصلی ناظر بر تضمین و ساختار 
و ضمانت اجرا برای تحقق حق هاست. چه بسا دولت ها 
در مقام شناسایی حق اعتراض و نقد نمودن حکمروایی 
ده ها مقرره دارند، ولی در موعد عمل که می شــود تاب 
آوری کمی نســبت به اعتراض شهروندان دارند و هر 
اعتراضی را با عناوین امنیتی غلاظ و شداد از دایره حق 
ادعا خارج و بحران امنیتی بر آن مترتب می کنند. یا در 
زمینه آزادی اراده و حق تعیین سرنوشت صدها موضوعه 
و مقرره دارند، اما دادرســی های قویمی اعمال نکرده و 
یا با نظارت استصوابی ســلیقه ای جمهوریت سیستم 

حکروایی را به چالش می کشند.
وی خاطرنشــان کرد: لذا در ارزیابی حکمروایی ها باید 
به این نکته توجه کــرد که در عرصه عمل ارزیابی ما 
از حقوق شــهروندی چیست وگرنه صرف اعلان حق 
نمی تواند شاخصی برای ارزشمندی و ارجمندی حقوق 
شهروندی در دولت ها قلمداد شود. در این راستا سازمان 
برنامه و روش اجرا و پایش و نظارت و کنترل و ضمانت 
اجراهای بازدارنده و اثربخش اهمیت وافر دارد و هر یک 
کمیت لنگانی داشته باشد، در شاخص اثربخشی نمره 

مطلوبی نخواهیم داشت.
این کارشناس مســائل حقوقی بیان کرد: ابتکار عمل 
دولــت یازدهم در طــرح ایده دولت شــهروندمدار و 
ضرورت توجه مســتمر به مقوله حقوق شهروندی  با 
لحاظ ضرورت ایجاد ســاختار متناســب متکفل حوزه 
حقوق شهروندی می باید مسبوق به تجارب پیشین در 
معرفی دستیار ویژه تحلیل می شد، لکن متاسفانه پس از 
تجربه معرفی دو دســتیار در شش ساله نخست دولت 

بلاتکلیف ماند.
نقره کار با اشــاره به اینکه »سه پیشنهاد برای متولی 
حقوق شــهروندی در دولت مطــرح بود، تصریح کرد: 
اول، تمرکز متولیان حوزه حقوق شهروندی یعنی ادغام 
دستیار ویژه حقوق شهروندی و دستیار حقوق اقلیت ها و 
معاونت نظارت بر اجرای قانون اساسی معاونت حقوقی 
رییس جمهور ذیــل یک معاونت متمایــز به عنوان 
»معاونت اجرای قانون اساسی و حقوق شهروندی« با 
هدف تمرکز همه فعالیت های متجانس و همپوشان در 
حوزه حقوق شهروندان؛ دوم تفکیک متولیان  به شیوه 
سابق استقلال هر بخش و مآلا جایگزین سازی دستیار 
ویژه حقوق شــهروندی و اقلیت ها و سوم تعریف همه 
متولیان ذیل معاونت حقوقی دســتیار ویژه شهروندی 
و اقلیت هــا و اجرای قانون اساســی ذیل یک حوزه از 
معاونت حقوقی ریاســت جمهوری فعالیت انضمامی 
داشته و در راستای حذف کارکردهای موازی و کوچک 
ســازی دولت اقدام شــود، که در عمل این بخش بی 

متولی ماند.
وی افزود: با لحاظ ضرورت توانمندســازی و تشخص 
بخشــی به فعالیت های دولت در زمینه تحقق، توسعه 
و ترویج حقوق شهروندی و تاکید بر اینکه از مهمترین 
شــعارهای دولت در زمینه حقوق شــهروندی، انتشار 
منشور و استقرار یک ساختار توانا و متقن در زمینه تکفل 
حقوق شهروندی بود، به نظر دولت توجه کافی به تحقق 

پذیری عملی نداشت.
این حقوقدان در ادامه خاطرنشــان کرد: دو دلیل مهم 
در این اثنا قابل ارزیابی آســیب شناسانه است؛ نخست 
اینکه دولت اولویت خود را حقوق شهروندی قرار نداده 
بود، بلکه بیشتر معطوف به برجام و ساحت های بیرونی 
بود. دوم اینکه دولت بخش های عمده تضمین و اجرای 
حقوق شــهروندی را در خــارج از قوه مجریه و بخش 
سخت نظام حکمروایی تحلیل می کرد و از قوه قضا تا 
ناجا و ضابطین و ســپاه و سایر نهادهای خارج دولت را 
قوی تر و اثربخش تر در مانع زدایی از حقوق شهروندی 
تحلیــل می کرد و به این اعتبار ســهم خود را ضعیف 
می دید، لذا بحران دستاورد در زمینه حقوق شهروندی 
دولت یازدهم بی شک ریشه در یک ضعف ساختاری 
و نهادی و نارسایی اراده سیاسی دارد. هر چند دولت در 
گزارش ۱00 روزه اولویت خود را حقوق شهروندی دید، 
لکــن به مرور اولویت ها تغییر کرد و این جفا به حقوق 

شهروندی بود.

جلیلی:

حرکت های موازی جوانان جبهه انقلاب باید یکپارچه شود
عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام گفت:حرکت های 
موازی جوانان جبهه انقلاب در ایام انتخابات باید یکپارچه 
شود و همه با هم برای پیشرفت و جهش کشور تلاش کنند.

بــه گزارش خبرگزاری مهر، ســعید جلیلــی عضو مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام، ظهر امروز )سه شنبه( در دیدار 
مجازی با جمعی از فعالان انقلابی شهرستان لارستان استان 
فارس، گفت: جوانان دغدغه مند و کارشــناس در هر جای 
ممکن با هم افزایی با یکدیگر می توانند الگوی دولت سایه 
را در شــهر و روستای خود ادامه بدهند و در این مسیر نباید 

معطل بمانند.
وی افزود: حرکت های موازی جوانان جبهه انقلاب در ایام 
انتخابات باید یکپارچه شــود و همه با هم برای پیشرفت و 

جهش کشور تلاش کنند.
عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام تاکید کرد: نباید بر 
ســر موضوعات گذشته معطل ماند، حرکت باید رو به جلو، 
جمعی، نتیجه مند و برای رفع مشکلات مردم صورت بگیرد. 
از ظرفیت ادارات دولتی، نمایندگان مجلس و ... استفاده کنید 
تا ان شــاءالله در چهار سال آینده بتوانیم پیشرفت واقعی در 

کشور را شاهد باشیم.

جلیلی در رابطه با فعالیت های دولت سایه، خاطرنشان کرد: 
ویژگی یک ماهه اخیر این بود که دولت سایه تبیین شد و به 
همت جوانان در شهرهای مختلف به یک حرکت اجتماعی 

تبدیل شد.
وی افزود: این حرکــت اجتماعی زمانی ادامه خواهد یافت 
که جوانان شهرها و روستاها و مناطق مختلف کشور سایه 
به ســایه روند کشور را دنبال کنند و در حد وسع خود بر آن 
تأثیر بگذارد.نماینده رهبر انقلاب در شورای عالی امنیت ملی 
با اشاره به فعالیت های انتخاباتی جوانان انقلابی در مناطق 
مختلف کشور، گفت: این حرکت ها اگر ادامه پیدا کند و شما 
جوانــان در مناطق و محلات خود پیگیر مشــکلات مردم 
باشید، شیرینی آن چشیده خواهد شد.جلیلی اظهار داشت: 
چشیدن شیرینی فعالیت های انقلابی باید در نتیجه گرفتن 
از کارها خود را نشــان بدهد. اگر کارها نتیجه ندهد، همان 
نمایش اســت که ما مکرراً گفته ایم.وی تصریح کرد: مردم 
اگر احساس کنند کار شما برای آنها نتیجه داشته است، کار 
واقعی محقق می شود و شما باید برای رسیدن به این نتیجه 

برنامه ریزی کنید.
عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام با بیان اینکه دولت 

سایه متکی به افراد نیست، گفت: هم افزایی خود شما جوانان 
جهت معین کردن سند پیشرفت شهرها و روستاها بواسطه 
ابتکارات، می تواند اولین گام برای ترویج گفتمان دولت سایه 

در هر نقطه از کشور باشد.
جلیلی خاطرنشــان کرد: ارتباط مؤثر شــما بــا یکدیگر و 
مشارکت مؤثر میسر اســت. مدل باشگاه کشاورزان جوان 
متکی به ظرفیت جوانان بود.وی خطاب به فعالان انقلابی 
شهرستان لارســتان با تاکید بر اینکه جلسات را به منظور 
نتیجه گرفتن ادامه بدهید و معطــل دولت و کارگروه های 
دولت ســایه نمانید، بیان کرد: وقتی با مردم ارتباط مستمر 
داشــته باشــید، موضوعات معلوم شــده و آنگاه می تواند 
با جمع هــای کارشناســی، اولویت ها را مشــخص کنید.

عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام تصریح کرد: وقتی 
اولویت ها و موضوعات مشخص به دست آمد و در ارزیابی 
به جمع بندی و نتیجه رســیدید، بنده استقبال می کنم که 
برای ادامه کار حتماً در ارتباط با شــما باشم. در حال تدارک 
سازوکاری هستیم تا میان جوانان دغدغه مند و کارشناس در 
نقاط مختلف کشــور هم افزایی مؤثر را در قالب دولت سایه 
ادامه بدهیم.جلیلی تاکید کرد: با شروع کار دولت جدید همه 

ما وظیفه داریم کما فی الســابق به او کمک کنیم؛ اگر کار 
درستی در شهر شما در حال شکل گرفتن است همه وظیفه 
داریم از آن پشــتیبانی کنیم و موانع را در حد وسع خودمان 
برطرف کنیم. همچنانکه اگر موضوعی دارای اولویت بود و 
مغفول مانده بود باید برای تکمیل آن به مسئولان شهری 
کمک کنیم و اگر خدای ناکرده روند اشتباهی در پیش گرفته 

شده بود، کمک کنیم تا تصحیح شود.
وی در بخش دیگری از سخنانشدرخصوص تعامل با اهل 
ســنت، افزود: این وظیفه نظام است که با آحاد مردم ارتباط 
داشته باشد؛ اگر این تعامل تبدیل به معامله شود، کار غلطی 
است. دولت سایه در کارگروه های مختلف با اهل سنت در 

ارتباط بوده است.
گفتنی است در این گفتگو جوانان لارستانی در اظهارات خود 
خواستار مسائلی از جمله ارائه سازوکار در راستای ادامه روند 
کنش گری فعالان انقلابی، ارتباط مســتمر با بدنه مردمی، 
شناسایی مسائل اصلی شهرستان، بومی سازی الگوی دولت 
ســایه در روستاها و شهرها، هم افزایی نیروهای اهل سنت 
و اهل تشیع در شهرســتان و ارتباط با کارگروه های دولت 

سایه شدند.

اخبار

تشریح وظایف متقابل 
دولت منتخب و رقبا توسط 

مصباحی مقدم
یک فعال اصولگرا تاکید کرد که دولت منتخب و رقبای 
انتخاباتی باید به یکدیگر در پیشبرد اهداف کلان کشور 

کمک کنند.
حجت الاسلام غلامرضا مصباحی مقدم در گفت و گو با 
ایسنا، اظهار کرد: همواره در شرایط انتخابات رقابت هایی 
بین کاندیدها و هوادارانشان پیش می آید و هواداران در 
این رقابت ها شــریک و سهیم می شوند؛ این شرایط در 
دوران خودش هیچ اشــکالی ندارد، چراکه فضا رقابتی 

است.
وی ادامــه داد:  اما انتخابات که تمام می شــود فضای 
کشور باید به سمت همراهی،دلسوزی و همبستگی برای 
مصالح کشور پیش برود تا رئیس جمهور منتخب بتواند 

به همه مردم خدمت کند. 
این فعال سیاســی تاکید کرد: در حال حاضر نیز با پایان 
یافتن زمان رقابت ها و مشخص شدن دولت بعدی فضای 
کشور باید به سمت  همکاری و همدلی برود ان شاءالله. 
وی گفت: موضع ما برای همه انتخابات ها همین است؛ 
این طور نیست که چون آقای رئیسی رئیس جمهور شده 
چنین موضعی گرفته باشیم. ما معتقد هستیم بعد اعلام 
نتایج رقابت ها تمام می شود و  آنچه باقی می ماند رفاقت 

و همکاری است.
وی خطاب به رئیس جمهور منتخب گفت: هرگز رئیس 
جمهور منتخب مردم نباید احساس کند که همچنان در 
صحنه رقابت است و به سایرین به چشم رقیب نگاه کند. 
این وظیفه ای متقابل اســت و رقبای ایام انتخابات هم 

دیگر رئیس دولت را به چشم رقیب نباید ببینند. 
این عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام تصریح کرد: 
من دیدم بعضی از کاندیدها ضمن مناظرات و  پاسخ به 
سوالات نشــان می دادند که دارای برنامه های مهمی 
برای اداره کشور هستند. آن ها زحمت کشیدند بعضی ها 
دو سال و  بعضی ها تا هشت سال بر روی برنامه هایشان 
کار کرده بودند و نخبگان، صاحبان افکار و اندیشه هایی 
را دور خود جمع کرده بودند تا با کمک آنان راه حل هایی 
تدوین کنند و حتی برنامه هایشان را کتابچه کرده بودند. 
من معتقدم ریس جمهور منتخب باید از این ظرفیت ها 
بهره  ببرد؛ حتی اگر آن افراد اعلام همکاری کردند نیز از 
حضورشان استفاده کند. عاقل آن است که عقول دیگران 

را به عقل خودش پیوند می زند.

مجلس همراه دولت منتخب 
خواهد بود

نایب رییس مجلس شورای اسلامی با اشاره به انتخابات 
۲۸ خــرداد تاکید کرد: مجلس همــراه و همکار دولت 

منتخب خواهد بود.
بــه گزارش ایســنا، علی نیکزاد نایــب رییس مجلس 
شورای اســلامس در نطق پیش از دستور جلسه علنی 
امروز مجلس با تبریک ســالروز ولادت باســعادت امام 
رضا)ع(گفت: تقارن جشن های دهه کرامت را با جشن 
پیروزی ملت در آزمون تعیین سرنوشت گرامی می داریم، 
انتخابات از مهم ترین نمودهای جمهوریت در نظام مردم 
سالاری دینی است و پیام این دوره از انتخابات مخابره 
یک »نه« بزرگ به تلاش های واهی شــبکه های ۲۴ 
ســاعته سعودی و صهیونیســتی از یک سو و توهمات 
برخی بی بصیرتان متوهم داخلی از سوی دیگر بود که 

تلاش کردند انتخابات را تحریم کنند.
وی افزود: اما مردم کشــور ما با بصیرت خود علی رغم 
مشکلات معیشتی، نگرانی از همه گیری کرونا و تبلیغات 
صدها میلیاردی رسانه ها با فراخوان رهبری به صحنه 
آمدنــد تا بگویند گرچه از مســئولان و وضعیت موجود 
دلخور هســتند اما به انقلاب اســلامی پایبند و به حل 

مشکلات امیدوار هستند.
نایب رییس مجلس شــورای اســلامی ادامه داد: این 
پیروزی را به رهبر عزیزتر از جانمان که محافظ اسلامیت 
و پاســدار جمهوریت نظام اسلامی و همواره همراه و در 

کنار مردم هستند تبریک و تهنیت عرض می کنیم.
نیکزاد گفت: مجلس در عین پایبندی به تفکیک قوا و 
عمل به وظایف ذاتی نظارتی خود همراه و همکار دولت 
منتخب خواهد بود و از هیچ کوششی برای کاهش آلام و 
مشکلات مردم دریغ نخواهد کرد، مردم با وجود مشکلات 
مناعت طبع و بزرگواری خود را با حضور در پای صندوق 
های رای نشــان دادند، اکنون نوبت دولتمردان در همه 
قوا می باشــد که نوکری خود را نشان دهند، هر فردی 
که برای خود شأنی بالاتر از نوکری در مقابل این ملت 
بزرگ قائل است جایی در مجلس انقلابی، دولت مردمی 
و قوه قضاییه مقتدر نخواهد داشت، مردم آمدند و اکنون 
نوبت ما است تا برای رفع مشکلات آن ها بدویم و شب 
را از روز نشناسیم، چراکه در غیر اینصورت در حق شهدا 

جفا کرده ایم.
وی ادامه داد: حضور مردم در انتخابات تبلور بازگشــت 
قدرت به مردم بود، بــرای منتخب مردم آرزوی توقیق 
داریم و امیدواریم دولت سیزدهم بتواند تا پایان مردمی، 
ولایــی و انقلابی بماند، مواضع صریــح و انقلابی روز 
گذشته رییس جمهور منتخب در احقاق حقوق ملت ایران 
جای تقدیر دارد، آن چه گفته شد با قانون اقدام راهبردی 
برای لغو تحریم ها و صیانت از حقوق ملت منطبق است.

نیکــزاد بیان کرد: دولت آمریکا باید این پنبه را از گوش 
خود خارج کند و بفهمد قرار نیست تحت هیچ شرایطی 
بدون تامین منافع ملی ما و پیش از لغو همه تحریم ها 
و اثبات صحت اقوالشان از طریق راستی آزمایی تعهدی 
امضا شــود.نایب رییس مجلس همچنین اضافه کرد: 
امیدوارم طرف های غربی پیام انتخابات ایران و مقاوت 
قهرمانانه ملت بزرگ ایران در برابر تحریم ها را صحیح 
و عاقلانه دریافت کنند و از هر فرصتی که نظام اسلامی 
برای آن ها فراهم کرده است استفاده کنند، هر آنچه می 
توانستید تحریم کردید تا ملت را به زانو دراورید ولی امروز 
می بینید ملت ایران همچنان ایستاده و به سوی قله ها در 
حرکت هستند، ولی دشمنان این ملت یا در باتلاق های 
خود ساخته زمین گیر شدند و یا همچون نتانیاهو و ترامپ 

به زباله دان تاریخ سپرده شدند.
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رییس سازمان محیط زیست از شفاف شدن 
این سازمان و حذف امضاهای طلایی خبر 
داد و گفت: دیگر نیازی نیســت نیروهای 
اطلاعاتی با واســطه و غیر مستقل عمل 

کنند.
به گزارش خبرنگار مهر، عیســی کلانتری 
رئیس ســازمان محیط زیســت در مراسم 
روز ملی محیط بان گفت: در جلسات بعدی 
شــورای عالی فرهنگ شاهد ثبت روز ملی 
محیط بان، همزمان با ولادت امام رضا )ه( 

خواهیم بود.
وی با بیان اینکه سازمان محیط زیست دو 
بخش محیط طبیعی و محیط انسانی دارد 
و وظیفه اصلی محیــط طبیعی حفاظت از 
محیط زیست است و همانطور که رهبری 
فرمودند مساله محیط زیست مربوط به این 
دولت و آن دولت نیســت، به اظهارنظری 
درباره خلع ســلاح محیط بانان اشاره کرد و 
گفت: مگر می شــود در جامعه ای خلافکار 

هست، می توان مأمور را خلع سلاح کرد.
وی افزود: محیط زیست بدون کار فرهنگی 
نیســت، محیط بانــان زحمت  قابل حفظ 
می کشــند اما اگر قاطبه ملــت محیط بان 
نباشد نمی توان محیط زیست را حفظ کرد.

کلانتری با اشاره به اینکه سالیانه ۲00 نفر 
به محیط بانان اضافه می شوند، چون سالیانه 
حدود ۱۱۵ نفر بازنشسته و تعدادی جانباز و 
شهید می شوند. افزود: تعداد محیط بانان باید 
به ۵ هزار نفر برسد و سازمان امور استخدامی 
و برنامه و بودجه حداکثر کمک را کرده اند 
و جای تقدیر دارد.وی ادامه داد: اعدادی که 
فرمانده یگان محیط زیســت اعلام کردند 
بدون کمک دولت و سازمان برنامه بودجه 
انجام نمی شد.وی اظهار داشت: ما سال ۹۶ 
فقیرترین ســازمان دولتی از نظر پرداخت 
به پرســنل بود و طی ۳ ســال گذشته که 
تورم ۱۲0 درصدی داشتیم، شاهد افزایش 
دســتمزد ۲۳۵ درصدی بودیــم و خالص 
افزایــش پرداختی بیش از ۱۱۵ درصد بوده 
است.کلانتری وظیفه اصلی رئیس سازمان 
محیط زیســت را اصلاح قوانین و مقررات 
و برنامه ریزی دانســت و گفــت: کارهای 
سخت را در محیط طبیعی و انسانی انجام 
می دهند.وی روند بهبود شرایط در سازمان 
محیط زیست را قابل تشخیص و معنی دار 
دانست گفت: دیگر از امضای طلایی و کار 
محرمانه در این سازمان خبری نیست و به 
برادران هم خبــر بدهید لزومی ندارد برای 

جمــع آوری اطلاعات غیر مســتقل عمل 
کنند چه در ســایت سازمان چه موضوعات 
محرمانه زحمت ندهید که با واسطه مراجعه 
کنید، سازمان آمادگی همکاری با هر ارگان 
را دارد.رئیس ســازمان محیط  حفاظتــی 
زیســت تاکید کرد: سازمان نظارتی محیط 
زیست مســاله پوشیده ای ندارد، کل بودجه 
دولتی ســازمان ۲.۵ در هــزار بودجه کل 
کشور اســت. هرچند در امضاهای طلایی 
گذشته پولی داشــت. یا برخی محیط بانان 
متخلف در ازای پول اجازه شکار بدهد، که 
با اصلاح شــرایط این موضوع کمتر شده 
است و ســازمان شفاف و پاسخگو در همه 

زمینه ها هستیم.
وی افزود: نزدیک به ۴ ســال پیش که زیر 
فشار بودم که ریاســت سازمان را بپذیریم 
روحانی گفت: خســته شــدیم کــه آنقدر 
دســتگاه های اجرایی مراجعــه می کنند و 

می گویند سازمان پاسخگو نیست.
کلانتری ادامه داد: پیش از حضورم ارزیابی 
بیش از ۲۶0 طرح بزرگ از ۱۴ سال تا ۳ در 
سازمان گیر کرده بود و ما ظرف ۴ ماه همه 
ارزیابی را به روز کردیم و حدود ۲0 درصد 
رد و مابقی مشروط تأیید شده است، و کار 

کشور جاری شد.
وی افزود: ســعی کردیم در حوزه طبیعی و 
انسانی شــفاف عمل کنیم ولی طرح های 
جنجال برانگیز هنوز در کشور به علت نفوذ 

مقامات سیاسی و اقتصادی هست.
رئیس ســازمان محیط زیســت، مســائل 
سیاسی و حاشیه ای به سازمان ربطی ندارد 
و هر چه در راســتای حفظ محیط زیست 

و توســعه پایدار اســت، باید ظرف ۴۵ روز 
تعیین تکلیف شــود و دلایل مثبت و منفی 
آن باید منعکس شــود، نمی توانیم کشور را 
معطل کنیم و هر کسی مسئولیت دارد باید 

پاسخگو باشد.
وی ادامه داد: دولتی که اختیاراتش محدود 

است، در همان حیطه باید پاسخگو باشد
ســازمان باید وظایفش را انجام دهند و اگر 
کسانی که خواهان چیزی بیش از وظایف 

قانونی هستند جایش اینجا نیست.
کلانتری با اشاره به درخواست امروز ستاری 
معاون علمی و فناوری ریاســت جمهوری 
برای کسب مجوز فعالیت در منطقه حفاظت 
گفت: در مقابل درخواستش گفتم، و برایم 
من نظر شــورای عالی محیط زیست مهم 
است و من حق ندارم مانع توسعه شوم، اما 

باید از راه دیگری اقدام کند.
وی در ادامه با بیان اینکه امروز محیط بانان 
علاوه بر حفاظت از محیط طبیعی، معلمان 
فرهنگی محیط زیست هستند، ابراز داشت: 
در بعد فرهنگی شــاید بیشــتر کار ستادی 
اســت تا اجرایی اما به نظرم سازمان موفق 

بوده است.
کلانتری بــه تلاش های ســازمان برای 
اجباری شدن درس حفاظت محیط زیست 
در کشــور نیز اشاره کرد و گفت: این درس 
به صورت پایلوت در ۱۲ دانشــگاه کشــور 

اجباری می شود.
رئیس سازمان محیط زیست اظهار داشت: 
اگر مدیران اجرایی کشور و تصمیم سازان 
۱0 درصــد تفکرات مقــام معظم رهبری 
اطلاع داشــتند به ضرس قاطع مشــکل 

محیط زیست نداشــتیم و مشکلات ما از 
عدم آگاهی است.

وی با بیان اینکــه اصلاحات قانون معدن 
در ســال ۹0 در مجلس باعث شده معدن 
کاران خــارج از مناطق ۴ گانه هر بلایی را 
می خواهند بر ســر سرزمین می آورد، بدون 
اینکه به کســی پاسخگو باشــد. گفت: از 
وسعت ســرزمینی در ۱۴۵ میلیون هکتار 
یعنی ۸۸ درصد وســعت کشــور هر طور 
دلشان خواست طبق قانون رفتار می کنند، 
و این بحران را مجلس به دلیل کم اطلاعی 
به وجود آورده و شــاید معدن داران خیلی 
پولدار بودند که این قانون را تصویب کردند، 

هیچ جای دنیا چنین قانونی وجود ندارد.
وی ادامه داد: اگر فرهنگ و آگاهی عمومی 
بالا باشد و شهروندان از حقوق شهروندی 

شأن مطلع باشند، چنین اتفاقی نمی افتد.
رئیس ســازمان محیط زیست با اشاره به 
انتقادات موجود به ســتاد احیای دریاچه 
ابراز داشــت: می گوینــد دریاچه  ارومیه 
ارومیــه تعطیل شــده ولی ما براســاس 
شرایط شورای امنیت کشور نمی توانستیم 
که اطلاع رســانی کنیم که چه شرایطی 
بــرای انتقــال آب از رودخانه زاب افتاده 
اســت و به دلیل پافشاری بر ایجاد تونل، 
مدتی اســت، ۲00 نفر هفتگی زیر زمین 
می خوابند، نبایــد ناجوانمردی انتقاد کنید 
وقتی دولت ۱00 درصد بودجه دریاچه را 
تخصیص داده است.وی بر بحرانی شدن 
وضعیــت منابع آبی کشــور تاکید کرد و 
گفــت: ادامه این روند مدیریت آبی باعث 
از بیــن رفتن منابــع آب و تهدید زندگی 

نسل بعد است،
کلانتری تاکید کرد: مســاله امروز محیط 
زیســت آب است هرچند باید با متخلفان و 

آلوده کنندگان هوا هم برخورد کرد.
وی با انتقاد از طرح یکــی از کاندیداهای 
ریاســت جمهوری مبنی بــر تأمین غذا و 
محصولات کشــاورزی برای ۵00 میلیون 
نفر در کشــور، اظهار داشــت: ما برای ۶0 
میلیون نفر تولید محصولات کشــاورزی، 
استحصال ۲ برابری آب معادل ۹0 میلیارد 
برداشــت داریم و نباید اینهــا عوام فریبی 

کنید.
رئیس سازمان محیط زیســت با یادآوری 
اینکه دو ماه پیش به آیت الله رئیســی در 
جریــان مقابله با زمیــن خواری های هزار 
هکتاری لواســان و اراضــی دماوند گفته 
است، در کشور سالیانه ۲ میلیارد تن خاک 
از دست می دهیم که می توانیم ۱.۲ میلیارد 
تن به معنای ۳00 هزار هکتار خاک را حفظ 
کنیم گفت: برخورد با این تخلفات کوچک 
سرکاری است، و وی تنها برای آزادسازی 

هزار هکتار زمین ۱0 جلسه گذاشته است.
وی با تاکید بر اینکه کارشناســان محیط 
زیســت مدیران را با مسائل جزئی سرگرم 
کرده اند در حالی که مسائل اصلی رها شده 
گفت: ســازمان محیط زیســت باید بر سر 
مسائل اصلی بجنگد چون تنها این سازمان 
موظف به حفظ حقوق نسل بعد است و هیچ 

ارگانی موظف به این مساله نیست.
کلانتری با اشــاره به درگیری اش با خودرو 
سازان برای اســتاندارد سازی و رسیدن به 
استاندار یورو ۶ گفت: خودروسازان از الان 
لابی می کنند تا بــا کیفیت پایین تر خودرو 
تولید کنند.وی یادآور شــد: هر اختیاری که 
قابل تفویض بوده به استان ها تعلق گرفته 
و دیگر تمرکز وجود ندارد، ســازمان محیط 
زیست به نمایندگی از ملت ایران باید حافظ 

محیط زیست کشور باشد.
رئیس سازمان محیط زیســت یادآور شد: 
دربــاره حفر تونــل زاب از اول پیش بینی 
می شد با مشکل موجه شویم و ۹ ماه است 

در ۱۴00 متر گیر کرده ایم.
وی ادامــه داد: مدتی اســت، روزی ۴ متر 
پیش می رویم در حالی که می دانستیم آنجا 
تونل جواب نمی دهد و منابع کشور و منابع 

آبی هدر می رود تا یک پیمانکار کار کند.
وی خاطر نشــان کرد: من خواهش کردیم 
با لوله آب را منتقــل کنید تا ویرانی به جا 

نیاورد.

کلانتری:

دیگر از امضاهای طلایی در سازمان محیط زیست خبری نیست

      Wednesday   2021 23 June  چهار شنبه 2 تیر 1400    سال چهارم   شماره 805 

سياست
w w w . t e j a r a t o n l i n e . i r

روزنامه صبح ايران

2Wed 26November 2014 345 چهارشنبه 5آذر 1393 شماره

خبر

پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

جامعه اخبار

اخبار

 واکسن های تولید داخل براساس 
هزینه تمام شده قیمت گذاری 

می شوند
رئیــس مرکز روابــط عمومی و اطلاع رســانی 
وزارت بهداشــت، درمــان و آموزش پزشــکی 
با انتشــار توئیتی گفت: تولیــد کنندگان داخلی 
واکســن اطمینان داشته باشند قیمت گذاری در 
کمیســیون قیمت گذاری سازمان غذا و دارو بر 

پایه هزینه تمام شده انجام می شود.
بــه گزارش ایرنــا ،  کیانوش جهانپور روز ســه 
شنبه در این توئیت تصریح کرد:  تولید کنندگان 
داخلی واکســن اطمینان داشــته باشند قیمت 
گذاری در کمیسیون قیمت گذاری سازمان غذا 
و دارو بر پایه هزینه تمام شــده و حاشــیه سود 
منطقی و با لحاظ قیمت رفرنس واکســن های 

مشابه خارجی انجام می شود.
وی افــزود: بحث های افراد کم اطلاع ناآگاه یا 
مغرض ملاک نیست، با جدیت و اطمینان مسیر 

را ادامه دهید.
به گزارش ایرنا، رئیــس مرکز روابط عمومی و 
اطلاع رسانی وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی نیز چندی پیش در توئیتی گفته بود که 
هیچ کدام از واکســن های کرونای تولید داخل 
تاکنون در کمیسیون قیمت گذاری سازمان غذا 

و دارو، قیمت گذاری نشده است.
وی در ایــن توئیت تصریح کــرده بود:  قیمت 
گذاری واکسن کرونا بر اساس هزینه تمام شده، 
حاشیه سود منطقی و قیمت واکسن های مشابه 
خارجی و البته با رویکرد، حمایت  از تولید ملی 

در کمیسیون قیمت گذاری انجام خواهد شد.
همزمان با تولید واکســن کرونا در دنیا شرکت 
هــای داخلی نیز تلاش برای تولید واکســن را 
آنها ســتاد اجرایی  شــروع کردند، معروفترین 
فرمان امام)ره( است که واکسن کوویران برکت 

را در دست ساخت دارد.

 برای ریاست شورا
 تابع دوستان هستم

منتخب مردم تهران در ششــمین دوره شــورای 
اســلامی شــهر تهران در پاســخ به ســوالی در 
خصوص کاندیدا شــدن برای ریاست شورا در این 
دوره گفت: برای ریاست شورا تابع دوستان و اعضا 

خواهم بود.
به گزارش ایسنا، مهدی چمران در نشست خبری 
امروز با موضوع تشــریح ششــمین دوره شورای 
اســلامی شــهر تهران در خصوص بدهی های 
شهرداری تهران گفت: بدهی شهرداری تهران ۱۶ 
هزار و نیم میلیارد تومان بود و هر ساله شهرداری 
به تناســب این میزان بدهی داشته که ما در دوره 
خود تمام آن را به وزارت کشــور پرداخت کردیم. 
اکثر نهادهایی کــه کار اجرایی دارند چنین بدهی 
هایی را نیز دارند و این موضوع پیچیده ای قلمداد 
نمی شــود. ما در دوره خود از بانک مرکزی پول 

قرض می گرفتیم.
وی در ادامه افــزود: گرفتن پول از بانک مرکزی 
به نفع ما بود، چرا که در برخی مواقع برای اجرای 
برخی از امور می توانســتیم از این پول اســتفاده 
کنیم تا پروژه ها زودتر و ارزانتر تمام شود و مهمتر 
از آن اینکه مردم از این پروژه ها اســتفاده کنند. 
اکنون شاهد این هستیم که بدهی قبلی ما افزایش 
یافته و علت آن را نمی دانیم که چرا چنین افزایش 

بدهی رخ داده است.
چمران در پاســخ به اظهــارات امینی نایب رئیس 
شــورای اســلامی شــهر تهران درباره ادامه راه 
شورای پنجم در دوره ششم گفت: عدم ساختمان 
سازی کار درستی نیست. شهرفروشی در دهه 70 
صورت گرفت به شــکلی که آمدنــد و گفتند هر 
چقدر پول بدهید به شما تراکم می فروشیم. طرح 
جامع شهر تهران را بعد از سال ۴۹ تدوین کردند. 
هر شــهرداری هر طور که دلش می خواســت در 
خصوص این طرح عمل می کرد. لذا ۲۸ مهندس 
مشاور گرفتیم و برای هر منطقه مهندس مشاوری 
قــرار دادیم. تا در فرصــت کوتاهی طرح ها جمع 
آوری شــود و طرح جامع تهران به تصویب رسید 
و اکنون شــاهد این هستیم که شهر تهران دارای 
ضوابط و قانون اســت و بر اســاس آن باید اقدام 

شود.
وی ادامه داد: شهر فروختن و نفروختن یک شعار 
اســت. تلاش ما این بوده کــه در این بافت های 
فرسوده نوسازی و ساختمان سازی انجام شود. باید 
افراد را تشویق کنیم در این مناطق خانه بسازند و 
برای انجام این کار مقرر شد که یک ریال عوارض 
پرداخت نشود. حتی برای ساخت در مناطق بافت 
فرسوده جرایم موجود را خودمان پرداخت کردیم.

منتخب مردم تهران در ششمین دوره شورای شهر 
تهران در پاســخ به ســوال دیگری در خصوص 
آزمون دستیاران و تعیین تکلیف افرادی که در این 
آزمون شــرکت کردند، گفت: آزمون دستیاران را 
فکر نکرده برگزار کردند و از عده ای آزمون گرفته 
شد و به کار گرفته شــدند، البته این زندگی افراد 
اســت و ما از همه افراد چــه قدیمی و چه جدید 
که توانمند هســتند اســتفاده خواهیم کرد. اما بی 
تردیــد اینکه یک مرتبه فــردی را در کنار فردی 
که ۱۵ ســال تجربــه کار دارد قرار دهیم و همان 
حقوق را پرداخت کنیم کار درســتی نیست و باید 
به این موضوع فکر کنیم امــا قطعا نمی خواهیم 
این افراد و مجموعه شــهرداری آســیب ببینند.

چمران در خصوص تصمیم گیری برای شــهردار 
آینده تهران نیز گفت: در مورد شهردار آینده شورا 
و همــه اعضا با هم تصمیم بگیرند. قطعا از این به 
بعــد باید به این موضوع فکر کنیم. تا بحال به آن 
فکــر نکردیم و دلیلی هم نداشــت فکر کنیم چرا 
 که تکلیف اعضای شورا مشخص نبود و از اسامی

 هم نمی خواستیم سوء استفاده کنیم.

تامین منابع افزایش حقوق 
مستمری بگیران

مدیرعامل ســازمان تامین اجتماعی جزئیات متناسب 
ســازی حقوق مستمری بگیران را اعلام کرد و گفت: 
قول می دهیم منابع ســه ســال آینده را هم از محل 
وصول مطالبــات نقدی و غیرنقدی تامین و در اختیار 
مدیران بعدی قرار دهیم و منابع متناسب سازی برای 

سه تا چهار سال آینده تامین شده باشد. 
به گزارش ایسنا، مصطفی سالاری در سلسله نشست 
های رویــای تامین اجتماعی فراگیــر که با موضوع 
»متناسب سازی حقوق مســتمری بگیران، از رویا تا 
واقعیت« برگزار شــد با بیان اینکه امروز در راســتای 
همفکری و هم اندیشــی برای اجرای بهتر متناسب 
سازی حقوق و اســتمرار آن، در این نشست گرد هم 
آمده ایم گفت: مبلغی که در اسفند ۹۸ بابت مستمری 
قبل از متناســب ســازی می پرداختیم ۶۶00 میلیارد 
تومان بود که اکنون به ماهانه ۱7 هزار میلیارد تومان 

رسیده است و بیش از ۲.۵ برابر شده است.
وی افزود: یک مرحله متناســب سازی در مرداد ۹۹ و 
یک مرحله در ابتدای ســال ۱۴00 انجام شد. ممکن 
اســت عده ای حقوقشان کمتر و بخشی بیشتر از ۲.۵ 
برابر افزایش یافته باشد، اما میانگین همین حدود ۲.۵ 

برابر است. 
مدیرعامل ســازمان تامین اجتماعی با تاکید بر اینکه 
مهم بود که عدالت در متناســب سازی داشته باشیم 
و دوم آنکه اســتمرار داشته باشد و بعدا با موانع قانونی 
مواجه نشود اظهار کرد: نکته دیگر هزینه کرد صحیح 
منابع بود که هم اســراف نشــود و هم حق بازنشسته 
ای تضییع نشــود. چاره اندیشی برای وصول منابع در 
بلند مدت نیز حائز اهمیت بود که این کار را هم انجام 
دادیم و در نهایت بر اساس محاسبات پایداری به این 
نتیجه گیری رســیدیم. برخی نقدهایی درباره وصول 
منابع داشتند که جای نگرانی در این باره وجود ندارد. 

ســالاری ادامه داد: نه اینکه برای متناسب سازی کار 
آسانی صورت گرفته باشد اما قول می دهیم منابع سه 
ســال آینده را هم از محل وصــول مطالبات نقدی و 
غیرنقدی تامین و در اختیار مدیران بعدی قرار دهیم و 
منابع برای سه تا چهار سال آینده تامین شده باشد و از 

این حیث دغدغه ای وجود ندارد. 
وی با اشــاره به اینکــه در پرداخت دیون دولت اتفاق 
خوبی افتاده است و دولت به ما کمک های خوبی کرد 
اظهار کرد: ســال قبل ۴۳ هزار میلیارد تومان از دولت 
بابت رد دیون وصول کردیم و امسال ظرفیت رد دیون 
۸۹ هزار میلیارد تومانی در بودجه پیش بینی شده است. 
آن چیــزی که اتفاق افتاده بدون مبنا و نگاه بلندمدت 
و بــدون تامین منابع پایدار و بدون نگاه عادلانه نبوده 
است. همانطور که وظیفه ماست در بخش درمان هم 
خوب عمل کردیم تا بار درمان را از دوش مســتمری 
بگیران برداریم. در بخش پرداخت مستمری نیز تکلیف 

عرفی و قانونی داریم.
مدیرعامل ســازمان تامین اجتماعی با بیان اینکه سه 
ماه از ســال گذشته است و تاخیری در پرداخت حقوق 
ها نداشته ایم عنوان کرد: هنوز وصولی بابت رد دیون 
سال جاری نداشته ایم اما فهرست اموال و سهامی که 
باید به ما واگذار شــود را با وزارت اقتصاد و ســازمان 
برنامــه و بودجه نهایی کردیم و امیدواریم ظرف یکی 
دو هفتــه آینده نهایی و مصوبه ای در این باره قطعی 
شود. این فهرست شامل سهام و دارایی است که باید 
ارزش آن برای اســتمرار متناسب سازی در سال های 

آینده حفظ شود.
سالاری ادامه داد: ما به موازات این کار، قول می دهیم 
ظرف دو سه هفته آینده طرحی برای کاهش شدید و 
اساسی هزینه های درمان برای همه بیمه شدگان ارائه 
کنیم. همانطور که هزینه درمان در مراکز دانشگاهی 
شهرهایی که مرکز ملکی نداشتند را رایگان کردیم در 
بخش درمان سرپایی و غیره نیز طرح هایی خوبی در 
دست اقدام است که بخشــی از آن ها را طی دو سه 

هفته آینده اعلام خواهیم کرد.
به گزارش ایســنا، سالاری در جمع بندی این نشست 
گفت: با اجرای طرح توانمندســازی و با حمایت دولت 
و مجلس می توانیم در آینده در حوزه تامین اجتماعی 
دغدغه نداشــته باشــیم. اگر اصلاحات پارامتریک را 
انجام دهیم، مشاغل سخت و زیان آور را سامان دهیم 
و رابطه بیمه پردازی و متناسب سازی را درنظر داشته 
و پرداخت تعهدات دولت به موقع و هرساله انجام شود، 
می توانیم متناسب ســازی پایدار، مستمر و با کیفیت 
خوب را اســتمرار دهیم و درمان را رایگان کنیم که با 
راهکارهایی چون ارائه کامل خدمات در بســتر نسخه 

الکترونیک و پیگیری نظام ارجاع محقق می شود.
ســالاری ادامه داد معتقدم تامیــن اجتماعی می تواند 
پایدار بماند اما نیازمند اصلاحاتی است. در کوتاه مدت 
برای چندسال آتی مشــکلی در تامین منابع نداریم و 
برای وصول منابع بلندمدت نیز باید چاره اندیشی شود.

به جز سه شهر، سایر 
شهرهای تهران در وضعیت 

نارنجی قرار دارند
فرمانــده عملیات مبارزه با کرونا در اســتان تهران 

وضعیت بیماری در این استان را تشریح کرد.
به گزارش ایسنا دکتر علیرضا زالی، گفت: متاسفانه 
از ابتدای هفته ســوم و چهارم خرداد فرایند نزولی 
بیماران بستری و سرپایی کرونایی متوقف شد یعنی 
ما در دو هفته اول خرداد کاهش آمار را داشتیم ولی 
از هفته سوم و چهارم عملا به کفه رسیدیم و تعداد 

بیماران کاهش نیافته است.
وی افزود: به نظر می رســد کانون های مختلفی در 
تهران وجود دارند که ایــن کانون ها هر چند وقت 
یکبار تعدادی از بیماران را دارند. الان نقشه درگیری 
بیماری در هر ۵ حوزه جغرافیایی شهر تهران فعال 
اســت و تقریبا در حال حاضر کلیه شهرستان های 

شهر تهران نارنجی هستند.

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی گفت: شــفافیت یکی 
از مهمترین روش ها برای جلوگیری از فســاد اســت، 
وقتی شــفافیت از یک در وارد شــود، فساد از در دیگر 

خارج می شود.
به گزارش ایسنا، محمد شریعتمداری با بیان این مطلب 
در آیین بازســازی مجموعه ورزشــی کارگران شهید 
معتمدی در جنوب تهران در پاسخ به سوال خبرنگاران 
در  خصوص اقدامات خود در حوزه شفافیت گفت: یکی 
از وعده های من در مجلس شــورای اســلامی، توجه 
عمیق به مبارزه با فســاد بود و بر همین اساس، در این 
مدت تلاش کردم با اســتقرار سامانه های شفاف ساز 
شــرایطی را فراهم کنم تا مجموعه وزارتخانه در یک 

اتاق شیشه ای قرار بگیرد.
وزیــر تعــاون کار و رفاه اجتماعی تصریــح کرد: گواه 
اقدامات ما در زمینه مبارزه با فســاد و شــفاف سازی 
،کســب رتبه نخست شفافیت در دو دوره متوالی  میان 
دستگاه های اجرایی اســت که باتوجه به حجم بالای 
کار و تخصصــی بودن حوزه هــای فعالیت،بی نظیر و 

درخور توجه است.
وی ادامــه داد: یکــی از نمونه های شــفافیت همین 
شــرکت ســرمایه گذاری تامین اجتماعی است که با 
استقرار ۹ سامانه شفاف ســاز شرایطی را فراهم کرده 
که امروز مجامع قانونی در وقت قانونی خود برگزار می 
شود و ترازنامه های شرکت های مختلف وزارتخانه در 

بورس قرار گرفته و امروز بورسی شدند و قیمت آنها هر 
روز روی تابلو مقابل مردم قرار دارد. 

شــریعتمداری بیان کرد: تلاش کردیم در بخش های 
گوناگــون مقــررات پیچیده را کنــار بزنیم،برای مثال 
بیش دو هزار بخشــنامه سازمان تامین اجتماعی به ۶0 
بخشنامه کاهش پیدا کرده است تا همه مخاطبان عام 

و خاص آن به راحتی با آن ارتباط برقرار کنند. 
به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت 
تعــاون،کار و رفاه اجتماعی، وی افــزود: در این مدت 
دفترچه های خدمات درمانی حذف شــده و تلاش ما 
بر این بوده تا دولت الکترونیک مســتقر شود و برخورد 

مردم با کارشناسان به حداقل برسد.

یکی از وعده هایم مبارزه با فساد بود

حجت الاسلام مصدق مطرح کرد:

برگ سبز پلیس سند رسمی است
رئیس دیوان عدالت اداری گفت: برگ ســبز پلیس ســند 
رسمی اســت اما در قانون ذکر شده که برای جلوگیری از 
مشــکلات بعدی که در خرید و فروش ها ممکن است رخ 

دهد بهتر است به دفاتر اسناد رسمی مراجعه کنند.
به گــزارش خبرنگار مهر، حجت الاســلام محمد مصدق 
رئیس دیوان عدالت اداری صبح امروز در نشست خبری با 
اصحاب رسانه که در نخستین روز از هفته قوه قضائیه برگزار 
شــد، اظهار کرد: در اجرای اصل ۱7۳ قانون اساسی، دیوان 
عدالت اداری به عنوان یکی از افتخارات جمهوری اسلامی 
در سال ۱۳۶۱ تأسیس شد. ما افتخار می کنیم که این نهاد 
برای تظلم خواهی همه مردم تشکیل شده است. این دیوان 
تشکیل شده است که هرکجا حق ایرانی ضایع شد ما به داد 

او برسیم و دادخواهی کنیم.
وی افزود: هر احدی که حقــش در برابر حاکمیت تضییع 
می شــود به دیوان عدالت مراجعــه و حق خواهی می کند، 
اگر آئین نامه ای صادر شــود که حق فردی را تضییع کند 
به واسطه هیأت عمومی دیوان عدالت اداری باطل می شود.

مصــدق بیان کرد: دیوان عدالت اداری بــا 7 معاونت اداره 
می شود که ۳ معاونت آن مربوط به شعب دادگاه ها می شود؛ 
۸۵ شــعبه دادگاه و ۱۲0 قاضــی در دیــوان عدالت اداری 

مشغول هستند.
رئیس دیوان عدالت اداری با اشــاره به ابلاغ ســند تحول 
قضائی گفت: تحول دیوان عدالت اداری در این ســند دیده 
شــده است اما مصادیق آن را خودمان باید تدوین کنیم، بر 
اساس همین سند برنامه های جاری را در سال ۱۴00 تدوین 
کرده ایم که تخصصی کردن هیأت ها، گســترش اقدامات 

پیشگیری و... از اولویت های ما است.
وی ادامه داد: ما در خصوص مرخصی زایمان حدود ۱۵ هزار 
پرونده در طول یک ســال داشتیم که با یک برنامه ریزی 
جدی و رأی هیأت عمومی در این زمینه این مشــکل حل 
شد، این موضوع از مصادیقی است که می شود با یک رأی از 

ایجاد چند هزار پرونده جلوگیری کرد.
مصدق خاطرنشان کرد: حدود ۱۸ هزار پرونده در طول سال 
در ارتباط با ماده ۱00 شهرداری داریم که اگر این ماده ۱00 
اصلاح شود مشاهده می کنیم که مشکلات مردم در همان 
شهرداری حل می شود و از ورود پرونده به دیوان جلوگیری 

می شود.
رئیس دیوان عدالت اداری گفت: توجه ویژه به حفظ حقوق 
عامه از جمله برنامه های ما است، همچنین توسعه دادرسی 
الکترونیک و تقویت اجرای احکام هم از اولویت های ما در 

سال ۱۴00 است.
در ادامه وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا آرای صادره 
از دیوان عدالت اداری اجرا می شــوند یا خیر، گفت: بیش از 
۹0 درصد احکام صــادره از دادگاه های دیوان عدالت بدون 
هیچ گونه تنشی اجرا می شود، ممکن است حدود ۱0 درصد 
برای اجرای آن مشکل باشد که البته این مشکل به نهادها 
و سازمان ها بر می گردد که به عنوان مثال برای اجرای حکم 

در آن بازه زمانی آمادگی ندارند.
مصدق گفت: دستور داده ایم که جمع بندی و اعلام شود که 
از سال ۹۸ کدام یک از پرونده هایی که آرای آن صادر شده 

است، به مرحله اجرای حکم نرفته است.
رئیس دیوان عدالت اداری با اشاره به نقش نهادهای مردمی 

در دیوان عدالــت اداری گفت: نهادهای مردمی به صورت 
نظام مند می توانند گزارش تخلف حتی در موارد ترک فعل ها 

به دیوان عدالت اداری داشته باشند.
وی با اشاره به یکی از احکام دیوان در ارتباط با بازنشستگی 
۲0 ساله مشاغل سخت و زیان آور گفت: قوانین متعددی در 
این خصوص وجود دارد که ما از مجلس درخواست کردیم 
این موضوع ساماندهی شــود چرا که دیوان عدالت اداری 

مرجع قانون گذاری نیست و مرجع اجرای قانون است.
مصدق خاطرنشان کرد: دیوان عدالت اداری بر اساس ضوابط 
بر اساس مدرک تحصیلی می تواند نخبگان علمی را جذب 
کند، یکی از ضوابط این است که قاضی برای ورود به دیوان 
باید 7 ســال سابقه داشته باشــد اما بر اساس قوانین جدید 
می شــود که با برگزاری مصاحبه فردی که سابقه قضاوت 

نداشته اما از نخبگان است را در دیوان جذب کرد.
رئیــس دیوان عدالــت اداری در ارتباط بــا موضوع اطاله 
دادرســی ها گفت: بازه زمانی رســیدگی به یک پرونده به 
صورت عادی زیر ۵0 روز اســت. اکنون در حال بررســی 
هستیم که پرونده هایی که در ۲ سال پیش تشکیل شده اند 
چرا هنوز جواب نگرفته انــد و برای تعیین و تکلیف هرچه 

سریع تر اقدام کنیم.
وی با اشــاره به اصلاح قانون دیوان عدالــت اداری بیان 
کــرد: در لایحه جدید به صورت جــدی به موضوع مقابله 
با فســاد و حفظ حقوق عامه پرداخته شده است، به عنوان 
مثال نظریه ای مطرح شد که در دیوان عدالت اداری نیازی 
به دادســتان نیســت اما وظایف آن را به یکی از معاونان 
دیوان واگذار کنیم. یعنی در واقع یکی از معاونین به عنوان 

مدعی العموم فعالیت می کند.
مصدق در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا رأی دیوان عالی 
در ارتباط با موضوع برگ سبز خودرو اعلام می کند که برگ 
سبز خودرو همان سند مالکیت اســت یا خیر، افزود: برگ 
ســبزی که توسط نیروی انتظامی صادر می شود سند است 
چراکه توسط مقامات مسئول صادر شده است. اما موضوعی 
که در این پرونده دارای ابهام اســت مسأله ای بود که گفته 
می شد بعد از صدور برگ سبز حتماً باید به دفاتر مراجعه کرد 
که ما در این زمینه موارد مختلفی داریم که تقاضای تحقیق 

در این زمینه را داده ایم و در اولین فرصت اعلام می کنیم.
رئیس دیوان عدالت اداری در پاســخ به سوال خبرنگار مهر 
مبنی بر اینکه آیا برگ سبز پلیس سند رسمی است یا خیر، 
بیان کرد: برگ سبز پلیس سند رسمی است اما در قانون ذکر 
شده است که برای جلوگیری از مشکلات بعدی که در خرید 
و فروش ها ممکن اســت رخ دهد بهتر است به دفاتر اسناد 

رسمی مراجعه کنند.
وی در پاسخ به سوال دیگر خبرنگار مهر، مبنی بر اینکه آیا 
در زمینه ترک فعل پرونده ای در دیوان عدالت اداری تشکیل 
شده یا خیر، بیان کرد: متأسفانه مردم ما در فضای مجازی 
به موارد مختلف اعتراض می کنند اما هیچ زمان به محاکم 
برای ثبت شــکایت خود مراجعه نمی کنند، تا به این لحظه 
هیچ پرونده ای در ارتباط با ترک فعل در دیوان عدالت اداری 
تشکیل نشده است.مصدق در پایان گفت: ۱۲ کارگروه علمی 
در دیوان تشکیل شده اســت تا بین دیوان و سازمان های 
کثیر الپرونده ارتباط برقرار کنند تا زمان رسیدگی به پرونده ها 

کوتاه تر شود.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارانرژی

بحران انرژی و تداوم 
بی توجهی ها به مبحث 1۹

چالش ایــن روزها برای تأمین انــرژی مورد نیاز 
ســرمایش و گرمایش ساختمان ها و بحران قطعی 
بــرق در فصل تابســتان و کمبــود گاز در فصل 
زمســتان، بیش از پیش بر مدیریت مصرف انرژی 
و بهینه سازی مصرف ســوخت در ساختمان های 

کشور تأکید دارد.
کنتــرل مصــرف توســط مصرف کننــده نهایی 
و جلوگیــری از اتــلاف حرارتــی ســاختمان با 
اجــرای مبحــث ۱۹ مقررات ملی ســاختمان در 
ساختمان های جدیدالاحداث و اجرای راهکارهای 
بهینه ســازی مصــرف انرژی در ســاختمان های 
موجــود با جایگزینی سیســتم های گرمایشــی و 
سرمایشــی نوین و لــوازم خانگــی راندمان بالا، 
راهــکار جلوگیری از بحران کمبــود انرژی مورد 
نیاز در بخش خانگی و تجاری در ســمت تقاضای 

انرژی محسوب می شود.
محدود کردن میــزان انتقال حــرارت در اجزای 
ســاختمان با عایق کاری حرارتی پوســته خارجی 
ســاختمان ها، انتخاب مصالح ساختمانی مناسب، 
اســتفاده از پنجره های دوجداره بــا پروفیل های 
یوپی وی ســی یا آلومینیوم حرارت بند، عایق کاری 
کانال های هوا، لوله های تأسیسات و سیستم تولید 
آب گرم، نصب سیســتم های کنترل کننده موضعی 
نظیــر شــیرهای ترموســتاتیک روی رادیاتورها 
و نصب سیســتم های کنترل مرکزی هوشــمند 
و مجهــز به سنســور اندازه گیری دمــای هوای 
محیط و به طــور خلاصه رعایت کامل مبحث ۱۹ 
مقررات ملی ساختمان در مراحل طراحی و اجرای 
ساختمان های جدید، از یک طرف نیاز به گرمایش 
و سرمایش ساختمان را کاهش می دهد و از طرف 
دیگــر از هدر رفتن گرما و ســرمای تولیدشــده 

جلوگیری می کند.
مطابق گزارش ســال ۹۵ مرکز آمار ایران، در ۲۵ 
درصد ساختمان های کشور پنجره دوجداره نصب 
شــده و در ۶ درصــد ساخت وســازها عایق کاری 
لوله هــای انتقــال آب گرم و در حــدود ۸ درصد 
ســاختمان ها عایق کاری دیوارهای خارجی انجام 

شده است.
طبــق برآوردهــا هزینه های رعایــت مبحث ۱۹ 
در ساخت وســازها از قبیل عایــق کاری دیوارها، 
دوجداره ســازی پنجره ها و نصب سیستم هوشمند 
و کنترلی روشــن و خاموش کردن سیســتم های 
سرمایشی و گرمایشــی برای ساختمان های گروه 
»الف« )لوکس( تا گروه »د« )بنایی ساز( بین ۸ الی 
۱۳ درصد از هزینه ساخت وســاز را شامل می شود. 
ایــن آمار و برآوردها نشــان می دهد به رغم اینکه 
افزایش هزینه های ساخت وســاز با رعایت مبحث 
۱۹ حدود ۱0 درصد است و با حصول صرفه جویی، 
هزینه هــای مصرف انــرژی در دوره بهره برداری 
ســاختمان کاهش می یابد، لیکن کماکان کشــور 
در زمینــه اجــرای کامل مبحث ۱۹ بــدون تأثیر 
شگرف در اقتصاد و تولید مسکن به منظور کاهش 
هدررفت انرژی با ضعف و مشکلات جدی مواجه 
است. از طرف دیگر در ســطح کلان نیز با توجه 
به مشــکلات تأمین انرژی برای ایجاد شــرایط 
آســایش محیطی در فصل تابســتان و زمستان، 
رعایت کامل مبحث ۱۹ مقررات ملی ســاختمان 
ضرورتی با اولویت بالا برای کشــور برای کنترل 
تقاضای مصرف انرژی محســوب می شود، از این 
رو سازمان ها و نهادهای مجری و نظارتی در حوزه 
ساخت وساز مسکن در کشور باید به اجرای کامل 
این مبحث توجه بیشــتری کنند تا در آینده شاهد 

کمبود انرژی در کشور نباشیم.
کوروش هاشمی

دفتر توسعه صنایع 
پایین دستی پتروشیمی رتبه 
برتر فاوای وزارت نفت شد

دفتر توســعه صنایع پایین دســتی پتروشیمی در 
نخســتین نشســت تخصصی مجازی اقدام های 
برجسته فناوری اطلاعات و ارتباطات صنعت نفت، 

رتبه »برتر« را کسب کرد.
بــه گزارش شــانا به نقل از شــرکت ملی صنایع 
پتروشیمی، همسو با اهداف و سیاست های کلان 
دولــت در مقوله دولت الکترونیک، ارتقای فناوری 
اطلاعات و ارتباطات در حوزه های کاری مختلف 
و نیز استفاده از فناوری های نو در ایجاد تحولات 
اساسی در فرآیندهای کاری صنعت نفت و از آنجا 
که در مجموعه شــرکت های اصلی و تابع وزارت 
نفت اقدام های مؤثری انجام شده یا در حال انجام 
اســت در این مسیر، نخســتین نشست تخصصی 
اطلاعات  فنــاوری  برجســته  اقدام های  مجازی 
و ارتباطــات صنعت نفت با هــدف ایجاد فضای 
رقابتی به منظور ترغیب کارکنان و مســئولان در 
این حوزه و ارزیابی پروژه های مرتبط فاوا به صورت 

غیرحضوری برگزار شد.
بررســی امکان تسری و بهره گیری از مزایای این 
پروژه هــا در دیگر بخش های صنعت نفت از منظر 
چابک بــودن و مقرون به صرفه بــودن از دیگر 

اهداف  برگزاری این نشست بود.
ارائــه نتایــج و داوری نهایی طرح هــای برتر در 
نشست های 77 و 7۸ شــورای فناوری اطلاعات 
وزارت نفت انجام شــد و دفتر توسعه صنایع پایین 
دســتی پتروشــیمی در میان هفت رتبه برتر قرار 

گرفت.
بر اســاس این گزارش، سامانه صنایع پایین دستی 
شــرکت ملــی صنایــع پتروشــیمی به منظــور 
الکترونیکی کردن دفتر توسعه صنایع پایین دستی 
در حوزه تنظیم بازار محصولات پتروشیمی به ویژه 
برای اعلام قیمت، تعییــن کف عرضه، نظارت و 
کنترل بر بازار محصولات راه اندازی شــده است. 
راهبردی ترین بخش این ســامانه، فرآیند پیچیده 
بررســی و اعلام قیمت محصولات پتروشــیمی 

است.
سیستم مالی شــرکت ملی نفت ایران، راه اندازی 
سیستم گذرگاه سرویس های سازمانی شرکت ملی 
گاز ایران، طرح جامع مخابرات شــرکت ملی گاز، 
سامانه ارســال اطلاعات گاز شرکت گاز گیلان، 
داشبورد مدیریت فرآیندهای شرکت پالایش نفت 
آبادان و ســامانه سامع این شرکت دیگر رتبه های 

برتر بودند.

زنجیره ارزش در پتروشیمی 
لردگان تکمیل می شود

مدیرعامل شرکت گروه پتروشیمی سرمایه گذاری 
ایرانیــان هدف این شــرکت را تکمیــل زنجیره 
محصول پتروشــیمی لردگان تــا انتها اعلام کرد 
و گفت: پــس از اجرای طرح کریســتال ملامین 
لردگان، بــا هماهنگی وزارت صمت و از ســوی 
بخــش خصوصی آخرین حلقه ایــن زنجیره اجرا 

می شود.
بــه گزارش خبرنگار شــانا، رســول اشــرف زاده 
امروز )سه شــنبه، یکم تیرمــاه( در آیین امضای 
قــرارداد قرارداد مهندســی، تأمیــن تجهیزات و 
اجرا )ئی پی ســی( طرح کریستال ملامین لردگان 
با اظهار خوشــحالی از اینکه از میان ۱۱ شــرکت 
قدر نفتی، یک شــرکت پیمانکار بومی این طرح 
را به ســرانجام می رساند، اظهار کرد: نقش پترول 
به عنوان یک پشــتیبان و مانع زداست و براساس 
این سیاســت طرح های توسعه ای در مناطق کمتر 

توسعه یافته اجرا می شوند.
وی تأکید کرد: اولویت پترول به کارگیری نیروهای 
کارآمد و متخصص بومی منطقه و تأمین تجهیزات 

طرح از سازندگان داخلی است.
مدیرعامل پترول با اشــاره به اینکه هیچ مشکلی 
در تأمیــن منابــع مالی طرح کریســتال ملامین 
لردگان وجود ندارد، ادامه داد: امیدواریم براســاس 

زمان بندی، این طرح در۲7 ماه تکمیل شود.
اشــرف زاده هدف پتــرول در اجــرای طرح های 
توســعه ای را تکمیل زنجیــره ارزش اعلام کرد 
و گفت: سیاســت این شــرکت تکمیــل زنجیره 
ارزش، جلوگیری از خام فروشــی، ایجاد اشــتغال 
پایدار، رونق تولید و شــکوفایی اقتصاد منطقه در 
مجاورت شــرکت پتروشــیمی لردگان در استان 

چهارمحال وبختیاری در حال ساخت است.
وی تصریح کرد: هدف شــرکت پتــرول تکمیل 
زنجیــره اوره تا انتهاســت، به طــوری که پس از 
اجرای طرح کریســتال ملامین لــردگان، آخرین 
حلقــه زنجیره ایــن محصول نیز بــا هماهنگی 
خصوصــی بخــش  ســوی  از  صمــت   وزارت 

 اجرا شود.
قــرارداد مهندســی، تأمین تجهیــزات و اجرای 
)ئی پی ســی EPC( طــرح کریســتال ملامین 
شرکت صنایع پتروشیمی پتروآرمند لردگان امروز 
)سه شنبه، یکم تیرماه( با حضور رسول اشرف زاده، 
مدیرعامل پترول و حســین بامیری، نماینده مردم 
لردگان در مجلس شورای اسلامی بین علی نبیلی، 
رئیس هیئت مدیره شــرکت صنایع پتروشــیمی 
پتروآرمند لــردگان و نورمحمد پناهی، مدیرعامل 

شرکت پناه صنعت پارت امضا شد.

وزیر نیرو گفت: ســهم برق هسته ای در 
سبد انرژی کشــور تا سال ۱۴۲0، ۸۴00 

مگاوات تعیین شده است.
به گزارش خبرنگار مهر، رضا اردکانیان در 
جلسه علنی امروز مجلس شورای اسلامی 
در پاسخ به ســوال هادی بیگی نژاد مبنی 
بــر »علت عدم پیش بینی نیاز کشــور به 
برق هســته ای توسط وزارت نیرو« گفت: 
از سال ۱۳۸۳ که اساسنامه قانونی شرکت 
مادر تخصصی تولید و توسعه انرژی اتمی 
ایران به تایید رسیده، طراحی، مکان یابی 
و تأمین ســوخت هسته ای به این شرکت 
که در ســاختار انرژی اتمی است، محول 

شده است.
وی بیــان کرد: وزارت نیــرو هم در این 
باره همچنان مسئولیت های خود را انجام 
می دهد و ما همکاری نزدیکی با سازمان 

انرژی اتمی در این باره داریم.
وزیــر نیرو متذکر شــد: در گذشــته کل 
مســئولیت مربوط به این مسئله بر عهده 
وزیر نیرو بود اما از ســال ۸۳ و به صورت 
قانونــی، این وظیفــه به شــرکت مادر 
تخصصی تولید و توســعه انــرژی اتمی 

ایران محول شده است.
اردکانیان ادامه داد: شــورای عالی انرژی 
کشور در مهرماه ســال گذشته سند تراز 

تولیــد و مصــرف گاز مصرفــی تا افق 
۱۴۲0 را بــه تصویب رســاند که در این 
ســند مصوب، ســهم برق هســته ای در 
سبد انرژی کشــور تا سال ۱۴۲0، ۸۴00 
مگاوات تعیین شــده کــه تاکنون ۱0۵0 
مگاوات تولید شده و تولید واحدهای دیگر 

هم در دست انجام است.
وی افزود: ما در وزارت نیرو سعی می کنیم 
با اســتفاده از تکنولوژی های پیشــرفته، 

نیروگاه های اتمی حاشــیه خلیج فارس و 
دریای عمان را که مناســب ترین اماکن 
برای احداث این واحدها هستند، به داخل 

کشور انتقال دهیم.
وزیر نیرو تصریح کرد: نیروگاه های اتمی 
حاشــیه خلیج فارس و دریــای عمان از 
این جهت ارزشــمند هســتند که آلودگی 
پاک  انــرژی  ندارنــد،  زیســت محیطی 
محسوب می شــوند، هزینه سوخت بسیار 

پایین و عمر بالایی دارند، به همین دلیل 
در کانون توجه سیاست انرژی کشور قرار 
دارند.در ادامه جلســه، هادی بیگی نژاد در 
تشریح ســوال خود گفت: ۲0 سال است 
کــه رهبر معظم انقلاب فرمودند که ما به 
۲0هزار مگاوات برق هسته ای نیاز داریم و 
بنده پیگیر این موضوع شدم و بازدیدهایی 
را انجام دادم. باید بگویم متأســفانه ما در 
حال حاضر هزار مگاوات برق هســته ای 

داریــم و ۲000 مگاوات برق هســته ای 
دیگر هم در حال ساخت است.

وی بــا بیان اینکه وزارت نیرو باید در این 
باره احساس مسئولیت کند و وظایف خود 
را بــرای عمل به منویــات رهبری انجام 
دهد،اظهار داشــت: طی ۱0 سال گذشته 
و مطابق با گزارش های واصله ســازمان 
انرژی اتمی ۳.۵ میلیــارد دلار برق تولید 
کرده کــه اگر ما فقــط ۱0 درصد از آن 
را صــادر می کردیم، پول ســوخت آن به 
دست می آمد و در این زمینه دچار مشکل 

نمی شدیم.
نماینده مردم ملایر در مجلس شــورای 
اسلامی افزود: وزارت نیرو باید با همکاری 
وزارتخانه های دیگر، این مشکلات را حل 
و فصل کنــد و درخواســت می کنم که 
جلسه ای با مسئولان ذیربط به ویژه رئیس 
سازمان انرژی اتمی برگزار شود تا به یک 

راهکاری در این باره برسیم.
وی خطاب به نیکزاد که ریاســت جلسه 
را بر عهده داشت، گفت: بنده در صورتی 
از توضیحات وزیر نیرو قانع می شــوم که 
جلســه ای با حضور رئیس سازمان انرژی 
اتمــی و وزرای نفت و نیرو برگزار شــود 
و این موضوع مورد بحث و بررســی قرار 

گیرد.

وزیر نیرو در صحن مجلس:

دولت مکلف به تولید ۸ هزار مگاوات برق هسته ای است

اخبار

قرارداد مهندســی، تأمین تجهیزات و اجرا )ئی پی سی( 
طرح کریســتال ملامین شــرکت صنایع پتروشــیمی 
پتروآرمند لردگان به عنوان طرح توسعه ای صنایع تکمیلی 

با شرکت ایرانی پناه صنعت پارت امضا شد.
به گــزارش خبرنگار شــانا، قرارداد مهندســی، تأمین 
تجهیزات و اجرا )ئی پی ســی EPC( طرح کریســتال 
ملامین شــرکت صنایع پتروشــیمی پتروآرمند لردگان 
امروز )سه شنبه، یکم تیرماه( با حضور رسول اشرف زاده، 
مدیرعامل پترول و حسین بامیری، نماینده مردم لردگان 
در مجلس شورای اسلامی بین علی نبیلی، رئیس هیئت 
مدیره شــرکت صنایع پتروشــیمی پتروآرمند لردگان و 
نورمحمــد پناهی، مدیرعامل شــرکت پناه صنعت پارت 

امضا شد.
مجید اسماعیل زاده، مدیر پروژه طرح کریستال ملامین 
شــرکت صنایع پتروشــیمی پتروآرمند لردگان در این 
مراسم با اشاره به اینکه این طرح متعلق به شرکت گروه 
پتروشیمی ســرمایه گذاری ایرانیان )پترول( است، افزود: 
این طــرح با هدف تکمیل زنجیــره ارزش محصولات 
پتروشــیمیایی و توسعه صنایع پایین دستی پتروشیمی با 
ظرفیت ســالانه ۳0 هزار تن در پایین دست پتروشیمی 

لردگان احداث می شود.
وی بــا بیان اینکه خــوراک و یوتیلیتی های لازم طرح 
کریستال ملامین شــرکت صنایع پتروشیمی پتروآرمند 
لردگان از پتروشــیمی لردگان تأمین می شود، ادامه داد: 

فناوری این طرح از یک شــرکت ایتالیایی خریداری و 
همه تجهیزات وارد کشور شده است.

مدیــر پروژه طرح کریســتال ملامین شــرکت صنایع 
پتروشــیمی پتروآرمند لردگان با اشاره به اینکه براساس 
برنامه زمان بندی شــده این طرح طــی ۲7 ماه تکمیل 
می شــود، اظهار کرد: ســرمایه گذاری این طرح بیش از 

هزار میلیارد تومان پیش بینی شده است.
طرح کریســتال ملامین شــرکت صنایع پتروشــیمی 
پتروآرمنــد لردگان در زمینی به مســاحت ۱0 هکتار در 
مجاورت پتروشــیمی اوره و آمونیــاک لردگان به منظور 
تکمیل زنجیره ارزش محصول »اوره« و توسعه صنایع 

تکمیل اجرا می شود.

قرارداد ای پی سی طرح کریستال ملامین لردگان امضا شد

مخزن آسماری میدان نفتی ابوذر تولیدی شد

پیش بینی مودیز:

تا ۱۰ سال دیگر از قطع وابستگی به نفت خبری نیست

عرضه نفت ونزوئلا امسال ۴ برابر می شود

شرکت نفت فلات قاره ایران از به تولید رسیدن نفت در 
مخزن آسماری میدان ابوذر برای نخستین بار در تاریخ 

توسعه این میدان خبر داد.
به گزارش شانا به نقل از شرکت نفت فلات قاره ایران، 
جواد رســتمی، رئیس مهندسی نفت این شرکت گفت: 
با برنامه ریزی های انجام شــده در چند ماه گذشته برای 
ارزیابــی تکمیلی مخزنی و امــکان تولید نفت از لایه 
 ۴H-A۱۴ آســماری بالایی میدان ابوذر، حفاری چاه
در این مخزن انجام شــد و پس از تکمیل و راه اندازی 
آن، تولید نفت از این مخزن برای نخستین بار در تاریخ 

توسعه میدان ابوذر تحقق یافت.
وی افــزود: با توجه به مطالعــات قبلی و ارزیابی نتایج 
تولید حاصلــه از این چاه، برنامه ریــزی برای حفاری 
چاه های بیشــتر به منظور توســعه این مخزن انجام و 
پیش بینی می شــود با توسعه اولیه این مخزن و حفاری 
پنج تا هشت حلقه چاه، امکان تولید روزانه ۶ تا ۱0 هزار 
بشکه نفت )بر اساس روند تولید در چاه یادشده( از این 

مخزن میسر شود.
رئیس مهندســی نفت شرکت نفت فلات قاره ایران به 

بیان تاریخچه ای از بهره برداری و توســعه میدان ابوذر 
و نتایج این موفقیت پرداخت و گفت: تاکنون توســعه 
و تولیــد میدان ابوذر بر محوریــت مخزن غار )با نفت 
درجای ۴0۳0 و ذخیره ۱7۳0 میلیون بشــکه( و بخش 
اندکی در مخــازن برگن )با نفت درجای ۱۱۸ و ذخیره 
۳۱ میلیون بشکه( و دمام )با نفت درجای ۱۳۸ و ذخیره 
۱۸.۴ میلیون بشکه( انجام شده، به نحوی که تا پایان 
ســال ۱۳۹۹ مقدار ۱۱۹۴ میلیون از مخزن غار، ۱۳.۵ 
میلیــون از مخزن برگن و ۶.7 میلیون بشــکه نفت از 
مخزن دمام برداشت شده است که پس از کسب نتایج 
اخیر، مخزن آســماری هم به برنامه توسعه و تولید این 

میدان اضافه می شود.
به گفته رستمی، برای شناخت مخزن آسماری و ارزیابی 
ظرفیت تولید نفت از آن در دو مرحله در سال های ۱۳۹۲ 
و ۱۳۹۶ شمســی اقدام به حفاری دو حلقه چاه شد، اما 
متأسفانه نتایج حاصله موفقیت آمیز نبود. سرانجام سال 
گذشته مطالعات تکمیلی و بررسی ظرفیت تولید نفت از 
 Fast لایه آســماری بالایی هم زمان با انجام مطالعه
Track میدان در دســتور کار قرار گرفت که پس از 

بررســی های فنی، یکی از چاه های بســته مخزن غار 
این میدان )چــاه ۴H-A۱۴( برای حفاری در مخزن 
آســماری مدنظر قرار گرفت و برنامه حفاری دوباره در 

مخزن فوق تهیه شد.
وی ادامه داد: پس از انجام حفاری و ارزیابی اطلاعات 
مخزنی، وجود ســتون نفت در مسیر حفاری لایه مورد 
نظــر مطابق پیش بینی های مدلی ثابت شــد و بر این 
اســاس تصمیم به ادامه کار و تکمیل دائم چاه گرفته 
شد که پس از تکمیل و راه اندازی، با موفقیت عملیاتی و 
نتایج آزمایش بهره دهی آن در سه کاهنده ۲۴، ۳۲ و ۴0 
به ترتیب به میزان ۶۳0، ۱0۴0 و ۱۳۳0 بشــکه در روز 

نفت خالص )بدون تولید آب( حاصل شد.
رئیس مهندســی نفت شــرکت نفت فلات قاره ایران 
این اقدام را یک موفقیت ارزشــمند برای این شرکت 
دانست و گفت: این عملیات حاصل کار گروهی کارگروه 
هفت نفره مدیریت میدان های منطقه خارک )که یک 
ســال از تشــکیل آن می گذرد( و همفکری همکاران 
مدیریت امور فنی در اداره های مهندسی نفت، حفاری و 
زمین شناسی )برای برنامه ریزی دقیق تر و پایش عملیات 

حفاری(، همچنین مشارکت جدی همکاران مهندسی 
بهره برداری و عملیات تولید منطقه خارک در راه اندازی 

تولید بوده است.
به گزارش شــانا، وجــود هیدروکربــن در مخازن غار 
و آســماری بالایی )بیشــتر گاز( میدان ابــوذر با حفر 
چاه های اکتشــافی A-۲ در ســال ۱۹۶۸ میلادی و 
A-۳ در سال ۱۹۶۹ اثبات شد. با هدف بررسی بیشتر 
نوع ســیال مخزن آســماری بالایی به عنوان بالاترین 
)کم عمق ترین( لایه هیدروکربنی میدان، ســال ۱۹7۳ 
چاه اکتشــافی A-7 حفاری و آزمایش های لازم روی 
سازند یادشده انجام شد که نتایج آزمایش ها از وجود گاز 

در آن لایه حکایت داشت.
در ادامه دوباره در همان ســال چاه اکتشافی A-۸ نیز 
برای بررســی ارتباط بین ســازندهای غار و آسماری 
بالایی حفر شــد که آزمایش های ساق مته در این چاه، 
وجود نفت احتمالی در مخزن آسماری بالایی را نشان 
داد و بر اساس مطالعات محاسبات حجمی، حجم نفت 
درجای اولیــه احتمالی این مخزن برابر با ۶7۶ میلیون 

بشکه نفت با دارا بودن گنبد گازی برآورد شد.

موسســه مودیز پیش بینی کرد کشورهای صادرکننده 
نفت منطقه خلیج فارس دســتکم تا ۱0 سال دیگر به 
درآمد حاصل از تولید هیدروکربن به شــدت وابســته 
خواهند ماند زیرا تلاشــها برای متنوع سازی اقتصادی 
پیشــرفت کندی از زمان ریزش قیمت نفت در ســال 

۲0۱۴-۲0۱۵ داشته است.
به گزارش ایسنا، آژانس اعتبارسنجی مودیز در گزارشی 
اعلام کرد وابستگی به بخش انرژی برای شش کشور 
عضو شورای همکاری خلیج فارس، محدودیت اعتباری 
کلیدی خواهد بود. اگر میانگین قیمت نفت ۵۵ دلار در 
هر بشکه باشد، انتظار داریم تولید هیدروکربن همچنان 

بزرگترین ســهم را در تولید ناخالص داخلی کشورهای 
عضو شورای همکاری منطقه خلیج فارس داشته باشد و 
بنابراین پیشران کلیدی توان مالی در دستکم یک دهه 
آینده خواهد بود.نفت و گاز در بیش از ۲0 درصد از تولید 
ناخالص داخلی و دســتکم ۵0 درصد از درآمد دولتی در 

اکثر کشورهای منطقه خلیج فارس سهیم است.
در ایــن بین، برنامه هــا برای راه اندازی بخشــهای 
اقتصادی جدید اغلب همپوشــانی داشته و باعث ایجاد 
رقابت در میان کشورهای این منطقه شده و فضا برای 
رشد را محدود کرده است.مودیز اعلام کرد انتظار دارد 
روند متنوع ســازی اقتصادی کشورهای منطقه خلیج 

فارس شتاب بگیرد اما این روند از کاهش منابع موجود 
برای تامین مالی پروژه های متنوع سازی اقتصادی در 
فضای قیمت پایینتر نفت و رقابت میان اعضای شورای 
همکاری خلیج فارس متاثر خواهد شد. بخشی از مشکل 
این اســت که قرارداد اجتماعی میان دولتهای شورای 
همــکاری خلیج فــارس و شــهروندانش یعنی تامین 
اشتغال، آموزش رایگان و خدمات بهداشتی مادام العمر 
در قبال رضایت سیاســی، توانایی برای اعمال کاهش 

هزینه یا معرفی مالیات را محدود می کند.
عربستان ســعودی که بزرگترین اقتصاد منطقه است، 
مالیات ارزش افزوده را ســال گذشــته سه برابر کرد و 

به ۱۵ درصد رساند. محمد بن سلمان، ولیعهد عربستان 
ســعودی در آوریل اعلام کرد مالیــات ارزش افزوده 
کاهش پیــدا خواهد کرد و معرفــی مالیات بر عایدی 

شخصی را منتفی اعلام کرد.
طبق گزارش مودیز، رشد غیرنفتی در این منطقه عمدتا 
تحت تاثیر مالیاتهای مســتقیم صفر یا بســیار اندک 

حاصل می شود.
بر اســاس گزارش رویترز، این آژانس اعتبارســنجی 
پیش بینی کرد مالیات مبتنی بر درآمد که برای کاهش 
وابســتگی به نفت ضروری است، احتمالا در بلندمدت 

اجرایی خواهند شد.

ونزوئلا اعلام کرد کــه می تواند عرضه نفت خود 
را تا پایان سال ۲0۲۱ چهار برابر کند.

به گزارش پایگاه خبری اویل پرایس، ال آیسامی، 
وزیر نفت ونزوئــلا در مصاحبه با بلومبرگ اظهار 
کــرد که کاراکاس در حال ســرمایه گذاری برای 
بهبود تولید نفت اســت و قصــد دارد عرضه این 
کالا را تا پایان ســال ۲0۲۱ چهــار برابر کند و 
این رقــم را به یک میلیون و ۵00 هزار بشــکه 

در روز برساند.

وی گفــت: بــدون ســرمایه گذاری خارجی و با 
پول خود توانســته ایم به اندازه کافی برای توقف 
کاهش تولید و احیای تدریجی آن سرمایه  گذاری 

کنیم.
وزیــر نفت ونزوئلا افزود: تولید نفت این کشــور 
اکنون از 700 هزار بشکه در روز فراتر رفته است. 
تولید نفت ونزوئلا در تابســتان پارسال و به دلیل 
شــیوع ویروس کرونا و ســقوط قیمت ها به ۴00 

هزار بشکه در روز سقوط کرد.

بر اســاس تازه ترین گزارش ماهانه اوپک، منابع 
ثانویــه تولید نفت ونزوئلا در ماه مه را ۵۳۱ هزار 
بشکه در روز برآورد کردند که ۴۵ هزار بشکه در 

روز بیشتر از ماه آوریل بود.
ونزوئلا به اوپک اعلام کــرده بود که تولید نفت 
این کشــور در ماه مه ۵۸۲ هزار بشــکه در روز 
یعنی ۱۳0 هزار بشــکه در روز بیشتر از ماه آوریل 

بوده است.
فرانسیســکو مونالــدی، کارشــناس صنعت نفت 

ونزوئــلا در دانشــگاه رایس در ایــن باره گفت: 
افزایــش تولید نفت ونزوئلا تا یک میلیون و ۵00 
هزار بشــکه در روز تا پایان ســال ۲0۲۱ محال 

است.
وی اظهار کرد: حتی رســیدن بــه این هدف در 
میان مدت هم غیرقابل تصور اســت، زیرا ظرفیت 
تولیــد نفت این کشــور از ســال ۲0۱۴ در حال 
کاهش بوده و به مدت یک سال هیچ دکل حفاری 

در ونزوئلا فعالیت نکرده است.

تداوم وابستگی کشورهای 
حاشیه خلیج فارس به نفت

وابســتگی  مؤسســه مودیز پیش بینی کرد که 
کشــورهای حاشــیه خلیج فارس بــه نفت تا 

حداقل ۱0 سال آینده ادامه دارد.
به گزارش خبرگزاری رویترز از دوبی، مؤسســه 
اعتبارسنجی مودیز پیش بینی کرد که وابستگی 
خلیج  حاشیه  نفت  شدید کشورهای صادرکننده 
فارس به تولید نفت و گاز دست کم تا ۱0 سال 
دیگــر  ادامه خواهد داشــت زیــرا تلاش این 
کشــورها برای تنوع بخشیدن به اقتصادشان از 
زمان شوک قیمتی نفت در سال ۲0۱۴-۲0۱۵ 

است. داشته  پیشرفت کندی 
این مؤسســه روز دوشــنبه )۳۱ خردادماه( در 
۶ کشور عضو  گزارشی اعلام کرد: وابســتگی 
شــورای همــکاری خلیــج فارس بــه بخش 
انرژی عامــل اصلی محدودیــت اعتباری آنها 
خواهــد بود.مودیز در گزارش خــود افزود: اگر 
میانگین قیمت نفت ۵۵ دلار برای هر بشــکه 
باشــد، انتظار داریم تولید هیدروکربن همچنان 
بزرگ ترین ســهم را در تولیــد ناخالص داخلی 
فارس  خلیج  کشورهای عضو شورای همکاری 
داشــته باشــد بنابراین تولید ایــن کالا عامل 
اصلی توان مالی این کشــورها در دســت  کم 

یک دهه آینده خواهد بود.
نفــت و گاز بیش از ۲0 درصــد تولید ناخالص 
داخلی و حدود ۵0 درصد درآمد دولتی بیشــتر 
کشــورهای منطقــه خلیج فــارس را به خود 

می دهد. اختصاص 
این مؤسســه انتظار دارد روند تنوع بخشــی به 
شتاب  فارس  خلیج  منطقه  اقتصاد کشــورهای 
گیــرد، اما ایــن فرآینــد تحت تأثیــر کاهش 
منابــع موجود بــرای تأمین مالــی پروژه های 
پایین تر  قیمت  به دلیل  اقتصادی  متنوع ســازی 

نفت و رقابت این کشورها خواهد بود.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

بانک - بیمه - بورس اخبار

 وام های کلان بانکی
 کجا رفت؟

مشــاور کانون عالی انجمن های صنفی کارگران 
می گوید کســانی کــه وام هــای کلان بانکی را 
گرفتنــد اگر با آن کارخانه راه انداخته بودند، امروز 
می توانستیم بگوییم که چند خط تولید راه اندازی 

و برای مردم اشتغالزایی شده است.
به گزارش پول نیوز، علی اکبر سیارمه درباره تاکید 
دولت آقای رئیسی در جذب سرمایه های ایرانیان و 
ســوق دادن آن به سمت تولید و اشتغال گفت: در 
حال حاضر ســرمایه کم در کشور نداریم، ولی این 
نقدینگی و سرمایه ها از بازار هایی مثل ارز و طلا یا 

زمین سر درآورده است.
وی افزود: اگر سرمایه ها و نقدینگی های سرگردان 
به ســمت تولید و ایجاد شــغل برود، تولید رونق 
می گیرد و اشــتغال زنده می شــود. زمانی که این 
ســرمایه ها به بخش های تولید ســرازیر شــود و 
سرمایه گذار داخلی سرمایه اش را از حالت دلالی 
خارج کنــد و در بخش های تولیدی به کار بگیرد، 

قطعا ارزش افزوده بیشتری ایجاد خواهد شد.
ســیارمه با تاکید بر تجدیدنظر در برخی نگرش ها 
نســبت به بخش تولید اظهار کرد: ما باید مسائل 
اجرایی خود را به ســمت تولید ببریم و از کار های 
دلالی و داد و ستد خارج کنیم. آمدند لیست کسانی 
که وام هــای کلان بانکی گرفتند را اعلام کردند، 
ولــی این وام ها را در کجا بــه کار بردند؟ ایکاش 
ده هــا کارخانه را راه انداختــه بودند حداقل امروز 
می توانســتیم بگوییم که این وام هــا را گرفتند و 
چند خط تولیــد راه اندازی کردنــد و برای مردم 

اشتغالزایی شد.
مشــاور کانون عالی انجمن های صنفی کارگران 
خاطرنشان کرد: یک عده با قدرت مالی بالا رفتند 
کارخانه هــا را با قیمت های پایین در اختیار گرفتند 
و فقط یک ارزش افزوده برای آن به وجود آوردند، 
اما دیدیم که برخــی از کارخانه هایی که با ۳000 
نیرو کار می کردند امروز ۳0 نفر هم در آن نیست، 
آن هم بخش نگهبانی و حراســت کارخانه است و 
وقتی از از آن ها سوال می شود می گویند شش ماه 

یا یک سال است که حقوق شان را نگرفته اند.
وی بر لــزوم رفع موانــع از بخش تولیــد تاکید 
کــرد و گفت: اگر می خواهیم کــه در افراد انگیزه 
فعالیت های تولیدی ایجاد شود باید موانع تولید را 
از میــان برداریم و هر تصمیمی که درباره اعطای 
تسهیلات می گیریم با اولویت پرداخت تسهیلات 
بــه بنگاه هــا و کارخانه های تولیدی باشــد، این 
تسهیلات را به دلالان ندهیم بلکه به کارگاه سه 
نفره تا کارخانه ۳000 نفره بدهیم و یک دســتگاه 
نظارت بر نحوه مصرف این تسهیلات تعیین کنیم 
تا تسهیلات در جهت ایجاد اشتغال و تولید صرف 

شود.
ایــن فعال حــوزه کار در پایان تاکیــد کرد: تمام 
سوابق آقای رئیســی قضایی بوده و بحث اصلی 
ایشــان، عدالت اجتماعی، تولید و اشــتغال است 
لذا انتظــار داریم با جدیت به موانــع اصلی تولید 
رســیدگی کنند تا اشــتغالزایی در کشور را شاهد 
باشــیم، وقتی اشــتغال بــه وجود آمد بــه دنبال 
مطالبات نیروی انســانی که در حــال کار و تولید 
و ارائه خدمات هســتند، بپردازیم و حقوق آن ها را 

مورد پیگیری و نظارت قرار بدهیم.

گزارش عملیات اجرایی 
سیاست پولی

با توجــه به پیش بینی بانک مرکــزی از وضعیت 
نقدینگی در بازار بین بانکی، موضع عملیاتی بانک 
مرکزی در این هفته استمرار جذب نقدینگی بود. 
لــذا، این بانک به اجرای عملیات بازار باز در قالب 
توافق بازخرید معکوس به مبلغ ۶۴,۲ هزار میلیارد 
ریال با سررســید 7 روزه با حداکثر نرخ ۱۸ درصد 

موافقت کرد.
بــه گزارش گــروه بانک و بیمه پــول نیوز، پیرو 
اطلاعیــه روز پنج شــنبه ۲7 خرداد مــاه   ۱۴00 
مبنی بر برگــزاری حراج فروش مــدت دار اوراق 
مالی اسلامی دولتی در عملیات بازار باز، دو بانک 
سفارش خرید اوراق مالی اسلامی دولتی در قالب 
توافق بازخرید معکوس )ریپو معکوس( را تا مهلت 
تعیین شده )ســاعت ۱۲ روز شنبه مورخ ۲۹ خرداد 
ماه ۱۴00( و مجموعاً بــه ارزش ۹۲ هزار میلیارد 

ریال به بانک مرکزی ارسال کردند.
با توجــه به پیش بینی بانک مرکــزی از وضعیت 
نقدینگی در بازار بین بانکی، موضع عملیاتی بانک 
مرکزی در این هفته استمرار جذب نقدینگی بود. 
از این رو، بانک مرکزی بــه اجرای عملیات بازار 
باز در قالب توافق بازخرید معکوس به مبلغ ۶۴,۲ 
هزار میلیارد ریال با سررسید 7 روزه با حداکثر نرخ 
۱۸ درصــد موافقت کرد و معاملات مربوط به این 
عملیات و معاملات مربوط به سررسید قراردادهای 
توافق بازخرید معکوس هفتــه قبل به ارزش ۳0 
هــزار میلیارد ریال، در روز دو شــنبه ۳۱ خرداد ماه 

انجام شد.
افــزون بر عملیات بازار باز، در هفته منتهی به ۳۱ 
خردادماه ســال جاری، ۴ بانک در هفت نوبت از 
اعتبارگیری قاعده مند در مجموع به ارزش ۱07,۱ 
هزار میلیارد ریال استفاده کردند. همچنین در این 
دوره، مبلغ ۱۶7,7 هزار میلیارد ریال از ریپوی انجام 
شــده در قالب اعتبارگیری قاعده مند سررسید شد. 
بانک ها و موسســات اعتباری غیربانکی می توانند 
در روزهای شــنبه تــا چهارشــنبه از اعتبارگیري 
قاعده مند )دریافت اعتبار با وثیقه از بانک مرکزي( 
مشــروط به در اختیار داشتن اوراق مالی اسلامی 
دولتی و در قالب توافق بازخرید با نرخ سود سقف 

دالان )۲۲ درصد( استفاده کنند.

بورس انرژی میزبان عرضه 
انواع فرآورده هیدروکربوری 

می شود
بورس انرژی ایران امروز شــاهد عرضــه انواع فرآورده 

هیدروکربوری خواهد بود.
به گزارش مهر به نقل از بــورس انرژی، رینگ داخلی 
این بورس، امروز )سه شــنبه، اول تیرماه ۱۴00( شاهد 
عرضه کالاهای اکستراکت سبک شرکت نفت ایرانول، 
اکســیژن مایع شرکت متانول کاوه، برش سنگین و گاز 
مایع صنعتی پتروشیمی بندر امام، پنتان پلاس پتروشیمی 
بوشــهر و قطران ذوب آهن اصفهان اســت و سوخت 
هوایی، نفت ســفید و نفتای سبک شرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی ایران و نفتای سبک شرکت نفت ستاره 

خلیج فارس در رینگ بین الملل عرضه می شود.
روز دوشــنبه )۳۱ خردادماه( کالاهای اکستراکت نفت 
ســپاهان، برش سنگین، سوخت کوره سبک و نیتروژن 
مایع پتروشــیمی تبریــز، حــلال ۴0۲ پالایش نفت 
کرمانشاه، نفتای ســنگین پالایش نفت تهران عمده، 
متانول پتروشیمی زاگرس، متانول و نیتروژن مایع شرکت 
متانول کاوه، نیتروژن مایع پتروشــیمی غدیر و نیتروژن 
مایع شرکت فجر انرژی خلیج فارس در رینگ داخلی و 
برش هیدروکربن های ۵ کربنه و بالاتر پتروشیمی تبریز 
و ته مانده تصفیه شده برج تقطیر پالایش نفت شازند در 

رینگ بین الملل بورس انرژی ایران معامله شد.
در این روز بیش از ۲۵.۵۳۵ تن فرآورده هیدروکربوری به 
ارزش بیش از ۲.۵۶۳ میلیارد و ۸0۱ میلیون ریال در بازار 

فیزیکی بورس انرژی ایران دادوستد شد.

کلیه مطالبات سال ۹۹ 
موسسات خصوصی و غیر دولتی 

تسویه شد
معاون برنامه ریزی توســعه، مدیریت و منابع ســازمان 
بیمه ســلامت ایران، از پرداخت تمام مطالبات سال ۹۹ 

موسسات خصوصی و غیر دولتی خبرداد.
به گزارش گروه بانک و بیمه پول نیوز، حسین رنجبران 
گفت: با توجه به هماهنگی های به عمل آمده با سازمان 
هدفمندی یارانه ها و وجــوه دریافتی از محل اعتبارات 
سال ۱۴00، کلیه مطالبات سال ۹۹ موسسات خصوصی، 
خیریــه و غیردولتی اعم از پزشــکان، دندانپزشــکان، 
پاراکلینیک، فیزیوتراپی، موسسات سنگ شکن، دیالیز و...

تسویه شــد، لذا در حال حاضر هیچ موسسه غیر دولتی 
درحوزه ســرپایی و بســتری مطالبه ای در سال ۹۹ از 

سازمان بیمه سلامت ندارد.
وی افزود: همچنین مطالبات موسسات دولتی دانشگاهی 
تا پایان آذرماه تســویه شــده و تخصیص بابت تسویه 
مطالبات دی ماه دانشــگاه ها صادرشده است، از سوی 
دیگر پرداخت به دانشــگاه های پیشرو در پروژه نسخه 
نویسی و نسخه پیچی الکترونیک یک تا دو ماه جلوتراز 

سایر دانشگاه ها صورت می گیرد.
درضمــن تا چند روز آینده پرداخت بخشــی ازمطالبات 
بهمن ماه موسسات دولتی دانشگاهی نیز انجام خواهد 

شد.
رنجبران با اشــاره به اینکه علی الحســاب مطالبات در 
بخش نظام ارجاع برای فروردین و اردیبهشــت ۱۴00 
پرداخت شده اســت اظهار داشــت: پرداخت مطالبات 
خســارات متفرقه تا ۲۵ خرداد ۱۴00، پزشــک خانواده 
شــهری تســویه بــرای ســال ۹۹ و ۸0 درصد علی 
الحســاب فروردین و اردیبهشت سال جاری انجام شده 
است؛ همچنین علی الحساب خرداد نیز برای پزشکان 
خانواده شهری صادر شده و تسویه مطالبات نظام ارجاع 

روستاییان برای سال ۹۹ صورت گرفته است.
معاون برنامه ریزی، مدیریت و توسعه منابع سازمان بیمه 
سلامت ایران گفت: ضمن اینکه ۸0 درصد علی الحساب 
فروردین و اردیبهشت نظام ارجاع روستاییان برای سال 
جاری نیز پرداخت شــده است، ازسوی دیگر تخصیص 

علی الحساب ۸0 درصد خرداد ماه نیز صادر شده است.
معاون برنامه ریزی، مدیریت و توسعه منابع سازمان بیمه 
سلامت ایران، با بیان اینکه تخصیص نسخ الکترونیک، 
تا اردیبهشت ماه صادر شده وپرداخت نسخ الکترونیک 
خرداد ماه نیز تا دهم تیرماه انجام خواهد شد تاکید کرد: 
همچنین تخصیص علی الحساب خرداد ماه سطح یک 
روستاییان و پزشکان خانواده دو استان فارس و مازندران 
نیز صادر شــده اســت.رنجبران افزود: بیمه سلامت ۲ 
هزار و ۲70 میلیارد ریال در قالب تامین زیرســاخت ۳۲ 
دانشگاه پرداخت کرده تا دانشــگاه ها بتوانند در بحث 
نســخه نویســی الکترونیکی اقدامات مناسب را انجام 
دهنــد، نکته مهم دیگر پرداختی ها به کارکنان دربحث 
آموزش نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیکی تحت 
عنوان هزینه های بالاسری است؛ لذا اقدامات مناسبی 
دراین زمینه صورت گرفته و با پیگیری های لازم بدون 
 تردید حق افرادی که در این راستا تلاش کردند تضییع 

نخواهد شد.

حضور فعال استارتاپ های 
بیمه ای در صنعت بیمه

مهدوی با بیان اینکه حضور اســتارتاپ های بیمه ای در 
صنعت بیمه بســیار امر مبارک و اقدامات بیمه مرکزی 
هم در این رابطه قابل تحسین است، گفت: با این شرایط 
مردم میتوانند از میان شرکت های بیمه بهترین بیمه نامه 

را انتخاب و خریداری کنند.
مهدی مهــدوی مدیرعامل بیمه ســرمد در گفتگو با 
خبرنگار پول نیوز عنوان کرد: شرکت بیمه سرمد مانند 
سال های گذشته یک برنامه بودجه سالانه تعیین می کند 
که مطابق با آن باید حرکت و کلیه واحد ها بر همان مبنا، 
برنامه ریزی و عمل می کنند.وی افزود: این شرکت باید 
نسبت به سال گذشته در بخش های سهامداری، ستادی 
و عملکرد شبکه فروش رشد ۵0 درصدی را تجربه کند 
که در سه ماهه اول سال به دلیل بحث مدیریتی با کمی 
تاخیر روبه رو شــده است، اما امیدواریم در سه ماهه دوم 

سال به رشد قابل قبولی برسیم.

مســتخدمین حسینی گفت: با حذف صفر 
از پول ملی هیچ تغییری در بهبود شرایط 
اقتصادی کشــور ایجاد نمی شود و متوجه 
می شــویم که در قــدرت خرید مردم هم 
هیــچ تاثیری ندارد و ایــن امر تنها جنبه 
روانــی دارد کــه در قــدم اول باید بنیه 

اقتصادی کشور تقویت شود.
حیدر مستخدمین حســینی معاون اسبق 
بانک مرکزی و کارشــناس ارشــد امور 
بانکــی در گفتگو با خبرنــگار پول نیوز 
در خصــوص حــذف صفر از پــول ملی 
گفت: در قدم اول اقتصاد کشــور باید دو 
ویژگی را دارا بود تــا بتواند در این طرح 
بتواند موفق عمــل کند؛ در قدم اول نرخ 
تورم در کشــورکاهش یابد و در قدم دوم 
اقتصاد کشــور در حالت تعادل قرار گیرد، 
یعنی همه ی بازار های اقتصادی در شرایط 
مطلوبــی قــرار گیرند، اما ایــن در حالی 
اســت که روز به روز مردم شاهد افزایش 
قیمت ها در کشــور بــوده و هنوز تکلیف 
نقدینگی در کشــور روشن نشده است که 

به کدام سمت حرکت میکند.
وی افزود: در وهله ی اول باید اقداماتی از 

جمله ایجاد فضای رقابتی، عمیق تر کردن 
بازارها، محدود کردن قدرت قیمت گذاری 
عوامل اقتصادی، انضباط و شــفافیت در 
بودجــه دولت، محدود کــردن رفتار های 
نامولد، تثبیت نســبت مبــادلات به تولید 
ناخالصی داخلی کشور و کنترل خلق پول 

صورت می گرفت تا سیاست صفرزدایی در 
کشور موفق عمل می کرد.

معاون اســبق بانک مرکزی مطرح کرد: 
تاکنــون اصلاح ســاختار اقتصــادی در 
حوزه های کلیدی ماننــد بانک ها صورت 
نگرفته است در این صورت چطور میتوان 

در این اقدام موفــق عمل کرد همچنین 
زمانی که ما در ســرمایه گذاری هایمان در 
پایین ترین رده قرار داریم و فضای کسب 
و کار با محدودیت های شــدیدی مواجه 
اســت، با چه منطق اقتصادی به ســمت 

حذف صفر حرکت کرده ایم؟

مستخدمین حسینی عنوان کرد: با حذف 
صفر از پول ملی هیــچ تغییری در بهبود 
نمی شود  ایجاد  اقتصادی کشــور  شرایط 
و متوجه می شــویم کــه در قدرت خرید 
مردم هــم هیچ تاثیری نــدارد و این امر 
تنها جنبه روانی دارد که در قدم اول باید 
بنیه اقتصادی کشــور تقویت شــود، زیرا 
دولت های قبلی خطا هایی داشتند که طبق 

آن، ارزش پول ملی کاهش یافته است.
این کارشــناس سیستم بانکی تاکید کرد: 
بنــده موافق حــذف صفر از پــول ملی 
بــودم، اما نه در شــرایط فعلی. زیرا طرح 
حذف صفر بــدون اصلاحات اقتصادی و 
بسترسازی مناسب، تورم را مهار نخواهد 

کرد.
مســتخدمین حســینی خاطر نشان کرد: 
موضوع حــذف صفر از واحــد پول ملی 
در این شرایطی که کشــور دچار بحران 
است، وقت گذراندن است. در شرایطی که 
اقتصاد ایران در شرایط رکود و تورم است 
و همچنین ثبات اقتصــادی در برنامه ها 
وجود ندارد، اعمال این پیشــنهاد درست 

نیست.

معاون اسبق بانک مرکزی:

با کدام منطق اقتصادی صفر از پول ملی حذف می شود؟

اخبار

-سخنگوی کمیســیون اصل ۹0 مجلس شورای اسلامی 
گفت:  طبق آمارهای رسمی بانک مرکزی پیش از اصلاح 
قانون چک در ســال ۱۳۹7، حدود ۱7 میلیون فقره چک 
به ارزش بیش از ۱۶0 هزار میلیارد تومان در ســال ۱۳۹۶ 

برگشت خورده است.
به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، علی خضریان سخنگوی 
کمیســیون اصل نودم قانون اساسی در جلسه علین امروز 
سه شنبه با قرائت گزارش کمیســیون متبوع خود درباره 
نحوه اجرای قانون اصلاح قانون صدور چک و شــکایات 
واصله پیرامون عدم اجــرای قانون »اصلاح قانون صدور 
چــک« اظهار کرد: طبق آمارهای رســمی بانک مرکزی 
پیــش از اصلاح قانون مذکور در ســال ۱۳۹7، حدود ۱7 

میلیون فقــره چک به ارزش بیــش از ۱۶0 هزار میلیارد 
تومان در ســال ۱۳۹۶ برگشت خورده بود که معادل بیش 
از ۲۳ درصــد از ارزش چک های صادره بوده اســت. وی 
اضافه کرد: حجم بالای چک های برگشــتی علاوه بر از 
رونق انداختن کسب و کارها، منجر به افزایش پرونده های 
ورودی به قوه قضائیه نیز شــده بود تــا جایی که در این 
سال رتبه دوم پرونده های حقوقی به موضوع مطالبه وجه 
چک اختصاص داشته است.خضریان با اشاره به همکاری 
و تعامل سازنده با بانک مرکزی برای روان سازی اجرای 
قانون، فرهنگ سازی و در مجموع رفع موانع و مشکلات 
فراروی اجرای این قانــون گفت: قانون صدور چک پس 
از تصویــب در ســال ۱۳۵۵ در طی ســال های ۱۳7۲، 

۱۳7۶، ۱۳۸۲، ۱۳۹7 و سرانجام در سال ۱۴00 برای حل 
معضلات و مشکلات مردم در ارتباط با چک تحت عنوان 
قانون »اصلاح قانون صدور چک« اصلاح شــد.به گفته 
سخنگوی کمیسیون اصل نودم قانون اساسی از مهمترین 
ویژگی های اصلاحیه قانونی چک در سال ۱۳۹7، الزامی 
شــدن ثبت اطلاعات چک در سامانه صیاد بانک مرکزی 
در لحظه صدور چک اســت. از مزایای دیگر آن می توان 
بــه جلوگیری از فرار مالیاتی و پولشــویی، کاهش اتکای 
اطلاعات چک به لاشــه کاغذی آن، افزایش بازدارندگی 
از صــدور چک بلامحــل و برطرف شــدن زمینه ایجاد 
مشکلات عدیده ای از قبیل جعل، سرقت و مفقودی چک 

اشاره کرد. 

خضریان: 1۷ میلیون چک پیش از اصلاح قانون چک برگشت خورده است

عملکرد بازار سرمایه در ۱ تیر ۱۴۰۰ رقم خورد:

رشد ۱۸ هزار واحدی بورس

بانک مرکزی اعلام کرد:

جزئیات اعطای کارت رفاهی تا ۷ میلیون تومان به مردم

استقبال فعالان بازار سرمایه از برنامه های بورسی دولت سیزدهم

بورس تهران امروز با رشد بیش از ۱۸ هزار و ۲۳۱ واحدی به 
کار روزانه خود پایان داد.

به گزارش پول نیوز، در معاملات امروز بورس تهران شاخص 
کل با رشــد ۱۸ هــزار و ۲۳۱ واحدی به رقم یک میلیون و 
۱۸۶ هزار و ۸۹۵ واحد رسید. رشد ۱۸ هزار واحدی بیشترین 
میزان رشد شاخص کل در ۱7 روز کاری گذشته از ۸ خرداد 

تا به امروز است.
همچنین شاخص کل فرابوس ۱0۹ واحد بالا آمد و به رقم 
۱7 هزار و ۴۲۸ واحد رســید. شاخص هم وزن نیز با رشد ۳ 
هزار و ۱۵۵ واحدی در سطح ۳7۳ هزار و ۱۸۳ واحدی ایستاد. 
صعود ۳ هزار و ۱۵۵ واحدی شاخص هم وزن بیشترین رشد 

این شاخص در ۸۸ روز کاری گذشته از ۱۹ بهمن سال ۱۳۹۹ 
به این سو است.

در اولیــن روز معاملاتی تیر ماه قیمت ۲۸۲ نماد معادل ۶0 
درصد بازار افزایش یافت و برای اولین بار در ۴ ماه گذشــته 
سمت ســبزپوش بازار پرتعدادتر از سمت قرمزپوش شد. در 
۸۴ روز کاری گذشــته، از ۲۵ بهمن سال ۱۳۹۹، به این سو 
همواره تعداد نماد هایی که کاهش قیمت داشتند از نماد های 
سبز بازار بیشــتر بودند.امروز قیمت ســهام تمام نماد های 
گروه های »فعالیت های جنبی مرتبط با واسطه گری مالی« 
)مثل فرابورس، بــورس، کالا، انرژی و تملت(، »بانک ها و 
مسسات اعتباری« )مثل وتجارت، وبملت، وبصادر، وپست، 

وپارس و وسینا( و »شرکت های چند رشته ای صنعتی« )مثل 
وبانک، وصندوق، وامید، وغدیر و شستا( افزایش یافت و این 

گروه ها یکپارچه سبزپوش شدند.
امروز ارزش معاملات کل بازار ســهام به رقم ۹ هزار و ۵۱۹ 
میلیارد تومان رســید که نســبت به روز دوشنبه ۴۹ درصد 
کاهش یافته اســت. ارزش معاملات خرد نیز با رشــد ۲۸ 
درصدی نســبت به روز قبل به رقــم ۵ هزار و ۲۶۶ میلیارد 

تومان رسید.
 در پایان معاملات امروز ارزش صف های خرید نســبت به 
پایان روز دوشــنبه 70 درصد افزایــش یافت و در رقم ۸۲۱ 
میلیارد تومان ایســتاد. ارزش صف هــای فروش نیز اندکی 

افزایش یافت و هزار و ۴۹۶ میلیارد تومان شد.
 یکی از راه های تحلیل بنیادی و حتی تکنیکال شناســایی 
نماد های با ارزش بورس در معاملات روزانه و به دست آوردن 
هدف قیمتی آن است، هرچقدر ارزش معاملات چه در روند 
مثبت و چه منفی در یک نماد بیشتر باشد، آن نماد مورد توجه 
ویژه فعالان بازار سرمایه است، نماد هایی که در صف فروش 
و صف خرید قرار دارند نشان دهنده پیشرونده بودن یا اصلاح 
قیمتی نماد ها بوده و می تواند مورد توجه قرار بگیرد، البته این 
یکی از آیتم های تحلیل نماد ها بوده و برای تحلیل دقیقتر باید 
موارد بنیادی و تکنیکال یک سهم مانند ترازنامه و نمودار نیز 

مورد بررسی قرار بگیرد.

بانک مرکزی »شیوه نامه اعطای کارت رفاهی و تامین مالی 
زنجیره تولید« را به ۵ بانک عامل ابلاغ کرد.

به گزارش خبرگزاری مهر، بانک مرکزی در راستای حمایت 
از معیشــت و افزایش قدرت خرید اقشــار مختلف جامعه و 
همچنین بهبود فرایند تأمین مالی زنجیره تولید، نســبت به 
ابلاغ شــیوه نامه اعطای کارت رفاهی و تأمین مالی زنجیره 
تولید به پنج بانک »ملی ایران«، »ملت«، »صادرات ایران«، 
»تجارت« و »رفاه کارگران« با سهمیه هر بانک حداقل ۲00 
هزار فقره کارت و سقف فردی هر متقاضی 70 میلیون ریال 

اقدام کرده است.
بر اساس این شیوه نامه مؤسسه اعتباری موظف است قبل از 

صدور کارت رفاهی، نسبت به رعایت همه ضوابط و مقررات 
بانکی؛ بویژه اعتبارسنجی مشتری اقدام کند.

سهام عدالت بر اساس ارزشیابی حداکثر ۶0 درصد قیمت روز 
سهام مذکور )بر اساس اعلام شرکت سپرده گذاری مرکزی 
و تسویه وجوه( و حساب های یارانه نقدی و معیشتی حسب 
اعلام ســازمان هدفمندســازی یارانه ها و با در نظر گرفتن 
کســورات مربوط به اقســاط وام های پرداخت شده قبلی، 
می تواند در زمره وثایق قابل قبول از مشــتری مورد پذیرش 

قرار گیرد.
سقف فردی اعتبار قابل اعطا به مشتری در این طرح حداکثر 
مبلغ 70 میلیون ریال و مهلت بازپرداخت اعتبار اعطایی به 

تشــخیص مؤسسه اعتباری حداکثر ۱۸ ماه است. همچنین 
اعتبار کارت رفاهی برای خرید کالا و خدمات در فروشگاه ها 
و پذیرنده کارت طرف قرارداد اعلامی توسط بانک های عامل 
و طرف قرارداد در سامانه رفاهی ایرانیان امکان پذیر است و 
تراکنش های مالی دیگر نظیر برداشت وجه و انتقال وجه از 

کارت مزبور مجاز نیست.
مؤسسه اعتباری می تواند تسویه مطالبات محقق شده پذیرنده 

کارت را از روش های زیر انجام دهد:
۱. استفاده از ابزارهای تأمین مالی زنجیره تولید از قبیل صدور 
اوراق گام، اعتبار اسنادی داخلی ریالی و برات الکترونیکی به 
منظور خرید کالا و خدمات مورد نیاز پذیرنده کارت و انتقال 

در زنجیره تأمین در چارچوب ضوابط و مقررات مربوطه
۲. بازپرداخت اقساطی مطالبات متناسب با قرارداد بانک عامل 

و پذیرنده کارت
مؤسســه اعتباری می تواند نسبت به اســتفاده از بیمه نامه 
اعتباری از شــرکت های بیمه دارای مجوز از بیمه مرکزی 
جهت کاهش ریسک بازپرداخت تسهیلات در دامنه مشتریان 
متقاضی هر مؤسســه )با تعداد حداقل ۲۵ نفر( در چارچوب 

ضوابط و مقررات مربوط اقدام کند.
نرخ سود تسهیلات این شیوه نامه در قالب مصوبات شورای 
پول و اعتبار است و مؤسسه اعتباری می تواند با عقد قرارداد 

با پذیرنده ها نسبت به اعمال تخفیف به مشتری اقدام کند.

یک تحلیلگر بازار ســرمایه با تاکیــد بر اینکه باید تخلفات 
بورسی با هدف جلوگیری از فساد در بازار مورد پیگیری دولت 
جدید قرار گیرد، گفت: بازار ســرمایه باید بر اساس عرضه و 

تقاضا بر روی تابلو کار کند.
افشین دهقان در گفتگو با خبرنگار مهر با استقبال از سخنان 
دیــروز رئیس جمهور منتخب در خصوص جهت گیری های 
دولت برای بازار ســرمایه گفت: متأســفانه هم اکنون بازار 
سرمایه با برخی بی تدبیری ها در تصمیم گیری مواجه است؛ به 
این معنا که در بازار تخلفاتی صورت می گیرد که زمینه سازی 
برای آن برآمده از بدنه ســازمان بورس است؛ مثلًا یکسری 
از شرکت ها عرضه اولیه انجام داده و قیمت های بی ربطی را 
اعــلام کرده اند که پس از عرضه اولیه نیز تعهدات مرتبط با 

آن انجام نشده است.
این تحلیلگر بازار سرمایه افزود: قوه قضائیه به خوبی می داند 
که چه مشکلاتی در بازار سرمایه وجود دارد و چه افرادی با 
ریشه هایی که در بورس دارند اختلال در بازار ایجاد می کنند؛ 
ضمن اینکه تماس هایی با سهامداران گرفته می شود که در 
اثر آن، کدهای سهامداری آنها مسدود شده و یا در عین حال 

به برخی از شرکت ها گفته می شود که باید سهام خود را منفی 
یا مثبت کنند؛ در حالی که بازار سرمایه باید بر اساس عرضه و 
تقاضا بر روی تابلو کار کند و کسی نباید در آن دخالت نماید.

وی تصریح کرد: متأســفانه طی یکســال و نیم گذشــته، 
تصمیمات به صورت شــبانه در بازار سرمایه اتخاذ می شود 
که تبعات آن دامن ســهامداران را می گیرد و منجر به بروز 
نااطمینانی در بازار می شود؛ پس رئیس جمهور منتخب و تیم 
اقتصادی کابینه باید اصلاحات متعددی انجام بدهند تا یک 

بازار سهام حقیقی بر مبنای فضای رقابتی شکل بگیرد.
وی تصریح کرد: دولت سیزدهم باید زمینه ای فراهم کند که 
سیاست ها و سازوکارهای دولت قبل در بورس متوقف شده و 
بازار سرمایه ایران مانند تمامی بازارهای جهانی، شفاف شود.؛ 
ضمن اینکه ابزارهای بازار نیاز به روزسانی دارد و باید روزآمد 
شــوند.وی ادامه داد: مایه تأسف است که برخی شرکت ها 

یکسال است سود سهامداران را پرداخت نمی کنند.
دهقان همچنین گفت: سود بانکی نیز باید کاهش یابد و بازار 
برای سرمایه گذاران جذاب شده و در عین حال دامنه نوسان 

نباید دستکاری شود.

این تحلیلگر بازار سرمایه بیان کرد دولت سیزدهم برای جلب 
اعتماد سهامداران، باید برنامه عملیاتی داشته باشد؛ اگر رئیس 
جمهــور منتخب می گوید که دولت ســیزدهم از بورس به 
عنوان قلک و ابزار تأمین کسری بودجه استفاده نخواهد کرد، 

باید برای این کار حتماً برنامه عملیاتی طراحی و اجرا شود.
وی افزود: برخی تحلیلگران بازار سرمایه، کانال های اطلاع 

رسانی شان مدتی است دیگر فعال نیست و برایشان پرونده 
تشکیل شده است؛ تعهد هم گرفته اند که فعالیت اطلاع رسانی 
به سهامداران نداشــته باشند. البته ما به عنوان فعالان بازار 
سرمایه با سیگنال فروشــی به هیچ عنوان موافق نیستیم و 
نباید اطلاعات خرید و فروش شوند؛ اما نباید جلوی جریان 

ارائه آموزش و اطلاع رسانی به مردم گرفته شود.
دهقان گفت: برخی از فعالان بازار سرمایه صاحب سبک بوده 
و استراتژی های خاص خود را برای سرمایه گذاری دارند؛ اما 
متأسفانه کانال های اطلاع رسانی آنها به سهامداران مسدود 
شده است؛ ما هم معتقدیم با افرادی که در بازار تشنج ایجاد 
کرده و اطلاعات غلط به سهامداران می دهند برخورد کنند؛ 
اما کارگزاری ها و افراد شناسنامه دار باید اجازه اطلاع رسانی 

به مخاطبان خود را داشته باشند.
وی افــزود: با اقداماتی که رئیــس جمهور منتخب در مورد 
بورس اعلام کرده، موافق هستیم و معتقدیم اگر این برنامه ها 
عملیاتی شوند، حتماً می توان امیدوار به رونق بازار سرمایه بود؛ 
ضمن اینکه باید شکایات مردم در بورس نیز مورد پیگیری 

قرار گیرند.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخباراقتصادکلان

کرونا و تحریم جریان 
پروازها را متوقف نکرد

وزیر راه و شهرســازی گفت: شیوع بحران کرونا 
همــه فرودگاه های جهان را تحــت تأثیر قرار داد 
اما در ایران تنها این مســاله، بلکه تحریم ها نیز به 
ســهم خود اثرگذار بود، با این حال توان مضاعف 
متخصصان ما در شــرکت فرودگاهها باعث ادامه 

جریان پروازها شد.
به گزارش روز ســه شــنبه ایرنــا از وزارت راه و 
شهرسازی »محمد اسلامی« در پیامی به مناسبت 
به مناسبت ۳0 سالگی شــرکت فرودگاه ها خاطر 
نشان کرد: »صنعت حمل و نقل هوایی به عنوان 
یکی از مهمتریــن محورهای توســعه، برقراری 
روابط با کشورهای مختلف جهان، تبادل فرهنگ، 
نمایش قدرت اقتصادی و برقراری شــریان حیاتی 
کشــور، نقش حساســی بر عهــده دارد و در این 
میان فرودگاه ها بــه عنوان یکی از ارکان اصلی و 

زیربنایی در این صنعت، نقش ایفا می کنند.«
وزیر راه و شهرسازی افزوده است: »هرچند در یک 
سال اخیر شیوع بحران کرونا و فراگیری آن، همه 
فرودگاه های جهان را به لحاظ درآمدی تحت تأثیر 
قرار داد، اما در جمهوری اســلامی ایران، تنها این 
مساله، بحران نبوده که تحریم ها نیز به سهم خود 
اثرگذار بوده با این حال توان مضاعف متخصصان 
ما در شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران در 
توسعه، حفظ و نگهداری زیرساخت های فرودگاهی 
و هوانوردی توانسته است همچنان جریان پروازها 

را بر فراز سپهر ایران برقرار نگه دارد.
به گزارش ایرنا، پیش از تأسیس شرکت فرودگاه ها 
و ناوبری هوایی ایران در یکم تیر ۱۳70، سازمان 
هواپیمایی کشوری مسئولیت مدیریت فرودگاه های 

کشور را بر عهده داشت.

تولید ۷00 هزار تنی انواع 
کاغذهای بسته بندی در سال 

گذشته
 

مدیرکل صنایع نساجی، پوشاک و سلولزی وزارت 
صنعت، معدن و تجــارت از تولید 700 هزار تنی 
انواع کاغذهای بســته بندی در سال گذشته و رشد 
تولیدات ۲ماهه امســال نسبت به مدت مشابه در 

سال ۹۹ خبر داد.
به گزارش روز سه شــنبه ایرنــا از وزارت صنعت، 
معدن و تجارت، »افســانه محرابــی« در جریان 
چهارمیــن نمایشــگاه بین المللــی کاغــذ، مقوا، 
فراورده های سلولزی و ماشین آلات وابسته، افزود: 
تولیدات این صنعت در مقایسه با سال های گذشته 
تغییرات قابل توجهی داشــته است، اکنون به جای 
واردات مواد اولیه، واسطه ای و محصولات نهایی، 
شــاهد تولید ایــن محصولات در زنجیــره تولید 
محصولات ســلولزی از جمله کاغذ تیشو، برخی 
کاغذهای بســته بندی، کاغذ گلاسه و محصولات 
نهایی از جمله پوشک شورتی بزرگسال در کشور 

هستیم.
وی ادامه داد: این در حالی است که با حمایت های 
دولت و ظرفیت ســازی های انجام شده، علاوه بر 
تولیــد این محصولات و تأمین نیاز داخل، اتفاقات 
خوبی در راســتای صادرات انــواع کاغذ و کاغذ 
بســته بندی به کشــورهای منطقه و کشورهای 

اروپایی را شاهد هستیم.
مدیرکل صنایع نســاجی، پوشــاک و ســلولزی 
وزارت صنعت، ظرفیت انواع کاغذ چاپ و تحریر، 
بسته بندی، تیشــو، مقوا و ورق کارتن در کشور را 
پنج میلیون و ۲00 هــزار تن عنوان کرد و گفت: 
عمده تولیــد کاغذ از کاغذهای باطله در کشــور 
انجام می شــود، به این منظــور چرخه بازیافت در 

کشور شکل گرفته است.
وی خاطرنشــان کرد: بــا توجــه به مشــکلات 
رعایــت  در  ســختگیری  و  زیســت محیطی 
پروتکل های مربوطه، بــا عنایت به پیگیری های 
به عمل آمده از سوی دفتر صنایع نساجی، پوشاک و 
امیدواریم سازمان حفاظت محیط زیست  سلولزی، 
با تمهیداتــی، تأمین مــواد اولیه کافــی در این 
بخــش را تســهیل کند.محرابی افزود: در ســال 
»تولید، پشــتیبانی ها، مانع زدایی ها« و با حمایت 
از توانمندی هــای داخلی و تکیه بر هموارســازی 
راه های ورود تکنولوژی هــای نوین این حوزه به 
کشور به زودی شــاهد راه اندازی خط تولید مقوای 
دوبلکس با ظرفیت ۲۵0 هزار تن در کشور خواهیم 
بود.به گزارش ایرنا، چهارمین نمایشگاه بین المللی 
کاغذ، مقوا، فرآورده های ســلولزی و ماشین آلات 
وابســته از روز گذشته )دوشــنبه( در محل دائمی 

نمایشگاه های بین المللی تهران آغاز به کار کرد.
این نمایشــگاه در فضایی به وسعت ۱0 هزار متر 
مربع در سه سالن برگزار می شود که در مقایسه با 
نمایشــگاه پارسال رشد ۱00 درصدی داشته است 
و یک شــرکت ماشین ساز هندی نیز در آن حضور 
دارد.به گفته کارشناســان، اکنون ۱۲0 کارخانه در 
زمینه تولید کاغذ در کشــور فعالیت دارند که به جز 
تامین ماده اولیه آخال )ضایعات کارتن و کاغذ(، با 

مشکل خاصی مواجه نیستند.

15 انجمن صنایع همگن 
در سال گذشته در کشور 

تشکیل شد
 معاون طــرح و برنامــه وزارت صنعت، معدن و 
تجارت گفت: پارســال ۱۵ انجمن صنایع همگن 
در اســتان های آذربایجان شرقی، قزوین، کرمان، 
خراسان رضوی، خوزســتان و آذربایجان غربی با 
تایید کمیســیون نظارت بر تشکل های صنعتی و 

معدنی تشکیل شد.
به گــزارش ایرنا از وزارت صنت، معدن و تجارت، 
»ســعید زرندی« در جلســه کمیســیون نظارت 
بر تشــکل های صنعتی و معدنی افــزود: یکی از 
برنامه هــای که وزارتخانه دنبــال می کند، تقویت 
و ارتقــای جایگاه تشــکل های بخش خصوصی 
است و در تهیه برنامه ها، تدوین سیاست ها و تهیه 
دستورالعمل ها از نظرات همه تشکل ها و انجمن ها 

استفاده کردیم.
معاون طرح و برنامه وزارت صنعت گفت: معتقدیم 
باید برخــی از امور و تصدی هایــی که اکنون در 
وزارتخانه انجام می شــود را بــا اطمینان کامل به 

تشکل های صنعتی و معدنی واگذار کنیم.
رییس کمیســیون نظارت بر تشکل های صنعتی 
و معدنــی ادامــه داد: گرچه موانع، مشــکلات و 
مقاومت هایی هم از داخل وزارتخانه و هم از بیرون 

وجود دارد، اما این راه با جدیت دنبال می شود.
وی بر حسن اجرای انتخابات و فعالیت انجمن ها و 
خانه های صنعت تاکید کرد و ادامه داد: سازمان های 
صنعت، معدن و تجارت استان ها در این خصوص 
موظــف بــه اجــرای کامــل دســتورالعمل ها و 

ابلاغیه های این کمیسیون هستند.
در این جلســه، »علیرضا رســولیان« مدیرعامل 
ســازمان صنایع کوچک و شــهرک های صنعتی 
ایران گفت: به کار تشکلی و همکاری با انجمن ها 
معتقــد هســتیم و آماده گســترش همکاری ها و 

ارتباطات با انجمن های تخصصی هستیم.
وی گفــت: زمینــه همکاری هــای زیــادی بین 
شهرک های صنعتی و خانه های صنعت وجود دارد 

که می توان آن را اجرایی کرد.
معاون وزیر صنعت تاکید کرد: با تعامل و همکاری 
بین شــرکت شهرک ها و انجمن ها و خانه ها، امید 
می رود شــاهد ارائه خدمات بهتر به تولیدکنندگان 

باشیم.
در این جلســه، »عبدالوهاب سهل آبادی« رییس 
خانه صنعت، معــدن و تجارت ایران گفت: اعتماد 
به بخش خصوصی و تشکل های تخصصی برای 

دولت بسیار مفید و راهگشاست.
وی تاکیــد کــرد: در همــه اســتان ها، تعامل و 
هماهنگــی خوبی با ســایر تشــکل ها و فعالان 
بخش خصوصی داریم و امیدواریم این نگاه مثبت 
وزارتخانه در واگذاری تصدی ها به تشــکل ها در 

همه بخش ها هم دنبال شود.

تامین حدود 15هزار واحد 
مسکن محرومان رهاورد 8 
ساله درسیستان و بلوچستان

زاهدان- ایرنا- تامین مسکن محرومان در روستاها 
در قالــب طرح های گوناگون با همت دولت تدبیر و 
امید از سوی بنیاد مســکن در روستاهای سیستان 
و بلوچســتان پیگیری شد که در نهایت به ۱۴ هزار 
و ۶۹7 واحد ســاخته شده در هشــت سال گذشته 
انجامید.بــه گزارش ایرنــا امام خمینــی )ره( ۲۱ 
فروردین ۵۸ در پیامی با تشــکیل نهادی برای بنیاد 
مســکن، لزوم تلاش دولت ها برای ساخت مسکن 
محرومــان را امری جدی تلقی و فرمودند:از حداقل 
حقوق هر فرد این اســت که صاحب مسکن باشد 
و دولــت را مکلف کردند تا برای این مســاله مهم 
چاره ای بیندیشــند.بعد از این کلام و پیام تاریخی 
در طی ۴۲ ســال نظام جمهوری اســلامی همواره 
ساخت مسکن برای محرومان مورد توجه بود و بنیاد 
مسکن انقلاب اســلامی در گذر زمان با تمرکز بر 
روی شــهرهای دارای جمعیت کم و روستاها تدابیر 
لازم را برای ساخت مســکن اندیشید تا به تبع آن 
از مهاجرت روســتاییان و آسیب های زندگیشان کم 
شود.دولت طی هشت سال گذشته با وجود تحریم ها 
برای مســکن محرومان آستین همتش همواره بالا 
بوده تا جایی که ۱۳ خرداد ســالجاری معاون رییس 
جمهوری و رییس سازمان برنامه و بودجه در یکی از 
سفرهای خود به سیستان و بلوچستان اظهارداشت: 
دولت دوازدهم در این هشــت ســال تلاش زیادی 
برای خانه دار کردن افراد کم درآمد که تحت پوشش 
بهزیستی و کمیته امداد هســتند انجام داده است.

پارســال یکی از ســال هایی بود که بنیاد مسکن با 
قدرت موضوع ســاخت خانه محرومان روستایی را 
مدنظر قرار داده بود و از همان اوایلش  مدیرکل بنیاد 
مسکن انقلاب اسلامی سیستان و بلوچستان تاکید 
می کــرد که تعداد واحدهای در حال ســاخت طرح 
مسکن محرومان در این استان حدود ۱۱ هزار واحد 
است موضوعی که وقتی از خلیل منبتی درباره انجام 
شــدن و نشدنش پرسیدیم گفت: این ۱۱ هزار واحد 
از ابتدای ســال ۹۹ تا کنون ساخته شد و با افزایش 
تسهیلات مسکن روستایی به ۱00 میلیون تومان، 
امیدواریم شــاهد کیفیت مســکن مقاوم روستایی 
و ادامــه این روند در ســال های آینده باشــیم.وی 
خاطرنشــان کرد: در مورد نحوه شناسایی محرومان 
سیســتان و بلوچســتان با همکاری هــای صورت 
گرفته با کمیته امداد امام خمینی)ره( و بهزیســتی 
افراد واجد شــرایط مشخص می شوند.مدیرکل بنیاد 
مسکن سیستان و بلوچستان کمک و مشارکت مردم 
در انجام طرح های بنیاد مســکن را مهم دانست و 
تصریح کرد: افراد واجد شــرایط با حضور و تشکیل 
پرونده در بنیاد و اســتفاده از نیروی انسانی در انجام 
طرح ها علاوه بر تســریع روند خدمت رسانی باعث 

ایجاد اشتغال برای خود و خانوادشان خواهند شد.  

 وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشــاره 
به نقش حوزه معــادن و صنایع معدنی 
در اقتصاد و توســعه متوازن در کشور، 
خواستار راه اندازی بخش تخصصی برای 
در عرصه های  سازمان  این  فعالیت های 

بین المللی شد.
به گزارش روز سه شــنبه ایرنا از وزارت 
صنعــت، معــدن و تجــارت، »علیرضا 
رزم حسینی« در جریان بازدید از سازمان 
توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی 
ایران ) ایمیدرو(، با بیان اینکه معادن از 
ثروت های ملی هستند، بر استفاده از این 
ظرفیت در راستای توسعه متوازن کشور 

تاکید کرد.
وی گفت: ایمیــدرو علاوه بر تولید باید 
در مدیریــت کارآمد اقتصادی نیز ایفای 

نقش کند.
رزم حسینی با اشــاره به ضرورت وجود 
امنیت سرمایه گذاری در کشور، استفاده از 
ظرفیت های بخش خصوصی در راستای 
توســعه و اجرای طرح هــای جدید در 
حوزه معدن و صنایع معدنی را ضروری 
برشــمرد و بر لزوم  سیاست گذاری های 

جدید در راســتای تکمیل زنجیره ارزش 
در بخش معدن تاکید کرد.

وی با یادآوری توانایی های تخصصی و 
علمی و سرمایه های انسانی در ایمیدرو، 
انجــام فعالیت های معدنــی در بخش 
مطالعات و عملیات در دیگر کشورهای 

منطقــه را فرصت خوبی برای حضور در 
مجامع بین المللی برشمرد.

ویر صنعت، معدن و تجارت همچینن بر 
نقش آفرینی این سازمان در عرصه های 
بین المللی تاکید کــرد و راه اندازی یک 
بخش تخصصی در حوزه بین الملل را در 

تحقق این هدف اثرگذار دانست.
وی با اشــاره به پیگیری این وزارتخانه 
سیاســت های  اجــرای  راســتای  در 
تســهیل کننده تجارت خارجی، خواستار 
انجام کار کارشناســی و مطالعات دقیق 
در حــوزه واردات مــواد اولیه معدنی در 

راستای بهره برداری بهینه و حفظ ذخایر 
معدنی کشور شد.

وی درباره مدیریت توســعه ای ایمیدرو 
افزود: بــا توجه به نیاز کشــور و تنوع 
معادن در داخل و همین طور ظرفیت های 
معدنی که در کشــورهای منطقه وجود 
دارد، بومی سازی و توسعه ساخت داخل 
باید بیشتر مورد توجه قرار گیرد تا بتوان 
از ایــن ظرفیت ها بیشــترین و بهترین 
بهره برداری را در راستای توسعه و خلق 

ثروت انجام داد.
رزم حســینی بــا تاکیــد بــر اهمیــت 
اقتصادی  حوزه  در  نظارتی  دستگاه های 
کشور و مبارزه با فســاد و رانت، تعامل 
این دستگاه ها با بخش تولید و همراهی 
با دولــت و بخش صنعــت و معدن را 
ضروری دانســت و آن را یکی از شرایط 
مهم برای تحقق اهداف اقتصادی کشور 

اعلام کرد.
بازدیــد، گزارشــی از عملکرد،  در این 
اقدام ها و ماموریت های این ســازمان و 
نیز چالش هــا و نیازهای پیش  روی آن 

توسط مدیران ایمیدرو ارائه شد.

رزم حسینی در بازدید از ایمیدرو تاکید کرد:

لزوم استفاده از ظرفیت های معدنی منطقه و حضور در عرصه های بین المللی

اخبار

رئیــس اتاق اصنــاف ایران گفت: از دولت ســیزدهم 
انتظار داریم اهمیت بیشتری در برنامه ریزی بلند مدت 
کشــور نســبت به جایگاه اصناف و بیش از ۶00 هزار 
واحد تولیدی صنفی در سطح خرد و متوسط قائل شود.

بــه گزارش خبرگــزاری مهر به نقــل از اتاق اصناف 
ایــران، ســعید ممبینی به مناســبت روز ملی اصناف، 
با بیان اینکه این روز، تأییــد کننده جایگاه و اهمیتی 
اســت که اصنــاف از منظــر اجتماعــی، اقتصادی و 
تاریخی در کشــور داشــتند، اظهار داشــت: در حدود 
یک و نیم ســال گذشــته که جهان با پدیده ای به نام 
بیماری کرونا درگیر بوده در کشــور ما هم اصناف در 
کنار خدمت گذاران حوزه ســلامت عــلاوه بر تأمین 

نیازمندی هــای جامعه بــا رعایت دســتورالعمل های 
بهداشــتی توانسته اند نقش مهم و مؤثری را از خود به 
جــای بگذارند.رئیس اتاق اصناف ایران گفت: از منظر 
رویکرد کســب و کار و تحــول در نحوه ارائه خدمات 
در طول این مــدت و اســتفاده از فناوری های نوین 
برای انطباق با دســتورالعمل های بهداشتی نیز شاهد 
تحول های جدی و چشــم گیری در بسیاری از کسب و 
کارهای کشــور بوده ایم و این نشان از تمایل، توجه 
و توانایی اصناف برای نوین ســازی کسب و کار خود 
دارد.ممبینی با اشــاره به مشخص شدن رئیس جمهور 
برای چهار سال آینده، تاکید کرد: از دولت آینده انتظار 
داریــم با توجه ویــژه به جایگاه اصنــاف و با در نظر 

گرفتن ظرفیت بیش از ۶00 هزار واحد تولیدی صنفی 
در ســطح خرد و متوسط در کشور و طبق تئوری های 
اقتصادی، اهمیت بیشــتری در برنامه ریزی بلند مدت 
کشــور نسبت به این قشر قائل شــود و با کسب نظر 
مشورتی از تشــکل های صنفی، زمینه تقویت تولیدات 
در حوزه اصناف و به ویــژه تولیدات صادرات محور و 
رشــد را فراهم کنند.وی افزود: مطالباتی در حوزه های 
بیمــه تأمین اجتماعــی، قــرارداد کار، مالیات و نحوه 
تأمین مالی بنگاه هــای صنفی مورد انتظار ما از دولت 
منتخب اســت که امیدواریم در آینده نزدیک شــاهد 
اســتفاده دولت از نقطه نظرات کارشناسی تشکل های 

صنفی در این حوزه ها باشیم.

دولت سیزدهم اهمیت بیشتری برای اصناف قائل باشد

مشاور امور اکتشاف طرح توسعه فناوریهای حوزه معدن:

زمین شناسی در کشور مهجور مانده است

کارگزار صندوق نوآوری شکوفایی ریاست جمهوری خبر داد:

انعقاد قرارداد ۸ میلیون یورویی برای صادرات خدمات فنی- مهندسی به ترکیه

معاون ساخت وتوسعه راه آهن، بنادر و فرودگاه ها مطرح کرد:

احداث بیش از هزار کیلومتر راه آهن در ۷ سال گذشته

مشاور امور اکتشاف طرح توسعه فناوری ها ونوآوری های 
حوزه معدن و صنایع معدن معاونت علمی و فناوری ریاست 
جمهوری گفت: زمین شناســی در کشور ما مهجور مانده 
است، باید زمین شناســی رکن اصلی جامعه قرار گیرد و 

سرلوحه برنامه همه دولت ها باشد.
به گزارش خبرنگار دانشــگاه و آموزش ایرنا، محمدرضا 
اسپهبد روز سه شنبه در مراسم رونمایی از این مستنند در 
معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری افزود: در حال 
حاضر در کشــورهای همسایه ایران وزارت زمین شناسی  
فعال است، اما متاسفانه ما روز به روز از زمین شناسی در 

کشور فاصله می گیریم.
وی بیان کرد: زمین شناسی به لحاظ اهمیت باید سرلوحه 
برنامه همه دولت ها قرار گیرد، حتی باید زمین شناسی و 
صنعت و معدن و تجارت از هم تفکیک شود و امید است 

در دولت آینده تحقق پیدا کند.
مشاور امور اکتشاف طرح توسعه فناوری ها ونوآوری های 
حوزه معدن و صنایع معــدن معاونت علمی ادامه داد: در 

ایران با توجه به اینکه بر اثر حوادث زمین ســاختی همه 
پدیده های زمین شناسی قابل مشاهده است، اما متاسفانه 
ما نســبت به کشورهای همســایه در این زمینه  فاصله 
گرفته ایم، امروز در این مستند، پدیده های زمین شناسی 
را مشــاهده کردیم که  بخشی از پدیده های ژئو توریسم 

کشور ما هستند.
اسپهبد افزود: پدیده زیبای زمین شناسی گلِ فشان علاوه 
بر جنوب دریای کاســپین در استان گلستان، در غرب نیز 
در بخش آستارا قابل رویت است. همچنین در چابهار این 
پدیده وجود دارد.  می توانیم با استفاده از پتانسیلی که در 
زمینه گل فشان در این مناطق است، ژئوتوریسم پزشکی و 

درمانی را در کشور توسعه دهیم.
 ابراهیم کریمی معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
گلستان، نیز در این مراسم گفت: استان گلستان با استان 
های همجوار شــمالی خود یعنی گیــلان و مازندارن به 
واسطه اقوام خاصی که دارد از پتانسیل بالایی برای جذب 

توریسم برخوردار است.

وی بیان کرد: در اســتان گلستان اقوام ترکمن با پوشش 
خاص، غذاهای خاص، پرورش اســب و شتر و نیز داشتن 
چندین تنوع آب و هوایی به لحاظ دسترسی به بیابان و دریا 

از جاذبه بالایی برخوردار است.
کریمی یادآور شد: تولید مستند گلِ فشان های موجود در 
استان گلستان با همکاری معاونت علمی بسیار خوشحال 
کننده است؛ چرا که برخی از گل فشان های موجود در این 
مستند برای نخستین بار به صورت علمی و مستند معرفی 
شده اند و تا پیش از این کسی از وجود این گل فشان ها 
خبری نداشــت، امید است این مستند به معرفی ظرفیت 
های گردشگری استان کمک کند و گردشگران داخلی و 

خارجی بتوانند با این ظرفیت ها آشنا شوند.
ِـــل فشان، جوش و خروش زمین  « سومین    مستند »گ
قسمت از مجموعه »رخساره زمین« رونمایی شد تا ترویج 

گنجینه های پنهان  زمین گردشگری ایران سرعت بگیرد.
به گزارش خبرنگار دانشــگاه و آموزش ایرنا، این مستند، 
پس از نمایش قســمت اول و دوم مجموعه با محوریت 

جزیره هرمز و چشمه های باداب سورت در قالب سلسله  
مستندهای »رخســاره زمین« به معرفی چهار گِل فشان 

استان گلستان می پردازد.
گل فشــان نفتلیجه  )دریای صورتی( و گل فشان قارنی 
یاریق که در زبان محلی به معنای شــکم پاره نامیده می 
شــود، در منطقه گمیش تپه واقع شــده اند. گل فشان 
گوبک لیجه )پنج برادر( به  معنای ناف کوچک در منطقه 
صفر مرزی با کشور ترکمنســتان و گل فشان اینچه در 
شــمال منطقه آق قلا یکی از جاذبه های منحصربه فرد 

زمین گردشگری ایران قرار دارند.
 مســتندهای این حوزه، با حمایت طرح توسعه نوآوری ها 
و فناوری های حوزه زمین شناسی، معدن و صنایع معدنی 
معاونــت علمی و فناوری ریاســت جمهــوری با هدف 
فرهنگ سازی و آگاهی بخشــی نسبت به ظرفیت های 
پنهان فناورانه زمین شــناختی ایران و ایجاد ظرفیت های 
تجــاری و فناورانــه در حــوزه جاذبه هــای خارق العاده 

زمین گردشگری تهیه شده اند.

 کارگزار صندوق نوآوری شــکوفایی ریاست جمهوری با 
اشاره به حضور ایران در هشتمین نمایشگاه شهر هوشمند 
ترکیه با هدف صادرات خدمات فنی- مهندســی ایران، 
از قرارداد هشــت میلیون یورویی با شرکت دانش بنیان 

ترکیه ای خبر داد.
به گزارش روز سه شــنبه ایرنا از وزارت راه و شهرسازی، 
»غلامرضا رضائیان« با اشــاره به برگزاری هشــتمین 
نمایشگاه و کنگره شبکه، انرژی و شهر هوشمند استانبول، 
اظهار کرد: بیش از ۲0 شــرکت دانش بنیان کشورمان در 
حوزه های مختلف فناورانه و نوآورانه شهری در این رویداد 
حضور فعال داشتند.مجری پاویون ایران در این نمایشگاه 
با اشــاره به اینکه هدف از برگزاری این پاویون افزایش 
صادرات خدمــات فنی و مهندســی همچنین صادرات 
محصولات دانش بنیان بوده که در راستای توسعه اقتصاد 

بین المللی شــرکت های دانش بنیان مدنظر قرار گرفته 
اســت؛ افزود: پاویون مورد نظر بــا حمایت ویژه صندوق 

نوآوری و شکوفایی برگزار شده است.  
رضائیان برگزاری جلسات همچنین مذاکره با شرکت های 
بین المللی حاضر در این رویداد را از جمله مهم ترین رویداد 
و برنامه های این پاویون دانست و گفت: علاوه بر این از 
نمایشــگاه مذکور، مهمان ویژه کنگره و بازیگران توسعه 

شهری نیز بازدید داشتند.
کارگزار صندوق نوآوری و شــکوفایی ریاست جمهوری 
تصریح کرد: پاویون فناورانه ایران از سوی بازدیدکنندگان 
و مهمانان ویژه کنگره، شرکت های خصوصی، شهرداران 
و مقامات ترکیه بســیار مورد توجه و استقبال قرار گرفت. 
به طور نمونه رئیس اتحادیه شــهرداران ترکیه، شهردار 
اســتانبول، معاون وزیر حمل و نقل و زیرساخت و یازده 

شــهردار این کشــور از پاویون مورد نظر بازدید به عمل 
آوردند.

وی از انعقاد قرارداد همکاری بین شرکت ایرانی و شرکت 
ترک به مبلغ هشت میلیون یورو در محل برگزاری کنگره  
خبر داد و افزود: قرارداد مذکور در راســتای همکاری بین 
شــرکت های دانش بنیان کشــورمان و ترکیه با حضور 
معاون سرمایه گذاری صندوق نوآوری و شکوفایی و رایزن 
اقتصادی سرکنسولگری ایران در استانبول به امضاء رسید.

رضائیان با بیان اینکه در قالب تفاهمنامه های رسمی بین 
ایران و دبیرخانه های اجرایی نمایشــگاه فناورانه و شهر 
هوشمند ترکیه و اسپانیا، این پاویون ها در سال ۱۴00 ادامه 
خواهد داشت، گفت: دبیرخانه شهر هوشمند ایران همچنین 
توانسته دو پاویون فناورانه کشورمان با حضور شرکت های 

دانش بنیان را در فاصله ۱0 روز در خردادماه برگزار کند.

به گزارش ایرنا پاویــون فناورانه با حمایت ویژه صندوق 
نوآوری و شکوفایی و مجوز سازمان توسعه تجارت ایران در 
استانبول برگزار شد ودر این رویداد مهم آسیایی - اروپایی 
که با حضور وزیر حمل و نقل و زیرساخت، رئیس انجمن 
شهر هوشمند و رئیس اتحادیه شهرداران ترکیه، همچنین 
شهردار اســتانبول و نمایندگان اتحادیه اروپا در استانبول 
افتتاح شد،   »علی ناظمی«، معاون سرمایه گذاری صندوق 
نوآوری و شکوفایی و »کوروش جعفری« رایزن اقتصادی 
سرکنسولگری کشورمان نیز در این مراسم حضور داشتند.

صندوق نوآوری و شکوفایی و سازمان توسعه تجارت ایران 
و سرکنســولگری ایران در دولت تدبیــر و امید در قالب 
همکاری هایی مشترک توانسته اند بسترهای لازم برای 
حضور شــرکت های دانش بنیان کشورمان در نمایشگاه 

های بین المللی را فراهم آورند.

معاون ساخت وتوسعه راه آهن، بنادر و فرودگاه ها گفت: 
احداث بیش از هزار کیلومتر راه آهن، ریل گذاری یک هزار 
و ۸۶۹ کیلومتر مسیر ریلی و اتصال چهار مرکز استان به 
شبکه ریلی در طول هفت سال گذشته، کارنامه درخشان 

دولت تدبیر و امید در بخش راه آهن است.
به گزارش روز ســه شــنبه ایرنا از روابط عمومی شرکت 
مادر تخصصی ساخت وتوســعه زیربناهای حمل و نقل 

کشــور، »عباس خطیبی« روند ساخت راه آهن در کشور 
طی سال های اخیر را مثبت ارزیابی کرد و افزود: از جمله 
دستاوردهای مهم در این سال ها می توان به بهره برداری 
از هزار و ۹0 کیلومتر مسیر ریلی جدید، ریل گذاری  بیش از 
۱۸00 کیلومتر، زیرسازی بیش از ۲ هزار کیلومترو ساخت 
و توســعه بیش از ۱۶۱ هزار متر مربع ایستگاه در کشور 
اشــاره کرد.وی اتصال چهار مرکز استان به شبکه ریلی 

کشور را یکی از مهمترین دستاوردهای هفت سال گذشته 
اعلام کرد و گفت: راه آهن »گرگان- اینچه برون«، »راه 
آهن تهران- همدان«، »راه آهن غرب کشور«، »راه آهن 
مراغه- ارومیه«، »راه آهن قزوین- رشــت«، »راه آهن 
میانه- بستان آباد«، »راه آهن خواف- هرات« از مهمترین 
پروژه های ریلی هســتند که طی این هفت سال به بهره 
برداری رسیده اســت.خطیبی ادامه داد: با بهره برداری از 

راه آهن یزد- اقلید، بستان آباد- خاوران، زاهدان- خاش، 
همدان- سنندج، رشت- کاسپین و میانه- اردبیل تا پایان 
سال جاری دو مرکز استان دیگر نیز به شبکه ریلی کشور 
متصل می شــوند.وی تاکید کرد: اگر روند شتابان توسعه 
راه آهن در کشور طی ۱0 سال آینده نیز ادامه یابد، ایران 
به رتبه دوم منطقه از نظر چگالی خطوط شــبکه ریلی به 

تناسب وسعت دست پیدا می کند.
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شهرستان اخبار

خبر

مدیرعامل شرکت  آبفای سمنان 
تاکید کرد ؛

  عبوراز تنش کم آبی
 در تابستان با 20 درصد 
صرفه جویی در مصرف آب

مملکت؛  -رضاییان-خبرنگارروزنامــه  ســمنان 
محمد طاهری مدیرعامل شــرکت آبفای سمنان 
گفت: یکم الی هفتم تیر ماه هر سال هفته صرفه 
جویی در مصرف آب نامگذاری شده است که در 
ایــن یک هفته برنامه های متنــوع و مختلفی را 

برای اجرا درنظر داریم 
 طاهری در این نشســت افزود : هر ساله در هفته 
صرفه جویی در مصرف آب اصحاب رسانه قبول 
زحمت نموده و خصوصــا در پیک مصرف بطور 
مطلوب پوشش خبری انجام شده که جای تقدیر 

دارد.
وی تصریح کرد: با شــروع فصل گرما که امسال 
شاهدآن هســتیم تقریبا از اوایل خرداد ماه فصل 
گرما شروع شده است و درجه حرارت بیشتر از 35 
تا 40 درجه اســت و مردم عزیز ما نیز با توجه به 
وضعیت وجود ویروس کرونا، مصرف آب  نسبت 
به مدت مشــابه سال گذشته بیشتر شده است که 
حدود 43 درصد کاهش نزولات آسمانی را روبرو 
هســتیم که خیلی از منابع سطحی و زیرسطحی 
کم شــده و آبهای پشت سد ها،  25 تا 75 درصد 
کم شده است. وی افزود: 310 روستا و 21شهر را 
تحت پوشش شرکت داریم که 100 درصد مردم 

شهرها از خدمات آب شرب سالم برخوردارند.
طاهری با اشــاره به  الگوی مصرف آب در استان 
اظهار داشــت: الگوی مصرف در اســتان 15 متر 
مکعب در ماه تعیین شــده اســت که  مشترکان 
خانگی بــا مصرف آب کمتــر از 5 مترمکعب در 
ماه مصرف مشــمول طرح آب امید شده و  هزینه 
آب مصرفی آنان رایگان محاسبه می شود و مبلغ 
برای مشــترکینی که بیــش از 30 مترمکعب آب 
مصرف می کنند مشترکین بدمصرف قلمداد می 

شوند.
 وی اظهار داشــت : از اصحاب رسانه تقاضا مندم 
که بحث فرهنگ ســازی  و مصرف بهینه آب را  
نهادینــه نمایند و اطلاع رســانی لازم را در این 
زمینه به مردم عزیر انجام دهند بر اساس آمار ها 
و پیش بینــی های انجام گرفته با بالارفتن درجه 
حرارت  و  بالطبع  با توجه به رعایت پروتکل های 
بهداشتی مصرف آب هم افزایش  می یابدکه سال 

سختی را در  پیش رو داریم. 
در ادامــه طاهــری،  با بیان اینکــه قطعی برق،  
اتفاقــات آب  را  در پی دارد یکی از دغدغه های 
شــرکت دانســته و ابراز امیدواری کرد:  با برنامه 
ریزی های مدون ، بتوانیم با شــرایط عادی پیش 
برویم  و در  اســتان مشکل کم یا بی آبی نداشته 

باشیم.
مدیر عامل شــرکت در مورد آبرســانی به روستا 
ها گفــت:  در  برخی از روســتاها که با کم آبی 
مواجهند، آبرسانی ســیار انجام و پیش بینی می 
شود 83 روستا در تابســتان سال جاری آبرسانی 

گردد.
طاهری یادآور شــد: با 20 درصــد صرفه جویی 
در مصرف آب از تنش کم آبی در تابســتان عبور 
نماییــم، بعنوان مثال جهت جلوگیری از هدررفت 
آب بویژه کولر ها  می توان با نصب ســایه بان و 
نیز آبیاری هدفمند فضای ســبز با آب غیرشرب و 
در شــب جهت عدم تبخیر آب و ...... به مدیریت 

مصرف بهینه کمک نمود

مدیرکل امور مالیاتی استان قزوین 
خبرداد؛

 تمدید مهلت پرداخت 
مالیات مقطوع دریافت 

 کنندگان سکه
 در سال 99 تا 15 تیرماه 

قزویــن- خبرنگارروزنامه مملکت : مدیرکل امور 
مالیاتی اســتان قزوین، از  تمدید مهلت پرداخت 
مالیات مقطوع دریافت کنندگان ســکه در ســال 

1399 تا 15 تیرماه سال جاری خبر داد.
ســعید حوائج، با اعلام این خبر عنــوان کرد: با 
تصویب ســتاد ملی مدیریت کرونــا، مهلت ارایه 
اظهارنامه مالیاتی عملکرد ســال 1399 صاحبان 
مشاغل تا 15 تیرماه سال جاری تمدید شد که بر 
این اساس، دریافت کنندگان سکه در سال 1399 
نیز تا تاریخ مذکور فرصت دارند نسبت به پرداخت 
مالیات مقطوع ســکه و یا حســب مورد نسبت به 

تسلیم اظهارنامه مالیاتی خود اقدام نمایند.
وی با اشاره به دســتورالعمل ابلاغی تبصره ماده 
)100( قانون مالیات های مســتقیم اظهار داشت: 
تمامی اشــخاص حقیقی خریدار ســکه از بانک 
مرکزی جمهوری اســلامی ایران که در ســال 
1399 نســبت به دریافت حداکثــر ) 155( قطعه 
سکه اقدام نموده اند، تا 15 تیرماه مهلت دارند از 

تسهیلات مالیات مقطوع برخوردار شوند.

  عناوین روزهای
 هفته مدیریت مصرف بهینه آب 

سال 1400 اعلام شد

اصفهان - احســان عالیخانی چگنــی- خبرنگار 
روزنامه مملکت؛ از ســوی دفتــر روابط عمومی و 
ارتباطات مردمی شــرکت مهندسی آب وفاضلاب 
کشــور، عناوین روزهای هفتــه مدیریت مصرف 
بهینه آب در ســال جاری اعلام شد. مدیر روابط 
عمومی و آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب 
اســتان اصفهان با بیان این که هفته اول تیرماه، 
هفته مدیریت مصرف بهینه آب و برق، نام گذاری 
شده است، اعلام کرد: روز یکم تیرماه تحت عنوان 
مدیریت مصرف آب، برق و خانواده اســت که این 
عنوان  بــا هدف  فراهم کردن زمینه مشــارکت 
خانواده ها در مدیریت مصرف و افزایش نقش زنان 

در اصلاح الگوی مصرف انتخاب شده است. 
مهــرداد خورســندی، روز دوم هفته صرفه جویی 
را مدیریــت مصرف آب و بــرق ، افکار عمومی و 
رسانه خواند و بیان داشت: هدف از نام گذاری روز 
دوم تیرماه استفاده گســترده تر از ظرفیت وسایل 
ارتبــاط جمعی و شــبکه های اجتماعی به منظور 
افزایش آگاهی عمومی و بالابردن ســطح دانش 
مصرف کنندگان آب نســبت بــه محدودیت منابع 

است.
وی روز ســوم هفتــه صرفه جویــی را مدیریت 
مصرف آب و برق، صنعت، ســازمان های عمومی 
و موسســات خصوصی اعلام کرد و خاطر نشان 
ساخت: این روز با هدف تبیین نقش تولیدکنندگان 
تجهیزات کاهنده مصرف در توســعه فناوری های 
کاهنده مصــارف آب و انرژی، تشــریح ضرورت 
توســعه صنایع و بهره  برداری از معادن متناســب 
با ظرفیت های منابع آبی و انرژی کشــور و تبیین 
نقش سازمان ها و موسســات در اعمال رویه های 
صحیــح مصــرف آب و انرژی در تاسیســات و 

ساختمان و غیره نام گذاری شده است. 
خورســندی عنوان روز چهارم هفته صرفه جویی 
را مدیریت مصــرف آب و برق و آموزه های دینی  
اعلام کرد و خاطر نشــان ســاخت: هدف از نام 
گــذاری  تبیین اهمیت صحیــح مصرف کردن و 
پرهیز از اســراف از منظر تعالیــم دینی و معرفی 
شــیوه های صحیح مصرف با اتکا به تعالیم دینی 

است.
وی روز پنجــم را مدیریت مصــرف آب و برق ، 
خدمات شــهری و روستایی و جلب مشارکت های 
مردمی و خیرین دانســت و تصریح کرد: تشویق 
و ترغیب دســتگاه های خدمات رســان شهری و 
روستایی به کاهش مصارف آب و انرژی،  تشویق 
و ترغیب مردم و خیرین برای ســرمایه گذاری به 
منظور توسعه و بهبود زیرساخت های تولید و انتقال 
و توزیــع آب و انرژی و جلب مشــارکت صنایع و 
صاحبان منابع مالی در انجام مســئولیت اجتماعی 
در حوزه آب و انرژی با اجرای برنامه های فرهنگ 

سازی از اهداف نام گذاری این روز بوده است.
خورسندی  با اشــاره به این که عنوان روز ششم 
هفته صرفه جویی مدیریت مصرف آب و برق غذا، 
منابع طبیعی و حفظ محیط زیســت است، افزود: 
تشریح نقش آب و انرژی در امنیت غذایی، تشریح 
نقش منابع طبیعی در توســعه اقتصادی جوامع و 
ضرورت حفظ محیط زیســت برای بقــا و تداوم 
تمدن بشــری و تشــریح نقش اجرای طرح های 
جمع آوری و تصفیه بهداشتی فاضلاب و همچنین 
بازچرخانی آب در حفظ و ارتقای کیفیت منابع آبی 

از اهداف نام گذاری این روز است.
مدیر روابــط عمومی و آمــوزش همگانی آبفای 
استان اصفهان، مدیریت مصرف آب و برق، اقتصاد 
و حقوق شــهروندی را شــعار روز هفتم در هفته 
صرفــه جویی اعلام کرد و بیان داشــت: این نام 
گذاری با هدف تشریح ارزش اقتصادی آب و برق،  
تشریح نقش و ارزش اقتصادی کاهش مصرف در 
حفظ منابع و جلوگیری از آلودگی محیط زیست و 
لزوم رعایت قانون از سوي همگان و اطلاع رساني 
در خصوص انواع جرایم و تخلفات در بخش آب و 

برق انجام شده است. 

احداث مرکز درمانی 40 میلیارد 
تومانی به یاد پدر صنعت نوین 

آذربایجان
تبریز -خبرنگارروزنامه مملکت :  مرکز درمانی با 
اعتبار 40 میلیارد تومان به یاد »ســیدرضا مقیمی 
اصل« پدر صنعت آذربایجان در شــهرک اندیشه 

تبریز احداث می شود.
امام جمعه تبریز در همایش هم اندیشــی خیرین 
صاحبان صنایع با موضوع ســلامت در شــهرک 
صنعتی شهید ســلیمی، با اشاره به سابقه طولانی 
صاحبان صنایع آذربایجان شــرقی در امور خیریه 
گفت: صنایع آذربایجان شرقی پر از نام های نیک 
و چهره های ماندگار بوده و فرزندان و نسل های 
جوان، وظیفه خطیر پدران را در این زمینه به دوش 

کشیده اند.
حجت الاســلام و المسلمین محمدعلی آل هاشم 
با بیان اینکه از جمله این افراد شــادروان سیدرضا 
مقیمی اصل اســت که نام او و امثال او همواره در 
ذهن ها زنده و ماندگار خواهــد ماند، اظهار کرد: 
فعالیت هــای خیرخواهانه، رضای خداوند متعال را 
به دنبال خواهد داشت که بزرگ  ترین مشوق برای 
خیران به ثمر نشســتن و بروز آثار عینی کارهای 

خیر است.

بوشــهر- خبرنگارروزنامه مملکت ؛بوشهر 
مهندس حمزه پور مدیر عامل شرکت آب 
و فاضلاب استان بوشهر گفت : هر ساله از 
1 تا 7 تیرماه همزمان با آغاز فصل تابستان 
هفته ای تحت عنوان هفته صرفه جویی در 
مصرف آب برای ترویج فرهنگ مدیریت 
مصرف آب برگزار می شود که در این راستا 
با مشارکت مسئولان و قشرهای مختلف 
مــردم راهکارهای لازم برای جلوگیری از 

بروز بحران آب ارائه می شود.
وی گفت : تامین آب آشامیدنی در استان 
بوشهر در جنوب کشــور مورد توجه ویژه 
قرار دارد و اکنون بیش از 85 درصد منابع 
آب آشــامیدنی آن در دیگر استان ها قرار 
دارد که برای ایجاد منابع جدید طرح های 
مهمی از جمله شیرین ســازی آب دریا در 
دستور کار شــرکت آب و فاضلاب استان 

بوشهر قرار دارد.
شرکت مهندســی آب و فاضلاب کشور 
بــرای روزهــای هفته صرفــه جویی در 
مصرف آب از 1 تا 7 تیر ماه اسامی ویژه ای 
تعیین کرده تا حساسیت مدیریت مصرف 
آب به ویژه در آغاز فصل تابســتان بیشتر 

شود.
وی گفت : ســه شــنبه اول تیرماه به نام 
مدیریت مصرف آب و خانواده نام گذاری 
شــده و اهداف آن فراهم کــردن زمینه 
مشــارکت خانواده ها در مدیریت مصرف، 
افزایش نقــش زنان در اصــلاح الگوی 
مصــرف را دنبــال می کند. چهارشــنبه 

دوم تیرمــاه به نــام مدیریت مصرف آب 
و افکار عمومی و رســانه نام گذاری شده 
تا بتواند اهداف: اســتفاده گســترده تر از 
ظرفیت وسایل ارتباط جمعی و شبکه های 
اجتماعی به منظور، افزایش آگاهی عمومی 
و بالابردن ســطح دانش مصرف کنندگان 
آب نســبت به محدودیت منابع، تشــریح 
محدودیت هــا و معضــلات کشــور در 
خصوص میزان دسترسی به آب و ضرورت 
بسیج همگانی برای بهره گیری از فن آوری 
و تجهیزات کاهنده و بهینه ساز مصرف را 

محقق نمایند.
پنجشنبه سوم تیر هم مدیریت مصرف آب 

و صنعت، سازمان های عمومی و موسسه 
هــای خصوصی نام گرفته و قرار اســت 
ایــن اهداف: تبیین نقــش تولیدکنندگان 
تجهیــزات کاهنــده مصرف در توســعه 
فناوری های کاهنده مصارف آب و تشریح 
ضرورت توســعه صنایع و بهره برداری از 
معادن متناســب با ظرفیت های منابع آبی 
کشور، تبیین نقش سازمان ها و موسسات 
در اعمال رویه هــای صحیح مصرف آب 
در تاسیسات و ساختمان دنبال کند.جمعه 
چهارم تیر به نــام مدیریت مصرف آب و 
آموزه های دینی بــا اهداف: تبیین اهمیت 
صحیح مصرف کردن و پرهیز از اســراف 

از منظر تعالیم دینی، معرفی شــیوه های 
صحیح مصــرف با اتکا بــه تعالیم دینی 
نام گذاری شــده است.شنبه پنجم تیر نیز 
مدیریت مصرف آب ، خدمات شــهری و 
روســتایی و جلب مشارکت های مردمی و 

خیرین نامگذاری شده است.
هــدف ایــن روز، تشــویق و ترغیــب 
و  شهری  خدمات رســانی  دســتگاه های 
روستایی به کاهش مصارف آب و تشویق و 
ترغیب مردم و خیرین برای سرمایه گذاری 
به منظور توســعه و بهبود زیرساخت های 
تولید و انتقال و توزیع آب و جلب مشارکت 
صنایــع و صاحبان منابع مالــی در انجام 

مسئولیت اجتماعی در حوزه آب و با اجرای 
برنامه های فرهنگ ســازی تعیین شــده 
است.یکشــنبه ۶ تیر مدیریت مصرف آب 
و غذا، منابع طبیعی و حفظ محیط زیست 
خواهد بود اهداف آن تشریح نقش آب در 
امنیت غذایی، تشریح نقش منابع طبیعی 
در توســعه اقتصادی جوامــع و ضرورت 
حفظ محیط زیست برای بقا و تداوم تمدن 
بشری و تشــریح نقش اجرای طرح های 
جمع آوری و تصفیه بهداشتی فاضلاب و 
همچنین بازچرخانی آب در حفظ و ارتقای 

کیفیت منابع آب است.
دوشــنبه 7 تیرماه به نام مدیریت مصرف 
آب، اقتصاد و حقوق شهروندی با اهداف: 
تشریح ارزش اقتصادی آب و تشریح نقش 
و ارزش اقتصادی کاهش مصرف در حفظ 
منابع و جلوگیری از آلودگی محیط زیست 
و لزوم رعایت قانون از ســوی همگان و 
اطلاع رســانی در خصوص انواع جرایم و 
تخلفات در بخش آب و تشــریح و تدوین 
راهکارهای رفع موانع حقوقی و قانونی در 
اجرای طرح هــای آب ، فاضلاب نامیده 

شده است.
حمــزه پــور در پایان گفت : امیــدوارم با 
توجه بــه محدودیت منابع آب و همچنین 
خشکسالی که پدیده اقلیمی و سراسری در 
جهان و ایران و نیز استان بوشهر میباشد با 
رعایت صرفه جویی در مصرف آب از سوی 
مشترکین محترم در تابستان سالجاری با 

کمترین مشکلات سپری نماییم.

برنامه های هفته صرفه جویی در مصرف آب در استان بوشهر اعلام شد

اخبار

اهواز - خبرنگاررو.زنامــه مملکت : بزرگترین بخش 
مگا ICU غرب و جنوب کشــور با حضور معاون وزیر 
بهداشت در بیمارستان امام خمینی )ره( اهواز به بهره 

برداری رسید.
 بخش مگا ICU بیمارســتان امــام خمینی)ره( اهواز 
با 3۶ تخت بســتری و اعتباری بالغ بر  450 میلیارد 
ریال با حضــور دکتر جان بابایی معاون درمان وزارت 
بهداشت، نمایندگان اهواز در مجلس شورای اسلامی و 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی اهواز، افتتاح شد.
همچنین مجتمع کلاس های آموزشــی، کتابخانه و 
سالن آمفی تئاتر بیمارســتان امام خمینی)ره( اهواز با 

اعتباری بالغ بر 150 میلیارد ریال و زیربنای چهار هزار 
و 200 متر مربع با حضور دکتر قاســم جان بابایی به 

بهره برداری رسیدند.
دکتر جان بابایی در حاشــیه ایــن افتتاحیه در گفت و 
گو با ایرنا اظهار داشت: در طول چند سال اخیر پروژه 
های درمانی خوبی در استان خوزستان به بهره برداری 
رسیده اما هنوز کافی نیست و باید تلاش کنیم مراکز 

بیشتری راه اندازی شود. 
وی افزود: بخش مگا آی ســی یو بیمارستان گلستان 
اهــواز با 80 تخت ویژه در حال راه اندازی اســت که 

تاکنون 70 درصد پیشرفت فیزیکی دارد.

معاون وزیر بیان کرد: اگر این بخش درمانی تا یک ماه 
دیگر به نقطه مطمئنی برسد، ما تجهیزات آن را تامین 

خواهیم کرد تا مورد استفاده مردم استان قرار گیرد.
وی افزود: افتتاح مرکز آموزشی در دل بیمارستان کار 
بســیار ارزنده ای بوده و دانش آموختگان می توانند از 
ســالن آمفی تئاتر برای برگزاری سیمینارهای علمی 

پزشکی استفاده کرد.
جان بابایی گفت: در چند ســال اخیر اتفاقات بســیار 
خوبی در بخش زیرســاخت های درمانی در خوزستان 
صــورت گرفته و امیدواریم ایــن روند همچنان ادامه 

داشته باشد.

افتتاح بزرگترین بخش مگا ICU غرب وجنوب کشوردر بیمارستان امام اهواز

ســاری-خبرنگارروزنامه مملکت : معاون هماهنگی 
امور عمرانی اســتاندار مازندران گفت: گازرســانی به 
مناطق کوهســتانی با همکاری دستگاه های اجرایی 

مرتبط اجرایی خواهد شد.
 مهدی رازجویان در جلســه بررسی و رفع مشکلات 
اجرایی گازرسانی منطقه راستوپی سوادکوه با تبریک 
هفته کرامــت و قدردانی از حضور مردم در انتخابات 
اخیر، اظهار داشــت: پروژه های عمرانی اســتان در 
راســتای جلب رضایت مردم باید با سرعت بیشتری 

انجام گیرد.
وی ادامه داد: مدیران دســتگاه های اجرایی تا آخرین 
روز مسئولیتشــان باید مســئولانه و جهــادی پیگیر 

خدمات دهی مناسب به مردم باشند.
معاون عمرانی  اســتانداری مازندران با تأکید بر اینکه 
در چند ســال اخیر گازرسانی به روستاهای بالادست 
در اولویت برنامه های استان مازندران قرار داشت، به 
طرح گازرسانی به منطقه راستوپی سوادکوه اشاره کرد 

و افزود: عملیات عمرانی باید بعد از مطالعات دقیق و 
بررسی تمامی جوانب و بحران های احتمالی، اجرایی 

شود.
وی با اشــاره به محرومیت شهرســتان ســوادکوه، 
تصریح کرد: این شهرستان به دلیل شرایط جغرافیایی 
به منطقه خوش نشــینی غیربومیان تبدیل شده، ولی 
ســاکنین بومی آنجا با مشــکلات زیــادی رو به رو 

هستند.
رازجویان بیان داشــت: تمام مدیران و مسئولین باید 
در راســتای اهداف نظام جمهوری اسلامی در مسیر 

محرومیت زدایی گام بردارند.
وی با تأکید بر اینکه اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای جهت گازرسانی به مناطق دوردست همکاری 
لازم را داشته اســت، گفت: این همکاری باید ادامه 

داشته باشد تا خواسته مردم محقق شود.
سرپرســت شــرکت گاز مازندران نیز اظهار داشت: 
برنامه گازرسانی به 114 روستا در منطقه کوهپایه ای 

را تا پایان سال 1400 ادامه می دهیم.
مقدم بیگلریان گفــت: بهره برداری از این طرح ها به 
گونه ای که ضریب پوشــش گازرســانی روستایی به 
بالای 95.5 درصد برسد از اهم برنامه های اولویت دار 

شرکت گاز استان مازندران در سال جاری است.

وی یادآور شــد: طی 3ماه نخســت امسال در استان 
مازندران در زمینه گازرسانی به شهرها و روستاها 10 
هزار مشــترک جدید پذیرش و تعداد کل مشترکین 
اســتان به یک میلیون و 514 هزار و 408 مشترک 

رسیده است.

مدیر کل بیمه سلامت استان :

طرح پزشک خانواده شهری در کرمانشاه اجرا می شود

 معاون عمرانی  استانداری مازندران:

گازرسانی به مناطق کوهستانی مازندران ادامه می یابد

محمــدی- فریــده   - کرمانشــاه 
خبرنگارروزنامــه مملکت : مدیر کل بیمه 
سلامت استان کرمانشاه در نشست خبری 
با خبرنگاران گفت: یکی از موفقیت های 
دنیای سلامت  در  سیستم های حکمرانی 
ســطح بندی خدمــات و نظــام ارجاع 
اســت که امکان دسترسی بهتر، کاهش 
مراجعات غیر ضروری به سطوح بالاتر و 
افزایش ســرعت غربالگری بیماران را به 

دنبال دارد.
امید قادری افزود: اجرای طرح پزشــک 
خانواده شــهری در اســتان کرمانشاه به 
دلیل جمعیت قابل توجه حاشــیه نشینی، 
اهمیــت ویــژه ای دارد و حمایت بیمه ای 
از حاشیه نشــینان که فاقد هرگونه بیمه 
هستند یک نیاز ضروری تلقی می شود، با 
اجرای این طرح افراد آســیب پذیر جامعه 
می توانند از خدمات رایگان صندوق بیمه 

همگانی سلامت بهره مند شوند.
 وی با بیــان اینکه در کرمانشــاه بیش 
از 300 هزار نفر بیمه ســلامت همگانی 
دارند که بیشتر آن ها از دهک های پایین 
جامعه هســتند اظهار داشت: پیش از این 
خدمات دهی صرفــا در مراکز دولتی بود 

که به دلیــل حجم زیاد کار، خدمات ارائه 
شــده نارضایتی افراد را به دنبال داشــت 
وآن ها گاهــی مجبور به مراجعه به مراکز 
خصوصی بودند که هزینه های زیادی در 

برداشت.
اجرای طرح پزشک خانواده شهری در 9 

شهرستان استان کرمانشاه
مدیر کل بیمه سلامت استان کرمانشاه با 
بیان اینکه این طرح در 9 شهرستان استان 
اجرا می شود گفت: به جز شهرستان های 
دالاهو، ثلاث باباجانی ، گیلانغرب ،روانسر 
و قصرشــیرین در بقیه شهرستان ها طرح 

پزشک خانواده شهری اجرا می شود.
انجام  بررســی های  افزود: طبق   قادری 
شده در بیمارستان سرپل ذهاب و جوانرود 
بیشترین مراجعات سرپایی به اورژانس را 
داشتند در صورتیکه بخش اورژانس تنها 
برای بیماران بدحال اســت،حجم انبوهی 
از بیماران غیر ضــروری در صف انتظار 
کیفیت خدمات دهی به بیماران اورژانسی 

را کاهش می دهد.
 وی با بیان اینکه با اجرای این طرح مردم 
می توانند خدمات مطلوبی دریافت کنند و 
مراجعه به بخش اورژانس کاهش می یابد 

خاطرنشان کرد: پزشک خانواده در مرحله 
اول پس از ارزیابــی اولیه بیمار برای آن 
ها پرونده الکترونیک ســلامت تشــکیل 
می دهــد و این افراد در مراجعات بعدی با 
فرانشیز حداقلی در حدود ۶ هزار تومان از 
خدمات پزشک خانواده شهری بهره مند 

می شوند.
 قادری افزود: از فردا به پزشــکان دارای 
مدرک عمومی، مدرک تخصصی اطفال، 
پزشــک تخصصی داخلی، بیهوشی، طب 
اورژانــس ،پزشــک متخصــص عفونی 
فراخوان داده می شــود کــه در صورت 

تمایل مــی توانند در این طرح  همکاری 
کنند.

 هزینه 439 میلیارد تومانی بیمه شدگان 
سلامت در سال گذشته 

 مدیر کل بیمه سلامت استان کرمانشاه 
گفت: سال گذشــته 439 میلیارد تومان 
برای بیمه شــدگان هزینه شد که به طور 
روزانه یــک میلیارد و 200 میلیون تومان 
بوده اســت، از این میزان 8 درصد یعنی 
3۶ میلیارد تومان به هزینه درمان بیماران 

کرونایی اختصاص یافت.
قادری با بیان اینکه در اســتان کرمانشاه 

یک میلیون و 182 هزار نفر تحت پوشش 
بیمه ســلامت هستند گفت: بیش از هزار 
موسســه و مراکز درمانی در استان طرف 

قرار داد بیمه سلامت هستند.
وی گفت: در نســخه نویســی و نسخه 
پیچــی الکترونیــک طبق آخریــن آمار 
کشوری 4/52 درصد اجرا شده است که 
با احتســاب این شاخص رتبه 5 کشوری 

را کسب کردیم.
مدیر کل بیمه ســلامت استان کرمانشاه 
با بیان اینکه در بخش خصوصی شاخص 
تجویز بالای 90 درصد و در بخش دولتی 
حدود 42 درصد است گفت: عمده خدمات 
استان در بخش دولتی است که باید این 
شاخص را بتوانیم تا اخر شهریور به بالای 

درصد 70  ارتقا دهیم.
قادری بــه مزایای اجرای طرح نســخه 
نویسی الکترونیک اشاره کرد و گفت: در 
نسخه نویسی الکترونیک مطالبات به روز 

پرداخت می شود.
وی خاطرنشــان کرد: مطالبات نســخه 
نویسی الکترونیک در استان تا اردیبهشت 
پرداخت شــده و خردادماه نیز در چند روز 

آینده پرداخت خواهد شد.
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گزارش ناسا از گرما در منطقه

 با خشن ترین موج گرمایی 
تاریخ روبرو هستیم!

نیو صدر: پس از چندین رکورد شکنی مختلف بخاطر 
گرما، دمای هوا در مناطقی از خاورمیانه به بالای ۵0 
درجه رســیده؛ با حضور یک موج گرمایی دما در این 
منطقه تقریبا ۱0 درجه بالاتر از نرمال است و به نوعی 

خاورمیانه پخته شده است.
به گزارش واشنگتن پســت، این موج گرمایی باعث 
شــده که دمای هوا در ده ها کشور در خاورمیانه یا با 
رکوردهای قبلی برابر شــود یا حتی شکسته شوند. به 
طوری که دمای پنج کشــور به بالای ۵0درجه رسید. 
موج گرمایی در حالی خاورمیانه را درگیر کرده که هنوز 
یک ماه تا رسیدن دما به میزان اوج سالیانه خود مانده 

است.
در محیطی که با تاثیرهای تغییراقلیم انســانی شکل 
گرفته است، این داســتان ها از گرمای شدید در حال 
تکراری شدن هســتند. خاورمیانه هم اکنون یکی از 
گرم ترین مناطق کره زمین است که با شرایط خشک 
آب وهوایی دمایش به سادگی حدود ۴0درجه می رسد.

اینجا خاورمیانه است؛ دما بالای ۵0درجه
دو هفته پیش دمای هوا در سویهان، شهری کوچک در 
شرق ابو ظبی به ۵۱ درجه سلسیوس رسید و چند روز 
بعد این عدد به ۵۲درجه شد. به گفته اتین کاپیکیان، 
کارشناس هواشناسی شــرکت »متئوفرانس« رکورد 
دمای این شــهر مربوط به دمای ۵۱درجه در ســال 
۲0۱7 میلادی بود و امســال این رکورد شکسته شد. 
همچنین این گرمترین دمایی اســت که در ماه ژوئن 

امارات در تاریخ خود دیده است.
در دیگر مناطق هم وضعیت به این شکل است، دمای 
شهر »امیدیه« در استان خوزستان ایران هم ۵۱ درجه 
شد. همچنین در شــهر »جهرا« در کویت هم دما به 

بالای ۵0درجه و  حداکثر به حدود ۵0.۹ درجه رسید.
همچنین در مناطقی در شمال عمان و مرکز پاکستان 

دمای هوا به بیش از ۵0 درجه شد.
رسیدن دما به بالای ۵0 درجه می تواند به مسیرهای 
راه آهن آسیب برساند، آسفالت ها را نرم کند و مسافت 
طی شده برای پرواز هواپیماها را طولانی تر کند. گرما، 
بدترین نوع آب وهوا اســت و می تواند با ایجاد فجایع 
بزرگی مثل طوفان، گردباد، ســیل و آتش سوزی در 

جنگل، منجر به مرگ افراد زیادی شود.
خاورمیانه درگیر با خشن ترین موج گرمایی 

تاریخ
مکس هررا، تاریخ دان اقلیمی، درباره این موج گرمایی 
در توییتر خود نوشــته بود: »خاورمیانه و مرکز آسیا با 
خشن ترین موج  گرمایی تاریخ برای این وقت از سال 

روبه رو شده اند.«
این اقلیم شــناس همچنین اشاره کرد که در ارتفاعات 
هم رکورد دمای هوا شکسته شد. در بم در ارتفاع ۹۱۹ 
متری از سطح دمای هوا  ۴۵.۵ درجه بود. در مناطقی 
در جنوب ازبکســتان و تاجیکستان که ارتفاع بالایی 
نسبت به ســطح دریا دارند هم دمای هوا به ۴۴.7 و 

۴۳.7 درجه رسید.
بالون هواشناســی که فرودگاه امارات تا ارتفاع ۱۵00 
متری ســطح زمین به آسمان فرستاده شد هم دمایی 

حدود ۳۲.۲ درجه را نشان می داد.
»گندبد حرارتی« در منطقه

این گرمای زودرس، نتیجه ایجاد فشــار زیاد اســت 
 کــه همچنین از آن بــه عنوان یک گنبــد حرارتی

 »Heat Dome« هم شــناخته می شود. در واقع 
با افزایش دمای هوا و فشــار چیزی به به شکل  گنبد 
در اطراف شــهر به وجود بیاید که به آن گنبد حرارتی 
می گویند، این گنبد باعث می شــود که هوای گرم در 

داخل شهر قرار بگیرد و خارج نشود.
 این موضوع باعث می شــود جریان هوا سمت شمال 
پیچ بخورد و احتمال بارندگی کاهش پیدا می کند، این 
باعث می شود که گرما در منطقه باقی بماند و به طور 

همزمان ابرها خنک تر بشوند.
گنبدهای حرارتی مانند گنبدی که برخاورمیانه و آسیا 
تاثیر گذاشته، باعث می شود که جو به سمت عمودی 
برآورده شــوند، چراکه گازها موقع گرمایش منبسط 

می شوند.
جالب اســت بدانید که این گنبد حرارتی آن قدرها هم 
شدید نیست اما با این وجود رکوردهای دمایی شکسته 
شده است. این نشان می دهد که سهم زیادی از علت 
این اتفاق تاثیر انسان ها با انتشار گازهای گلخانه ای و 
در نتیجه تغییراقلیم اســت. به عبارت دیگر، گرمایش 
زمین باعث شده اتفاقاتی که زمانی به عنوان نوسانات 

معمولی شناخته می شدند باعث رکورد شکنی شوند.
گزارش ها نشان می دهد که در خاورمیانه و شمال آفریقا 
تعداد »اکستریم« های گرمایی به شکل چشمگیری 

افزایش پیدا کرده است.
حتی مطالعه ای که چند سال پیش منتشر شده بود نشان 
می داد که با ادامه افزایــش دما و افزایش رویدادهای 
شــدید گرمایی، این امکان وجود دارد که بخش هایی 
از خاورمیانه غیرقابل زندگی شــوند. این موضوع در 
بخش هایی از خلیج  فارس که امکان ترکیب رطوبت با 
دماهای بالا و افزایش دما به ۶0درجه سلسیوس ممکن 

است، واقعیت دارد.
گزارش ناسا از موج گرمایی خاورمیانه

ناســا هم چندی پیش بــا تایید گزارش واشــنگتن 
پســت درباره مــوج گرمایی خاورمیانــه تصویری از 
 وضعیت دمــا و تاثیر ایــن موج در منطقه منتشــر

 کرده است.
ایستگاه های زمینی نشان داده اند که دمای هوا حداقل 
در چهار منطقه خاورمینه در ایــران، کویت، عمان و 
امارات عددی بالای ۵0درجه سلسیون را نشان داده اند. 
همچنین کشورهای حاضر در مرکز و جنوب آسیا هم 

دماهای بالا و غیرمعمولی روبه رو شدند.
ناسا درباره به وجود آمدن گنبد حرارتی در منطقه نوشته 
است: »در تیر و مرداد سال ۲0۱۵ هم اتفاقی مشابه در 
خاورمیانه رخ داد، اما این بار یک ماه زودتر از گرم ترین 
فصل سال یک گنبد حرارتی در خاورمیانه ایجاد شده 

است.

گفت وگو

امکان سنجی ساخت ۴ میلیون واحد مسکونی در ۴ سال در گفتگو با رییس انجمن انبوه سازان استان تهران

 آیا می توان سالیانه یک میلیون مسکن در کشور ساخت؟
بازار مسکن این روزها حال خوشی ندارد؛ این 
موضوع را می توان از اعداد و ارقام منتشــر 
شده درباره قیمت مسکن پیدا کرد. به گواه 
کارشناسان، عمده ترین دلیل بی حالی بازار، 
کمبود مسکن است؛ اگرچه از نقش دلالان 

در بازار مسکن نمی توان گذشت.
آخرین گزارش رسمی درباره قیمت مسکن 
نشــان می دهد که در اردیبهشت ماه امسال 
متوسط قیمت خرید و فروش یک مترمربع 
زیربنای واحد مسکونی معامله شده از طریق 
بنگاه های معاملات ملکی شهر تهران ۲۸.۸ 

میلیون تومان بوده است.
این در شــرایطی است که براساس گزارش 
وزارت راه و شهرسازی، سهم مسکن در سبد 
هزینه خانوار شهری در سال ۹۲ معادل ۳۳.۲ 
درصد، در ســال ۹۳ معادل ۳۳.۴ درصد، در 
ســال ۹۴ معادل ۳۳.7 درصد، در سال ۹۵ 
معــادل ۳۴.۱ درصد، در ســال ۹۶ معادل 
۳۳درصد، در ســال ۹7 معادل ۳۳.۹ درصد 
و در سال ۹۸ معادل ۳۶.۴ درصد بوده است.

در این میان، طبق داده های به دست آمده از 
سرشماری سال ۹۵، ۲۴.۲ میلیون خانوار در 
کشور در ۲۲.۸ میلیون واحد مسکونی زندگی 
می کنند. به عبارت دیگــر، در حال حاضر 
یک میلیون و ۴00 هزار واحد مسکونی در 
کشــور کمبود داریم. این در حالی است که 
گزارش ها از وجود ۲.۵ میلیون واحد خالی در 

کشور خبر می دهد.
ســاخت 4 میلیون واحد مسکونی 

چقدر اجرایی است؟
در چنین وضعیتی، ابراهیم رییســی، رییس 
دولت سیزدهم برای بهبود وضع بازار مسکن، 
وعده ساخت ۴ میلیون واحد مسکونی طی ۴ 
سال را داده است. این در حالی است که بنا 
به گزارش ها در سال های اخیر تنها ۳00 هزار 
واحد مسکونی در هر سال ساخته شده است. 
بر این اساس، این سوال مطرح است که این 
وعده تا چه انــدازه قابلیت تحقق دارد و آیا 
مشــکل بازار مسکن با ساخت یک میلیون 

واحد مسکونی حل خواهد شد؟
ایــرج رهبر، رییــس انجمن انبوه ســازان 
اســتان تهران در گفت وگو بــا خبرآنلاین 

با امکان ســنجی ســاخت ۴ میلیون واحد 
مســکونی در ۴ ســال، گفت: ساخت یک 
میلیون واحد مســکونی در سال جزو طرح 
جامع مســکن اســت که از قبل هم بوده 
است. همچنین در مصوبه ای که در مجلس 
تصویب شده و شــورای نگهبان باید آن را 
ابــلاغ کند، تاکید شــده که یــک میلیون 
واحد مســکونی در سال باید ساخته شود و 

قوه مجریه این تکلیف را دارد.
وی با بیــان این که هــر رییس جمهوری 
می آمد، باید این قانــون را اجرایی می کرد، 
افزود: حالا آقای رییســی ساخت ۴ میلیون 
واحد مسکونی در ۴ سال را هم در شعارهای 
انتخاباتی داشــتند و در عیــن حال، بعدا در 
کنفرانس خبــری خود اعــلام کردند که 
اولویت شان مسکن است و یک میلیون واحد 

مسکونی باید در سال ساخته شود.
رییس انجمن انبوه ســازان اســتان تهران 
با تاکید بر این که ســاخت این تعداد واحد 
مسکونی باید مدیریت شود، تصریح کرد: ما 
تاکنون همیشه به بودجه دولت متکی بودیم 
و دولت برخلاف شــعارهایی که داشت که 
تصدی گری به بخش خصوصی سپرده شده، 

اما عملا اتفاق دیگری افتاد.
رهبر متذکر شــد: به نظر من اگر در حوزه 
مسکن به درستی عمل کنیم، اصلا نیازی به 

بودجه دولتی نیست. در حال حاضر بیش از 
۳ هزار میلیارد تومان نقدینگی کشور اعلام 
شــده اســت. این نقدینگی دست کیست؟ 
ما بایــد بخش خصوصی را بــا ترفندهای 
انگیزشــی و اعتمادســازی میــان بخش 
خصوصی و دولت وارد حوزه ساخت وســاز 
کنیم. البته بخش خصوصی نیازمند حمایت 
اســت و در کنار آن، دولت باید زیرساخت ها 
را فراهم کند تا واحدهای مســکونی بدون 

امکانات زیرساختی نباشد.
وی با بیــان این که در حوزه ساخت وســاز 
باید مدیریت درســتی داشته باشیم، گفت: 
کشــورهای پیشــرفته هم همیــن کار را 
می کنند؛ به طوری که اتوبان هزار کیلومتری 

را فقط بخش خصوصی می سازد.
رهبر افزود: یکی از مشــکلاتی که ما الان 
داریم و چوب عــدم ورود بخش خصوصی 
را می خوریم، اعتماد است که وجود نداشته 
است. اما اگر دولت بتواند اعتماد را به وجود 
آورد و بخش خصوصــی با رغبت و انگیزه 
وارد کار شــود و در عین حال، سرمایه گذار 
خارجــی هم جذب شــود، می توانیم کار را 

عملیاتی کنیم.
زمین برای ســاخت یــک میلیون 

مسکن وجود دارد؟
رییس انجمن انبوه ســازان استان تهران در 

پاسخ به این پرسش که آیا این میزان زمین 
برای ســاخت یک میلیون واحد مسکونی 
وجود دارد یا این که همچون برخی واحدهای 
مسکونی مهر باید با فاصله بسیار از شهرها 
این واحدها ساخته شود؟ عنوان کرد: در حال 
حاضر ما باید امکانات زیرســاختی را فراهم 
کنیم. شهرک های اقماری کوچک می توان 
داشت که در تمام دنیا هم این کار را می کنند 
تا با رفت وآمد مناسب و سهل و آسان بتوان 

دسترسی به شهرها داشت.
رهبر افزود: از ســوی دیگر، روی بافت های 
فرســوده هم بعضی ها برنامــه دارند. البته 
بافت های فرسوده شرایط خاص خود را دارد، 
چون آن جا مالکیت دارد و یا مالکیت آنها باید 
خریده شود و یا مشارکت اتفاق بیفتد. اما این 
موضوع زمان بر است و باید مدیریت خاصی 
داشــته باشــیم تا برنامه احیای بافت های 

فرسوده پیاده سازی شود.
سالانه ۳00 هزار واحد مسکونی می ساختیم

وی بــا بیان این که در حال حاضر ســالانه 
حدود ۳00 هزار واحد مســکونی ســاخته 
می شود، گفت: در 7، ۸ سال اخیر ۳00 هزار 
واحد مسکونی ساخته شــده؛ این در حالی 
است که در گذشته 700 هزار واحد مسکونی 

هم ساخته شده است.
رییس انجمن انبوه ســازان استان تهران با 
اشاره به قیمت ســاخت مسکن افزود: ما با 
۳00 هزار تومان هم ســاخت هر مترمربع 
مسکن مهر را شروع کردیم، اما هم اکنون به 
طور متوسط برای ساخت مسکن ۵ میلیون 

تومان باید در نظر گرفته شود.
مشکل بازار مسکن حل می شود؟

رهبر در پاسخ به این پرسش که آیا ساخت 
یک میلیون واحد مسکونی در سال، مشکلی 
از بازار مســکن حل می کند؟ تصریح کرد: 
مشــکل مســکن فقط در بخش مسکن 
نیست. ما باید چند وزارتخانه را در یک قالب 
هماهنگ ببینیم. ما اگر آمایش سرزمین را 
نبینیم و اجازه دهیم مهاجرت از شــهرها و 
روستاها به شــهرهای بزرگ به دلیل امرار 
معــاش و گرفتن شــغل و زندگی بهتر به 
وجــود آید، به طور طبیعــی تراکم جمعیت 

در یــک نقطه به وجود می آید و نقطه دیگر 
که راحت تر می توانستیم مسکن تهیه کنیم، 

خالی از جمعیت می شود.
وی با بیان این که آمایش ســرزمین را باید 
طراحی کنیم، عنوان کــرد: وزارتخانه هایی 
که دســت اندرکار هســتند مثــل وزارت 
جهادکشــاورزی، وزارت صمــت و وزارت 
تعــاون، کار و رفاه اجتماعی باید با یکدیگر 
هماهنگ شــوند که شغل به وجود آورند تا 
دیگر نیازی نباشد افراد از شهرهای کوچک 

و روستاها با شهرهای بزرگ مهاجرت کند.
رییس انجمن انبوه سازان استان تهران متذکر 
شد: در این شــرایط می توان نیاز مسکن را 
برنامه ریــزی کــرد؛ چراکه در شــهرهای 
کوچک راحت تر می توان زمین تهیه کرد یا 

ساخت وساز راحت تر اتفاق می افتد.
چقدر مسکن می خواهیم؟

رهبــر با اشــاره به نیاز واقعی مســکن در 
کشــور، گفت: ما یک انباشت تقاضا برای 
مســکن داریم. در عین حال، گفته می شود 
کــه ۲ میلیون و ۵00 هــزار واحد خالی در 
کشــور وجود دارد. این در شــرایطی است 
که این تعداد واحــد خالی هماهنگ با نیاز 
مردم نیســت؛ چراکه ما برای اقشار متوسط 
و ضعیف جامعه می خواهیم مســکن تامین 
کنیم، امــا در ۲ میلیون و ۵00 هزار واحدی 
که گفته می شود خالی است، مسکن لوکس، 
ویلایی، زیارتی، بافت فرســوده و خانه دوم 

هست.
وی با بیان این که ما در ۸ ســال گذشته به 
طور متوسط سالانه ۳00 هزار واحد مسکن 
ساختیم و این یعنی 700 هزار واحد در سال 
کم ساخته شده اســت، عنوان کرد: به این 
ترتیب حدود ۳ میلیــون و ۵00 هزار واحد 
مسکن انباشــت تقاضا وجود دارد و سالانه 
یک میلیون واحد مسکونی هم باید ساخته 

شود.
رییس انجمن انبوه ســازان اســتان تهران 
تصریح کرد: بر این اســاس، با توجه به این 
عدد باید ســالانه بیش از یک میلیون واحد 
مسکونی ســاخته شود تا مشــکل کمبود 

مسکن جبران شود.

مردم یک هفته میوه نخورند! 
رئیس اتحادیه بارفروشــان گفته که میوه کمتر بخرید چراکه هفته آینده ۲0 درصد ارزان می شود. 

این اظهارنظر سوژه انتشار کارتونی از مهدی عزیزی شد.

کاریکاتور

خبر خبر

خبر

تلاش وزارت فرهنگ برای تامین 20 هزارتن کاغذ
 وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در پی ادامه روند کمبود و نبود کاغذ در کشور، در اطلاعیه ای برای وارد 
کردن بیش از ۲0 هزار تن کاغذ تحریر و بالکی از شرکت های وارد کننده داخلی دعوت به همکاری کرد. 
در اطلاعیه صادره آمده است: »معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در راستای سیاست 
دولت مبنی بر حمایت از واردات کاغذ مورد نیاز نشــر کتاب در سال ۱۴00 )۱۳ هزار تن کاغذ تحریر و 
هفت هزار تن کاغذ بالکی( از شــرکت   های معتبر واردکننده داخلی بر اساس سوابق واردات و با لحاظ 
قیمت و کیفیت کاغذ دعوت به عمل می  آورد.شرکت  های متقاضی واردکننده کاغذ می  توانند درخواست 
خود به همراه پروفورم واردات کاغذ و سوابق حقوقی )شامل اساسنامه، آخرین آگهی تغییرات مربوط به 
هیات مدیره، صاحبان امضای مجاز و نشانی شرکت(، گردش مالی دو سال اخیر و سوابق تجربی شرکت 
را در پاکت سربســته ممهمور به مهر شرکت به دبیرخانه کارگروه کاغذ معاونت امور فرهنگی واقع در 
میدان بهارستان، خیابان کمال  الملک، ساختمان اصلی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، طبقه سوم، اتاق 

۳۲۳ حداکثر تا پایان روز دوشنبه 0۴/07/ ۱۴00 تحویل دهند.

اخبار

لغو ویزای گروهی ایران و 
روسیه به مخاطره می افتد؟

برخــورد اخیر روســیه با مســافران ایرانی در 
فرودگاه این کشور با طرح ادعاهایی در ارتباط 
با مهاجرت اتباع ایرانی از طریق روسیه، توافق 
لغو ویــزای گروهــی بین دو کشــور را چقدر 

تاثیر قرار دهد؟ می تواند تحت 
به گزارش ایســنا، همزمان بــا امضای برنامه 
اجرایی اقدام مشــترک ایران و روسیه برای لغو 
ویزا در ســفرهای گروهی شهروندان دو کشور، 
این احتمال و نگرانی مطرح شد که انگیزه های 
مهاجرت از طریق روســیه بــه اروپا، توافق دو 
کشــور را ممکن اســت تحت تاثیــر قرار دهد 
و این پرســش مطرح شــد که ضمانت اجرایی 
این توافق نامه برای عمل کردن دو کشــور به 
تعهدات شان چیســت و چه تضمینی وجود داد 
که طرف مقابل از نیمه راه زیر تعهداتش نزد و 

این توافق را یک طرفه متوقف نکند؟
مشــابه این ماجــرا در زمان توافــق ایران با 
مالــزی و جمهوری  کشــورهای صربســتان، 
آذربایجان رخ داده بود؛ پس از لغو یا تســهیل 
ویــزا، بــا افزایش تقاضــا برای ســفر به این 
کشــورها و بازنگشــتن تعدادی از مســافران 
به کشــور، طرف مقابل یک طرفــه توافق لغو 
روادید با ایران را متوقف و دیگر گردشــگران 
ایرانی را از امکان ســفر بــدون ویزا و یا حتی 
با ویزای فرودگاهــی محروم کرد. در روزهای 
گذشــته سرگردان نگه داشتن ۳۸ مسافر ایرانی 
در فــرودگاه روســیه و جلوگیری از ورود آن ها 
بــه خاک این کشــور با طرح ادعــای احتمال 
غیرواقعی بودن هدف سفر آن ها برای تماشای 
بازی هــای جام ملت های اروپــا و جعلی بودن 
اســناد و مجوزهای ســفر این مسافران، توافق 
ایران و روســیه بــرای لغو روادید ســفرهای 
گروهــی را درحالــی که هنوز بــه مرحله اجرا 

است.   نشانه گرفته  نیز  نرسیده، 
با ایــن وجود، لیــلا اژدری ـ مدیــرکل دفتر 
بازاریابی و توسعه گردشگری خارجی ـ به ایسنا 
گفت: فکر نمی کنم ایــن اتفاق ها به لغو توافق 
دو کشــور منجر شــود. البته تاثیرگذار است و 
تخلفات، طرفیــن را دچار تردید می کند و قطعا 
سختگیری ها بیشتر خواهد شد و در کمیته های 
فنــی ایــران و روســیه، موانع، مشــکلات و 

بررسی می شود. و  سختگیری ها مطرح 
او در عین حال تاکید کرد: لازم اســت مدیران 
بیشتری  محترم دفاتر خدمات مسافرتی نظارت 
بر کارکنان داشــته باشند تا شــهرت بد برای 
ایــران رقم نخورد. با این همــه، فکر نمی کنم 
اتفاق مشابه صربستان و مالزی با روسیه تکرار 

شود.
اژدری بــا تاکید بر این که دولــت تمام تلاش 
خود را برای تسهیل تبادلات گردشگری انجام 
پاســپورت یک  ارزش  می دهد، گفت: می دانید 
کشــور به میزان تعداد کشــورهایی اســت که 
شهروندان بتوانند بدون ویزا به آن مقاصد سفر 
کنند. این گونه تخلفات متاســفانه باعث می شود 
از اعتماد به شــهروندان ایرانی کاســته شود و 
کشــورها سیاســت های لغو روادید با ایران را 
با ســخت گیری بیشــتری دنبال کنند که قطعا 

نیست. هم میهنان  شایسته 

 تصمیم گیری درباره
  اکران 2 فیلم پرمخاطب 

در سازمان سینمایی
تصمیم گیری جهت مصوب کردن حمایت از بسته 
پیشنهادی شــورای صنفی نمایش به جلسه آینده 
کارگروه بررسی آسیب های کرونا در سینما موکول 

شد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از روابط عمومی 
سازمان سینمایی، در آخرین جلسه کارگروه کرونا 
در ســینما پیشنهاد شورای صنفی نمایش مبنی بر 
حمایت سازمان سینمایی از اکران ۲ فیلم با قابلیت 
کشاندن مردم به سالن های سینما توسط مرتضی 
شایسته دبیر این شورا مطرح شد و پس از بحث و 
تبادل نظر، مقرر شد این پیشنهاد در شورای صنفی 
نمایش کامل تر شود و در جلسه فوق العاده کارگروه 

در هفته آینده تصمیم گیری شود.
در این جلسه حسین انتظامی از سیدحسین سیدزاده 
مدیرعامــل صندوق اعتباری هنــر بابت پیگیری 
اختصــاص وام ۴ درصدی جهت تســویه بدهی 
سینماها به دفاتر پخش قدردانی و درخواست کرد 
موانع اداری تنها ســینمای باقیمانده در این لیست 

نیز با وجود اتمام مهلت مقرر انجام شود.
همچنین گزارشی توسط معاون توسعه مدیریت و 
منابع سازمان سینمایی درباره پرداخت حمایت های 
کارگروه بررسی آســیب های کرونا در سینما طی 
ماه های فروردین و اردیبهشت ارائه شد و حیدری 
خلیلی از پرداخت ۲۱ میلیارد ریال اردیبهشت ماه تا 
پایان هفته و ۳۵ میلیارد ریال فروردین ماه تا پایان 

تیرماه طبق لیست منتشر شده خبر داد.
در ادامه رییس سازمان سینمایی بر انتشار جزییات 
حمایت های ستاد کرونا در ســال گذشته مانند ۲ 

ماهه ابتدای امثال طی روزهای آینده تاکید کرد.
ســعید رجبی فروتــن، محمد رحمتــی، منوچهر 
شاهسواری، محمد قاصد اشرفی، محمدرضا فرجی 
و مســعود نجفی از دیگر حاضران در این جلســه 

بودند.

 »کولبرف« در ۱۱ بخش اصلی
 نامزد جشنواره آمریکای جنوبی شد

کمپانی اسپیلبرگ با نتفلیکس شریک می شود

»کولبرف« در ۱۱ بخش اصلی نامزد جشنواره آمریکای جنوبی 
شد

تهران- ایرنــا- فیلم »کولبرف« به کارگردانی میلاد منصوری، 
رکورددار بیشترین نامزدی از جشنواره فیلم آمریکای جنوبی شد.

به گزارش روز سه شنبه خبرنگار فرهنگی ایرنا، فیلم کولبرف به 
کارگردانی میلاد منصوری و تهیه کنندگی سیدروح الله حسینی 
لرگانی با نامزد شدن در ۱۱ بخش، رکورددار بیشترین نامزدی از 
جشنواره فیلم آمریکای جنوبی شد. این جشنواره اواخر شهریور و 

اوایل مهرماه برگزار می شود.
کولبرف در بخش های فیلمنامه: میــلاد منصوری، کارگردانی: 
میلاد منصوری، طراحی پروژه: فرهاد عسگری، مریم میرباقری، 
محمدرضا میرباقــری، فیلمبرداری: مهدی رضایی، صداگذاری: 
حسین قورچیان، تدوین: عماد خدابخش، بازیگری مرد: حسین 
سلیمانی، بازیگری زن: دنیز متوسلی، بازیگر مکمل مرد: حسین 
مهری، بازیگر مکمل زن: مهتاب ثروتی نامزد دریافت جایزه شده 
است.کولبرف اولین فیلم بلند میلاد منصوری است که پیش از 
این در اولین حضور بین المللــی خود در ۶ بخش نامزد دریافت 
جایزه از جشــنواره فیلم بلغارستان شد. همچنین مهدی رضایی 

برای فیلمبرداری و زنده یاد علــی انصاریان برای بازیگری مرد 
جایزه این جشنواره را از آن خود کردند.

ازجمله بازیگران این فیلم سینمایی می توان به حسین سلیمانی، 
حسین مهری، دنیز متوسلی، مهتاب ثروتی، چیا بابامیری، علی 
فراستی، آرتین امجدی، پیام احمدی نیا و زنده یاد علی انصاریان 

اشاره کرد.
میلاد منصوری نویسنده و کارگردان، سید روح الله حسینی لرگانی 
تهیه کننده و سرمایه گذار، مهدی رضایی مدیر فیلمبرداری، فرشید 
احمدی مدیــر صدابرداری، عماد خدابخش تدوینگر، حســین 
قورچیان صداگذار، فرهاد عسگری طراح صحنه، مریم میرباقری 
طــراح لباس، محمدرضــا میرباقری طــراح گریم، محمدعلی 
ناظم زاده ســاخت موســیقی، فربد جلالی اصلاح نور و رنگ، 
امیرحســین خنجری طراح بدلکاری، ایمان کریمیان جلوه های 
ویژه میدانی، بیتا اخلاقی جلوه های بصری، میثم بیدقی دستیار 
اول کارگردان و برنامه ریز، رویا بابابیگی منشــی صحنه، هادی 
قنبری مدیر تولید، سولماز اعتماد پخش بین الملل، کیمیا پوراحمد 
عکاس، چیا بابامیری مشاور لهجه، سینا افشار طراح گرافیک، آوا 

فیاض مدیر تبلیغات و روابط عمومی، عوامل این فیلم هستند.

کمپانی امبلین استیون اسپیلبرگ با مشارکت با نتفلیکس در سال چند 
فیلم بلند تولید می کند.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از ورایتی، کمپانی امبلین اســتیون 
اسپیلبرگ با امضای قراردادی با نتفلیکس سالانه چند فیلم بلند برای 

اکران آنلاین تولید می کند.
این قــرارداد به نتفلیکس اجــازه می دهد تا با یکی از مشــهورترین 
کارگردان هــای دنیا در صنعت تولید فیلم همکاری کند و این در حالی 
صــورت می گیرد که دیگر رقبا چون دیزنــی پلاس، اچ بی او مکس و 
دیگران با ایجاد ســرویس اکران آنلاین وارد گود رقابت با این کمپانی 

بزرگ استریمینگ شده اند.
از این حرکت به عنوان تغییری عمده در هالیوود یاد شده و علت عمده 
آن هم این اســت که تا پیش از این اســپیلبرگ میانه خیلی خوبی با نتفلیکس و امکان تماشای آنلاین فیلم نداشت. وی سال 
۲0۱۹ از اســکار خواسته بود فیلم هایی را که تنها به صورت آنلاین دیده می شوند از واجد شرایط بودن شرکت در رقابت های 
اســکار منع کند. البته وی بعداً در مقاله ای برای نیویورک تایمز سعی کرد روشن کند که بحث وی بازداشتن نتفلیکس نیست 
و تاکید وی بر تجربه تماشــای فیلم در سینماهاست، هر چند معتقد اســت مردم می توانند خود تصمیم بگیرند که فیلم را در 

صفحه بزرگ تماشا کنند یا کوچک.
با عقد این قرارداد به نظر می رســد امبلین ظرف چند ســال حداقل ســالی ۲ فیلم برای نتفلیکس تولید کند و حتی اسپیلبرگ 
کارگردانی برخی پروژه های نتفلیکس را برعهده بگیرد. به نظر می رســد نتفلیکس تامین کننده بودجه لازم برای این تولیدات 

خواهد بود.


